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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

صنعت درایران اسلامی، همگان با توسعه و سازندگی کشور، پیشرفت 
محسوس و چشمگیری داشته است. اگر امروز نیازهای اصلی مردم 
دلاور ایران ، در سایه تلاش صنعتگران تولید و تامین می شود ، دلیل 
آن همت و تلاش عزیزان صنعتگر است که شدت و شتاب بیشتری 
برای رسیدن نظام صنعتی کشور به خودکفایی از خود نشان می دهند 
. و دراین مسیر، اقتصاد مقاومتی تنها راه برون رفت از مشکلات پیش 

آمده است .
به عنوان مثال استان اصفهان درمیان شهرهای صنعتی کشور سهم 
به سزایی در پیشبرد امور صنعتی و تولیدی دارد . صنعتگران هموطن 
را  جهان  تمام   ، امروز  شان  تولیدی  محصولات  آوازه  که  صفهانی  ا
چونان نام نصف جهان پرکرده است ، هرروز یک قدم برای رسیدن 
به تکنولوژی برتر ، نزدیک می شوند و با اتبکارات و خلاقیت های خود 
می کوشند تا نیازهای هموطنان خویش را تامین کنند و از این راه پای 

در عرصه جهانی بگذارند .
این در حالی است که تاکنون تعداد زیادی از این صنعتگران پر تلاش ، 
پله های موفقیت را طی کرده و اوج شکوفایی تجربیات خویش را برای 

همگان به معرض نمایش گذارده اند.
ادامه در صفحه آخر

سرمقاله

هرکسمنافعملتایرانرا
تهدیدکندبدونملاحظهضربه

خودرابهاوواردمیکنیم

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار پرستاران:
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صنعت بیمه می تواند به یکی از منابع 
مهم تامین مالی کشور مبدل شود

پتروشیمیهارانتخوارنیستند

سالانه۲۰۰هزارکمدرآمدصاحبخانهمیشوند
شناساییافرادواجدشرایطازطریقبانکاطلاعاتی

بستهتشویقيبراينهضتداخليسازي
قطعاترويمیزایرانخودرو

تکمیل زنجیرۀ تولید در کل گروه فولاد مبارکه
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اولین روز 2020؛ گل پوشکاش زدی علی جهان!

عناوینخبرها
جعلامضاومهرنشریات
برایدریافتکاغذ!

صفحه 4 صفحه 2 صفحه 2

صفحه 2

با حضور رئیس جمهور انجام شد
 بهره برداری همزمان از 

طرح های اقتصادی و عمرانی 
استان اردبیل

 سید ابراهیم رئیسی: 
محرومان نباید در دسترسی 

به عدالت و احقاق حقوق 
خود با مانعی رو به رو باشند

 علی لاریجانی: 
کاهش 

مناقشات داخلی
 با شفافیت بودجه

بررسی موضوع
 »صادرات غیرنفتی«

 در بیانات مقام معظم رهبری
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تکمیل زنجیرۀ تولید در کل گروه فولاد مبارکه
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مدیرعامل فولاد مبارکه خواستار شد: 

چابک سازی فعالیت ها 
در اجرای پروژه های شرکت

تعداد تأمین کنندگان داخلی
فولاد مبارکه به 10 هزار رسید

3

با حضور ممیزان خارجی صورت گرفت؛

اختصاص بالاترین گواهینامۀ تولید ورق های 
دریایی به شرکت فولاد مبارکه
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برای اولین بار در کشور انجام شد؛

بومی سازی دستگاه اندازه گیری
دمای مذاب در مجتمع فولاد سبا

مدیر حراست فولاد مبارکه در جلسۀ کارگروه اجتماعی طرح کرامت شهرستان مبارکه :

اقدامات حمایتی پیشگیرانه
در حوزۀ معضلات اجتماعی

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در بازدید از شرکت فولاد سفیددشت مطرح کرد:

Email: ceo@msc.ir                                                                                   :سامانه ارتباط مستقیم با مدیر عامل 

شماره سامانه پیامک :                                                                                                                                                                                         30003222

رادیو فولاد - موج FM، فرکانس 88-ساعت 9 تا 11  -   12/30 تا  14/30 و 20 تا 22

www.msc.ir ینترنتی:                                                                                 وب سایت ا

Aparat.com/msc.ir                                                                                  Instagram.com/msc.ir 

ک خبرنامه فولاد می توانند درخواست خود را به پست الکترونیکی webmaster@msc.ir ارسال نمایند.     اشخاص حقوقی و شرکت ها به منظور اشترا

اطلاعیه

راهنمای فعال سازی نرم افزار  ریما

مسابقۀ مقاله نویسی  »رویکردهای زیست محیطی شرکت فولاد  مبارکه«

برگزاری مسابقات فوتسال و والیبال گرامیداشت دهۀ مبارک فجر

آغاز مسابقات شطرنج
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گرم در مجتمع فولاد سبا تولید کلاف 
گذشت  از 120 هزار تن در ماه 

گهی  آ

کسـب اطلاعـات بیشـتر بـه نشـانی www.msc.ir لینـک مناقصـات و مزایـدات  مناقصـات و مزایـدات: جهـت دریافـت اسـناد و 
بخـش خریـد و تأمین کننـدگان مراجعـه و طبـق راهنمـای موجـود، جهـت انتخـاب مناقصـۀ موردنظـر از طریـق سیسـتم ارتبـاط بـا 

اقـدام نماییـد.  )SRM( تأمین کننـدگان
سایر فراخوان ها: جهت کسب اطلاعات بیشتر به نشانی www.msc.ir بخش اطلاعیه ها، فراخوان مربوطه مراجعه فرمایید.

روابط عمومی

گهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان آ

مهلت ارسال موضوعشمارهنوع فراخوانردیف
مدارک

مدیریت مرتبط

1
گهی دعوت  آ

-به همکاری

که امکان اخذ نامه  خرید بیرینگ از تمامی شرکت هایی 
 STAEYR, STC, DASLAGER,از نمایندگی برندهای

کشورها  TMB, ZWZ, MBY, LYC, FAG, SKF در دیگر 
را دارند.

خرید مواد مصرفی98/10/10

2
مناقصۀ 
کلیۀ نواحی تولیدی و 48501070عمومی انجام عملیات نظافت صنعتی 

قراردادهای خرید98/10/15پشتیبانی شرکت فولاد مبارکه و فولاد سبا

3
مناقصۀ 
48501559عمومی

انجام عملیات بازرسی، سرویس، نگهداری وتعمیرات 
تمامی تابلوهای باتری شارژر و  UPSو باتری های مربوط 

به آن ها در سطح مجتمع فولاد مبارکه
قراردادهای خرید98/10/16

4
مناقصۀ 
کلاف به همراه آموزش 48478054عمومی تجهیز مکانیزه نمونه گیری و اصلاح 

قراردادهای خرید98/10/20و راه اندازی و تضمین عملکرد

5
مناقصۀ 
تهیۀ قطعات، تعمیر و سرویس پمپ  پوسته زدایی ناحیۀ 48500901عمومی

قراردادهای خرید98/10/21سبا شرکت فولاد مبارکه
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برات کریمــی که پیش تر عضو هیات 
مدیره بانک ملی ایران بوده مدیرعامل 

جدید بانک دی شد.
پس از برگزاری مجمع عمومی عادی به 
طور فوق العاده بانک دی در روز گذشته 
وانتخاب اعضای جدید هیا ت مدیره 
,ساعتی پیش برات کریمی به عنوان 
مدیر عامل ونصرت اله شــهبازی به 
عنوان رییس هیــات مدیره انتخاب 

شدند.
براســاس مصوبه مجمــع فوق برات 
کریمی )عضو اصلــی(, محمد کیائی 
)عضو اصلی(, نصرت ا... شهبازی )عضو 
اصلی(, فریدون رشیدی )عضو اصلی(, 
رحیم طاهری)عضو اصلی(, اسماعیل 
لـــه گانی)عضو اول علی البدل(و  ل
علیرضا هادیان همدانی)عضو دوم علی 
البدل(برای هیــات مدیره بانک دی 

انتخاب شدند.
پیش از این محمــد رضا قربانی مدیر 
عامل بانک دی بود. برات کریمی متولد 
۱۳۴۱ و فارغ التحصیل رشته مدیریت 
است.کریمی از نیروهای باسابقه بانک 
ملی بوده و دارای سوابقی چون معاون 

مدیرعامل بانک ملــی ایران در امور 
شعب، مدیریت امور غرب بانک ملی ، 
مدیریت امور اســتان تهران، ریاست 
اداره امور اســتان های گلســتان و 
مازندران و ریاست شعبه مرکزی تهران 

بوده است.
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 
بانــک دی بــا حضــور 7۳ درصد 
سهامداران به منظور انتخاب اعضای 
هیئت مدیره جدید تشــکیل شد. به 
گزارش اداره روابط عمومی و تبلیغات 
بانــک دی، ایــن مجمع بــا حضور 
نماینــدگان بنیــاد شــهید و امور 
ایثارگران، نماینده ســازمان بورس و 
اوراق بهادار و ســهامداران حقیقی و 

حقوقی بانک دی برگزار شد.
بر اســاس این گزارش، در آغاز این 
جلسه با رای گیری کتبی از سهامداران، 
هیئت رئیسه مجمع متشکل از دکتر 
افشین سفاهن به عنوان رئیس مجمع، 
دکتر حمید علی صمیمی و دکتر محمود 
تبریزی به عنــوان ناظرین مجمع و 
اردشــیر فریدونی به عنوان منشی 
جلسه انتخاب شدند. همچنین پریسا 

یوســفی اصل نیز ، به عنوان نماینده 
سازمان بورس و اوراق بهادار در هیئت 

رئیسه حضور داشت.
در این جلسه افشین سفاهن، نماینده 
بنیاد شهید و امور ایثارگران و رییس 
مجمع با تشریح فرآیند انتخاب هیئت 
مدیره بانک دی گفت: پس از درج آگهی 
انتخاب اعضای هیئت مدیره در روزنامه 
رســمی بانک، داوطلبین جهت اخذ 
ائیدیه های لازم بــه بانک مرکزی  ت
معرفی شــدند که پس از بررسی های 
بعمل آمــده در خصوص تحصیلات و 
تجربیات مرتبط بانکی و اخذ استعلام 
از مراجع ذی صلاح، در مجموع هفت 
نفر به مجمــع عمومی بانک برای رای 

گیری و انتخاب اعضاء معرفی شدند.
سفاهن همچنین ضمن تقدیر از اعضای 
هیئت مدیره پیشین بانک دی که در 
شــرایط اقتصادی موجود توانستند 
بانک را هدایت و رهبری کنند، اظهار 
کرد:امیدواریم با انتخاب اعضای جدید 
هیئت مدیره ، شاهد فصلی نو همراه با 
موفقیت و تحولات چشــمگیر برای 

بانک دی باشیم.

 اعضای جدید هیئت مدیره بانک دی انتخاب شدند
برات کریمی مدیر عامل بانک دی شد
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هفتهنامهاقتصادیایران

روایتتوکلیاز
شراکتیک»مفسد«
اقتصادیبا۱۱نماینده
پیشینمجلس

احمدتوکلی،عضومجمعتشخیصمصلحتنظامایران،ازشراکت۱۱نمایندهپیشینمجلسبامحمدعلیتفکر،مدیر»فاسد«موسسهاعتباریفرشتگان،خبردادهاست.اودرنامهایکهبهحجتالاسلامابراهیمرئیسی،
رئیسقوهقضاییهنوشته،توضیحدادهاستکهآقایتفکرکهبهنوشتهاحمدتوکلی»فاسدومفسد«است،پسازتاسیسیکشرکتاقتصادی۱۱نمایندهادوارمجلسراشریککردهوبههریکدودرصدسهمداده
است.بهنوشتهتوکلی،عطاءاللهحکیمیرودبار)نمایندهرودباردرمجالسهفتمونهم(،منصورآرامی)نمایندهبندرعباسدرمجلسنهم(،مهنازبهمنی)نمایندهسرابدرمجلسنهم(،هادیقوامی)نمایندهاسفرایندر
مجالسهشتم،نهمودهم(،غلاممحمدزارعی)نمایندهکهکیلویهوبویراحمددرمجالسنهمودهم(،سعیدزمانیاندهکردی)نمایندهشهرکرددرمجلسنهم(،رحمتاللهنوروزی)نمایندهعلیآباددرمجلسنهم(،نبیالله
احمدی)نمایندهدارابدرنهم(،عمرانعلیمحمدی)نمایندهایلامدرمجلسنهم(،شهلامیرگلویبیات)نمایندهساوهدرمجلسنهم(وموسیاحمدی)نمایندهعسلویهدرمجلسنهم(دراینشرکتهاسهامداربودهاند.
۵۵درصدسهاماینشرکتهممتعلقبهتفکربودهاست.احمدتوکلیدربخشدیگریازایننامهنوشتهکهتفکردرحدفاصلماههایفروردینتامردادسال۴۴،۹۵میلیاردوششصدمیلیونتومانازشعبمختلف
موسسهفرشتگانبرداشتکردهاستکه»نشاندهندهسوءجریانمالیدراینجابهجاییهااست«.بهنوشتهتوکلی،خانوادهآقایتفکرنیزحدود۳۰میلیاردتومانازحسابهایموسسهفرشتگانبرداشتوخارج
کردهاند.محمدعلیتفکرکهمالک»شرکتهایسولهوسقفوگروهباهروباهرکیش«معرفیشدهاست،آذرماهسال۹۵بازداشتشد.تعاونیاعتباریفرشتگانسال۹۶پسازوقوعتخلفاتعدیدهوداشتنبدهی
۸۶۰۰میلیاردتومانیمنحلاعلامشد.مشکلاتتعاونیهایاعتباریوعدمپرداختسپردههاسبببروزاعتراضهایگستردهایدرسال۹۶شدودولتمجبوربهتامینمنابعمالیبرایبازپرداختسپردههاشد.میزان

کمکبانکمرکزیایرانبرایبازپرداختبدهیهاموسسهکاسپین۱۵۰۰میلیاردتوماناعلامشد.بااینحالگزارشیدربارهنحوهبازپرداختکلبدهیها،وضعیتاموالاینموسسهوپروندهمنتشرنشدهاست.

خط تولید لاســتیک های تمام 
سیمی کامیونی به عنوان فاز دوم 
پروژه تولید لاســتیک های تمام 
سیمی رادیال در مجتمع صنعتی 
ارتاویل اردبیل روز چهارشــنبه با 

حضور رییس جمهور افتتاح شد.
حجت الاسلام و المسلمین دکتر 
حسن روحانی در افتتاح خط تولید 
لاستیک های کامیونی تمام سیمی 
رادیال گفت: خدا را شکرگزاریم که کارآفرینان ما برای خودکفایی کشور 
قدم های بزرگی برداشتند و امروز شاهد افتتاح کارخانه تولید لاستیک 
خودروهای سنگین در کشور هستیم که گامی در مسیر توسعه کشور 
است و جای خوشبختی دارد. در این طرح تولیدی که با  ۴۰ میلیون 
دلار سرمایه گذاری ارزی و ۶ هزار میلیارد ریال هزینه ریالی به بهره 
برداری رســیده است سالانه ۲۵ هزار تن محصول) ۳۰۰ هزار حلقه 
لاستیک کامیونی( تولید می شود که ۳۰ درصد نیاز کشور را تامین 
می کند. این واحد تولیدی در فضایی به مساحت ۴۵ هزار متر مربع 

ساخته شده و برای  ۴۰۰ نفر اشتغالزایی مستقیم ایجاد کرده است.
خط تولید خودروی تجاری سنگین با نام »چاپار«

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی رئیس جمهور خط 
تولید خودروی تجاری ســنگین با نام اصیل ایرانی »چاپار« را در 

کیلومتر ۳۰ اردبیل به مشگین شهر افتتاح کرد.
عملیات اجرایی این واحد تولیدی خودروسازی در سال 8۶ در زمینی 
به مساحت ۵۰ هکتار آغاز شد و تولید خودروهای سنگین در ۳ فاز 
برای این مجموعه پیش بینی شده است که فاز اول این طرح با حضور 
دکتر روحانی افتتاح شد. برای بهره برداری فاز اول این طرح عظیم که 
به صورت کامل توسط بخش خصوصی اجرا می شود، 1۰ هزار میلیارد 
ریال هزینه شده و برای 1۲۰۰ نفر اشتغال زایی دارد. پیش بینی شده 
که در ۴ سال آینده این طرح عظیم خودروسازی به صورت نهایی 
تکمیل و راه اندازی شــود که در آن صورت ۵ هزار نفر در این واحد 
تولیدی مشغول به کار خواهد شد. رئیس جمهور پس از رونمایی و 
افتتاح خط تولید کامیون چاپار از بخش های مختلف فاز یک این 
مجتمع تولیدی بازدید و با مهندسان و کارکنان این بخش گفتگوکرد. 
دکتر روحانی همچنین از نخســتین کامیون چاپار تولید شده در 
شرکت حدید مبتکران رونمایی کرد.  رئیس جمهور بعد از افتتاح این 
کارخانه کامیون سازی به میان تعدادی از اهالی روستای ارباب کندی 
همجوار کارخانه که برای دیدار رییس جمهور و بیان مشکلاتشان 
حضور یافته بودند رفت و به  گرمی با انان سخن گفت و دستورات لازم 

را برای حل مشکلات مطرح شده صادر کرد.

بــرای تبین و تعریــف اقتصاد 
مبتنی بــر دانش محوری . ابتدا 
مبایســت خصوصیات اقتصاد 
سنتی مطرح گردد . انگاه اقتصاد 
دانش محور بخوبی قابل توصیف 

خواهد بود .
در اقتصــاد ســنتی ، توســعه 
اقتصــادی یکنواخت . خطی .و 
کند است . انتخاب نوع کالایی که 
جامعه باید مصرف کند به ســلیقه تولید کننده بستگی دارد 

ضمن انکه چرخه حیات ان کالا طولانی است .
گردانندگان اصلی اقتصاد شرکتهای بزرگ صنعتی هستند و 

گستره رقابت محلی و منطقه ایی است 
در اقتصاد ســنتی بازارها همگن و متجانس فرض میشوند و 
معمولا یک برنامه مشخص و یکنواخت بازاریابی در مورد همه 

انها و مشابه اجرا میشود 
تحول پذیری در اقتصاد سنتی بسیار اهسته بوده و فقط انگیزه 
و خواست مدیریت است که روش توسعه و افزایش سهم بازار و 

نیز چگونگی داد و ستد و راهبرد انرا مشخص میکند 
در ســازمانهای تولیدی   تولید بصورت انبوه صورت میگیرد و 

منبع نو اوری در اقتصاد سنتی فقط تحقیق است 
در اقتصاد ســنتی .جهت گیری اصلی فناوری و روند حرکت و 

گرایش بسوی ماشینی شدن فقط نگاه به تولید است 
منبع اصلیرمزیت رقابتی در اقتصاد سنتی دسترسی اسان به 
مواد اولیه . نیروی کار ارزان . نقدینگی.کاهش هزینه های تولید 
از طریــق صرفه جویی های متکی بر مقیاس یعنی تولید انبوه 

است .
چگونگی اتخاذ تصمیم در ان بصورت عمودی . یعنی از مدیران 
ارشــد تا سطوح پایین کارکنان میباشــد و مدل تجاری ان به 
اینصورت است که مدیر دستور میدهد و کنترل میکند و رابطه 
مدیر با کارکنان بســیار تحکم امیز . رسمی و دستوری است و 
نگرش مدیریت به کارکنان بعنوان بخشی از هزینه های تولید 

میباشد.
برخورداری از یکنوع تخصص بعنوان مهارت کافی است 

در اقتصاد سنتی وحدت و یکپارچگی و ادغام شرکتها بندرت 
صورت میگیرد .

 رئیس جمهور »قانون تسهیل تسویه بدهی بدهکاران شبکه 
بانکی کشــور« را برای اجرا به وزارت امور اقتصادی و دارایی و 

بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران ابلاغ کرد.
دکتر روحانی یک قانون مصوب مجلس را برای اجرا به وزارت 
امور اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

ابلاغ کرد.
بر این اساس، در اجرای اصل یکصد و بیست و سوم قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران، رئیس جمهوری »قانون تسهیل تسویه 
بدهی بدهکاران شبکه بانکی کشور« را برای اجرا به وزارت امور 
اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران ابلاغ 

کرد.      

رهبرمعظمانقلاباسلامی:خبر

همه بدانند جمهوری اسلامی به دنبال جنگ نیست
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در دیدار هزاران نفر از پرستاران سراسر 
کشور، پرستاری را ترکیبی از مجموعه ارزشهای 
اخلاقی و فضائل انســانی خواندند و با اشاره به 
ســربلندی و بصیرت ملت ایران در آزمونهای 
بزرگ بویژه حماســه ی نهم دی ســال 88 و 
حوادث آبان ماه امسال و جدا کردن صف خود از 
فتنه گران و تخریب کنندگان اموال عمومی، موج 
تنفر از آمریکا در منطقه بویژه در عراق را واکنش 
طبیعی مردم نســبت به جنایتهــای آمریکا 
برشمردند و با اشاره به اظهارات رئیس جمهور 
آمریکا در مقصر دانستن ایران به عنوان عامل 
اصلی قضایای روز سه شنبه ی عراق و تهدید ملت 
ایران، تأکید کردند: این گونه سخنان، بی ربط و 
غیرمنطقی است، چرا که مردم منطقه بشدت از 
آمریکا متنفرند. همه بدانند جمهوری اسلامی 
به دنبال جنگ نیست اما با هر کس که منافع، 
مصالح، عزت، عظمت و پیشرفت ملت ایران را 
تهدید کند، بــدون ملاحظه مقابله و ضربه ی 

سختی به او وارد خواهد کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای در سخنان خود ضمن 
تبریــک ســالروز میــلاد حضــرت زینب 
سلام الله علیها و روز پرستار، به مراسم پاسداشت 
نهم دی در سراسر کشور اشاره کردند و گفتند: 
در روز ۹ دی سال 88 که یکی از آزمونهای بزرگ 
بود، ملت ایران با حضور سراسری در خیابانها و 
با بصیرت و هوشــیاری، خوش درخشــید و 
توانست یک توطئه ی مهم و ریشه دار را از بین 

ببرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به حوادث اخیر 
آبان ماه افزودند: مردم مطالباتی دارند که در اغلب 
موارد هم حق با مردم است و اگر این توقعات و 
انتظارات برآورده نشــود، اعتراض میکنند اما 
مطالبات مردم مسئله ای متفاوت از فتنه سازی 
به بهانه ی این مطالبات است که این دومی کار 

دشمن است.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: مردم 
مطالباتی داشــتند اما افرادی که دشمن برای 
سوءاستفاده از این مطالبات آماده کرده بود، فوراً 
وارد شدند و شروع به تخریب کردند. بصیرت 
مردم در این حوادث آنجا بود که تا سوءاستفاده ی 
دشــمن را دیدند، صف خود را از فتنه گران که 
سعی میکردند خود را در بین مردم مخفی کنند، 
جدا کردند و فتنه گر تنها ماند. چند روز بعد نیز 
مردم در قالب اجتماعات عظیم در شــهرهای 

مختلف کشور به خیابانها آمدند.
ایشان با تأکید بر اینکه بصیرت و هوشیاری مردم 
در آبان ماه همانند بصیرت مردم در ســال 88، 
غائله را به پایان رســاند، گفتند: آن کسانی که 
صحنه گردانان اصلی اغتشاشــهای آبان ماه و 
حمله به زیرساخت ها همچون انبار بنزین و انبار 
گنــدم و اموال عمومی بودنــد، افراد مرتبط با 

سرویس های اطلاعاتی بیگانگان هستند.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: یکی از مسئولان 

بلندپایه ی کشور به نقل از یکی از سیاستمداران 
خارجی که در روزهای حوادث آبان در واشنگتن 
به ســر میبُرد، میگفت آمریکایی ها در روز اول 
حادثه بسیار خوشحال و مسرور بودند و کار ایران 
را تمام شده میدانستند اما یکی دو روز بعد که 
قضایا جمع شد، آمریکایی ها از اینکه به نتیجه ی 

دلخواه نرسیدند، بسیار ناراحت شدند.
حضرت آیــت الله خامنه ای، ایــن مطالب را 
نشــان دهنده ی واقعیت درونی ســردمداران 
بی خِرد آمریکا دانستند و با اشاره به قضایای اخیر 
عراق خاطرنشــان کردند: حمله ی آمریکا به 
حشدالشعبی در واقع گرفتن انتقام داعش بود 
زیرا آن نیرویی که داعش را زمین گیر کرد و از 

بین برد، بسیج مردمی عراق بود.
ایشــان تأکید کردند: من و دولت و ملت ایران، 
جنایت آمریکا در حمله به حشدالشعبی عراق را 

بشدت محکوم میکنیم.
رهبر انقلاب اسلامی هیجان ضد آمریکایی در 
بغــداد و سراســر عراق را نتیجــه ی طبیعی 
جنایتهــای آمریــکا برشــمردند و افزودند: 
رئیس جمهــور آمریکا در مطلبی گفته ما این 
مسائل را از چشم ایران می بینیم و به آن پاسخ 
خواهیم داد. اما باید به آنها گفت اولاً غلط میکنید 
زیرا این موضوع ربطی به ایران ندارد؛ ثانیاً باید 
منطقی باشید و بفهمید که علت اصلی این قضایا 

چیست. البته آنها منطقی نیستند.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: آمریکایی ها 
باید بفهمند که مردم منطقه همچون عراق و 
افغانستان، از آنها به دلیل جنایتهایشان متنفرند 

و این تنفر یک جا خود را نشان خواهد داد.
ایشان با اشاره به جنایتهای آمریکا بویژه دستگاه 
خبیث بلک واتر در عراق و در افغانستان و کشتار 
هزاران دانشمند عراقی و همچنین مردم عادی، 
خاطرنشان کردند: نتیجه ی حرکتهای سیاسی 
و امنیتی آمریکا و ظلم به مردم منطقه و غارت 
منافع، و تکبر در مقابل آنها، چنین تنفری است.

رهبر انقلاب اسلامی سفر مقامهای آمریکایی 
به برخی کشورهای منطقه بدون اجازه ی آن 
کشــورها و حضــور در پایگاه هــای خود را 

نمونه ی دیگری از رفتارهای تحقیرآمیز علیه 
کشــورها و ملتهای منطقه و زمینه ساز موج 
نفرت و عصبانیت دانســتند و تأکید کردند: 
جمهــوری اســلامی اگر تصمیــم بگیرد با 
کشوری معارضه و مقابله کند، صریح این کار 
را انجام خواهد داد اما همه بدانند ما به منافع 
و مصالح کشور و به عزت و عظمت و پیشرفت 
ملت ایران بشدت پایبند هستیم و در مقابل 
هــر کس که بخواهد آن را تهدید کند، بدون 
ملاحظه وارد خواهیم شد و به او ضربه ی خود 

را وارد خواهیم کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، ملت ایران را ملتی 
شجاع، بابصیرت و آماده به کار در همه ی عرصه ها 
خواندنــد و گفتند: برخــلاف اینکه بعضی ها 
میگویند جنگ میشــود، ما هرگز کشور را به 
سمت جنگ نمیبریم اما اگر دیگران بخواهند 
موضوعی را به این کشــور تحمیل کنند، ما با 

قدرت تمام مقابل آنها می ایستیم.
ایشان تأکید کردند: ما معتقدیم که خدا با ما است 
و پیــروزی نیــز متعلق به ملت ایران اســت. 
همچنین معتقدیم فردای این کشور بمراتب 
بهتر از امــروز خواهد بود، همان گونه که امروز 

کشور بهتر از دیروز است.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از 
سخنانشــان، حضرت زینب سلام الله علیها را 
بانویی برجســته در تاریخ بشریت خواندند و 
گفتند: آن بانوی باعظمت و شخصیت مستحکم 
و قوی به عنوان الگوی پرستاری معرفی شده و 
برقرار کردن ارتباط ویژه میان حضرت زینب با 
جامعه ی پرستاری، کاری بجا و حقیقتاً مبارک 
است. رهبر انقلاب اسلامی، پرستاری را ترکیبی 
از مجموعه ارزشهای اخلاقی و فضائل انسانی از 
اهتمــام،  دلســوزی،  شــفقت،  جملــه 
مســئولیت پذیری، صبر و بردبــاری در برابر 
بی تابی ها و کج خلقی ها، و استقامت و دل زده 
نشدن از مشاهده ی ســختی ها برشمردند و 
افزودند: تکریم پرستار به معنای تکریم ارزشهای 
انســانی و ارزش گذاری برای فضایل اخلاقی 

کمیاب است.

ایشان مشکلات جوامع بشری را غالباً به علت 
فقدان فضایل اخلاقی و انسانی دانستند و گفتند: 
امروز جامعه ی ایرانی در حال حرکت به سمت 
قله است و در این حرکت بسیار مهم، پرُافتخار و 
خطیر، به ترویج ارزشهای اخلاقی احتیاج مبرم 

دارد.
حضرت آیــت الله خامنه ای با اشــاره به یک 
برنامه ی تلویزیونی که اخیراً فرد خیّری را نشان 
میــداد که با تلاش و کوشــش و جمع کردن 
کمکهای مردمی، صدها جهیزیه برای زوجهای 
محروم تهیه کرده است، افزودند: خصوصیات 
اخلاقی برجســته همچون صبــر، مهربانی، 
بردباری و شــفقت جزو ریشــه های اخلاقی 
ایرانیِ مسلمان است، همچنان که در قضایایی 
مانند بلایای طبیعی، مــردم با دل و جان به 

کمک یکدیگر میروند.
ایشــان تأکید کردند: همه ی دســتگاه های 
مدیریتی، تبلیغاتی، رسانه ها، معلمان، فعالان 
دینی و حتی فعالان سیاسی، وظیفه دارند این 

فضایل را در جامعه ترویج و توسعه دهند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر مراقبت روحی 
و جسمی از پرستاران، خاطرنشان کردند: مسائل 
پرستاران بویژه بانوان پرستار همچون حوصله، 
نشاط کاری و پاسخگویی به نیازهای خانوادگی 
آنان باید مــورد توجه و اهتمام قــرار گیرد و 
مشکلات آنها به طور جدی رسیدگی، و عدالت 

در مورد پرستاران رعایت شود.
حضرت آیت الله خامنه ای بــا تأیید برنامه ی 
اعلامی وزیر بهداشــت مبنی بر تعریف هویت 
مستقل از کادر پزشکی برای پرستاران، گفتند: 
البته پرستار و پزشک مکمل یکدیگرند نه رقیب، 
و بــا توجه به حضور چند ده هزار دانشــجوی 
پرستاری، باید یک مدیریت و برنامه ریزی خوب 
در زمینه ی مســائل آموزشی و توزیع متوازن 
پرستاری در سطح کشور و نیز توجه به سطح 

درآمدی و عایدی شغلی آنان، انجام گیرد.
ایشان همچنین خطاب به مسئولان بر رعایت 

حدود شرعی در بیمارستان ها تأکید کردند.
پیش از ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، آقای 
دکتر نمکی وزیر بهداشــت درمان و آموزش 
پزشــکی، مهم ترین ویژگی کار پرستاری را 
»عشق و علاقه برای خدمت به مردم« خواند و 
با بیان آمارهایی از خدمات پرستاران به مردم 
از جمله در طرح کنترل ملی فشار خون و مهار 
آنفولانــزای خطرنــاک و همچنین خدمات 
مربوط به ســیل ابتدای ســال، گفت: بخش 
مهمی از مطالبات معوق پرستاران پرداخت 
شــده و تا ماه آینده ایــن مطالبات را به صفر 
خواهیم رســاند. اســتخدام ۹ هزار پرستار و 
تعریف هویت مســتقل از کادر پزشکی برای 
پرستاران تا پایان سال و ایجاد و استقرار نظام 
جدید پرداخت از ماه آینده از دیگر خبرهای 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برای 

پرستاران در این دیدار بود.

گفتگــوی مجریان رادیــو نمایش با محمد 
خدادی  ـمعاون امور مطبوعاتی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی: »یکی از بنگاه های مطبوعاتی 
در سال ۹8، هزار تن کاغذ دریافت کرده است، 
گروهی با جعل ســربرگ و مهر نشریه کاغذ 

دولتی گرفته اند!«
مجــری در ابتدا خطاب به معاون مطبوعاتی 
می گویــد: در مــورد بحران کاغذ و مســاله 
مطبوعات و وضعیت کاغذ و تاثیر کاغذ که روی 
انتشار جراید داشته اســت، گفتگویی را در 
هشتم مهر ماه همین امسال داشتید که کاغذ 
به وفور یافت می شود. درباره پویایی وضعیت 
رسانه ها صحبت کرده بودید. در مورد وفور کاغذ 
بفرمایید چون الان ما خبرهای نگران کننده ای 
مطرح کردیم که برخی از مطبوعات با کاهش 
شمارگان مواجه شده اند و بفرمایید که وضعیت 

کاغذ چطور است؟
محمد خددادی: وضعیت کاغذ به حالت عادی 
برگشته است. آن چیزهایی را که در اوایل سال 
داشــتیم، کاملا برطرف شده است. ارزی که 
برای دارو اختصاص پیدا کرده بود برای کاغذ 
نیز تخصیص داده شده است؛ یعنی کاغذ به 

قیمت سه سال پیش است.
به اضافه اینکه کاغذ آزاد هم از 18 هزار تومان 
در تن به 8 هزار تومان رسید و فاصله کاغذ آزاد 
تا دولتی چیزی کمتر از ۴۰ درصد است. حدود 
۵ تا 8 تومان است. تقریبا متناسب با تیراژها و 
اعــلام وصول هایی که اعلام کردند، کاغذ در 
اختیارشان قرار گرفته است و تا پایان عید هم 
به آنها داده خواهد شــد. آنچه که درخصوص 
لاغر شدن رسانه و روزنامه ها مطرح می شود، 
دلایل دیگری می تواند داشــته باشد. الزاما 
داشــتن کاغذ و انبوه کاغذ به معنای خواندن 
روزنامه و افزایش تیراژ و فضای عرضه و تقاضا 
در روزنامه ها و نشریات نمی تواند باشد. قدرت 

رسانه به محتوای آن است؛ البته ما باید بستر و 
حمایــت را فراهم کنیم ولــی نوع مواجهه با 
موضوع را باید به سمت عرضه و تقاضا ببریم. 
اگر عرضه متناسب با تقاضا باشد، قاعدتا مردم 

هم هزینه برایش پرداخت می کنند.
مجری: یکی از مســایلی که مطرح می شود، 
مساله تخصیص تســهیلات دولتی و کاغذ و 
امکانات دیگر به نشریات و روزنامه هایی هست 

که منتشر نمی شوند یا با ابهام درگیر است.
مجری: بحثی که اخیرا مطرح شد و آیین نامه 
جدیدی را دستور دادند و معاونت مطبوعاتی 
بخشی از کار را جلو برده است اما خبرها اینطور 
است که به خاطر زمان بر بودن این رویه، یارانه ها 
به شیوه سابق پرداخت شده است. آیا یارانه ها 
به شیوه سابق پرداخت می شود یا توانسته ایم 

به شیوه نامه جدید برسیم؟
محمد خدادی: شیوه نامه تصویب شد و یارانه 
در دوره ای که من معاون بودم، به شــیوه قبل 
پرداخت نشد. یعنی در مورد رسانه هایی که 
بیش از سه یا پنج بودند، به همان مدل شیوه 
نامه جدید عمل کردیم. ضریب انتشار قبلا ۲۰ 
درصد بوده و الان بالای ۵۰ درصد است. یعنی 
در شش ماه اول هم به شیوه نامه جدید عمل 
کردیم. تمام موارد چک شــد و تلاش شد که 
راستی آزمایی صورت بگیرد. ضریب محتوا را 
در گذشــته نداشتیم و در شــش ماه اول ۴۰ 
درصد گذاشــتیم. اعلام وصول ها را کنترل 
کردیم و نشــریات بالای 1۰ تا را ندادیم. عدد 
پایین تر آمد. یعنی به نوعی شیوه نامه عمل 

شد. با مقداری اغماض انجام دادیم.
مجری: در جدولی که وزارت ارشاد منتشر کرد، 
یکــی از همین مجموعه های مطبوعاتی که 
بالای ۴۰ ـ ۳۰ مجوز نشریه داشتند، کاغذی 
که در سال ۹8 دریافت کرده است، تقریبا هزار 
تن است. می دانید این هزار تن چقدر زیاد است 

که می تواند بازار را تکان دهد. این را نمی فهمم 
که چه شده است که سازوکار جدید همچنان 

مقادیر کلان پرداخت می شود؟
محمد خددادی: وقتی به نشریه ای این یارانه ها 
پرداخت می شود باید اعلام وصول داشته باشد. 
اعلام وصول هم به معنای چاپ است. دو دسته 
یعنی قبل از سال ۹۷ است که بررسی می شود 
و گفته ایم هر کســی انتقادی دارد بگوید که 
پیگیری کنیم. اگر خطایی بوده است، اصلاح 
شود. آن چیزی که وجود دارد، چاپ افست یا 
دیجیتال است. ما حتی سرکشی به چاپخانه ها 
را هم در دستور کار قرار داده ایم. اعلام وصول 
کاغذها آورده می شود. می دانید کسی که چاپ 
افســت می کند، نمی توانــد ۵۰ عدد بزند یا 
برگه ای کپی کند و بیاورد. کارشناسان ما هم 
چک می کنند. ما وظیفه داریم به میزان ممکن، 
نظارتمان را حداکثری کنیم تا بالاترین توان 
ممکن. اعتمادمان هم حداکثری می شود. می 
دانید که تعداد کسانی که در این میان دچار 
خطا می شوند، اندک هستند. یعنی نمی توانیم 
بگوییم که حدود ۳۰ درصد مطبوعات ما دچار 

خطا هستند. یک تا دو درصد دچار هستند.
مجری تاکید می کنــد که یکی از بنگاه های 
مطبوعاتی شان، آماری بالغ بر ۳۰ درصد بودجه  

برای خرید مجلات برگشتی دریافت کرد.
محمد خدادی: بودجه های مجلات برگشتی 
لغو شــد. این پرونده ها نیازمند این است که 
گروهی مکتوب پاسخ دهد و اگر انجام ندهند، 

من خطا کرده ام. مسئولیت کل آن را هم من 
باید بپذیرم. اصلا ماموریت این است که از پول 
مردم مراقبت کنم. همانطور که اگر کسی خطا 
کرده است باید با او برخورد شود، به همان میزان 
هم باید مراقبت شود که دچار خطای ادراکی 
صورت نگیرد. حتما هم دغدغه افرادی که در 
این مورد وجود دارد چیز خوبی است اما نباید 
به رسانه تعمیم داده شود. همه ما یک خانواده 
هستیم. رسانه دلال نداریم. دلال هایی که آمده 
اند به رسانه مثل دارو، پزشکی و خودرو، طبقه 
ای به نام دلال درست شده است که به همه جا 
نفوذ پیدا کرده اند. من هم باید اول از حرمت 
رسانه نگهبانی کنم که حداکثر امنیت را فراهم 

کنم.
مجری: همانطور که فرمودید، از اعتبار و کیان 
این حرفه دفاع باید کرد. نگرانی هم از همین 
است که اعتبار روزنامه نگاری زیر سوال می رود. 
خبری که از تعزیرات حکومتی منتشر شد این 
بود که گروهی با جعل سربرگ و مهر نشریات 
می آمدند و کاغذ به نرخ دولتی می گرفتند و در 
بازار آزاد می فروختند. شما هم اشاره کردید 
که به این ســادگی نیست و باید اعلام وصول 
صورت بگیرد و ارشاد از چاپخانه تاییدیه گرفته 
شود اما به همین سادگی با جعل این خریدها 
صورت گرفته اســت. پس شبکه ای در داخل 
ارشاد بوده که توانسته اند این کار را بکنند؛ یعنی 

منشاء فساد را در آنجا گشته اید؟
محمد خدادی: من اشــراف کامل روی این 
موضوع ندارم چون سه شنبه و چهارشنبه من 
نبوده ام. اما این از موضوعاتی است که تا آخرش 
پای آن ایستاده ایم. بخشی از آدرس ها تقاضای 
خود ما بوده است. اما این نکته وجود دارد که 
مــا از حق مردم دفاع می کنیــم. می توانید 
پیگیری ها را انجام دهید. این موضوع را حتما 

دنبال کنید و رها نکنید.

جعلامضاومهرنشریاتبرایدریافتکاغذ!

محرومانومستمنداننبایددردسترسی
بهعدالتواحقاقحقوقخود

بامانعیروبهروباشند

آیینتکریمومعارفهباقریولاریجانی
حجت الاسلام و المسلمین محسنی معاون اول قوه قضائیه گفت: دکتر 
لاریجانی و دکتر باقری دو مدیر شایسته و هر دو عالم، دارای تجربه فراوان 
در طول دهه های گذشته هستند و به خوبی مسائل پیرامونی داخلی و 
خارجی و نظام و سیاســت های آن را می شناسند و این موضوع بسیار 
می تواند در پیشرفت مدیری که مسئولیتی را می پذیرد، موثر باشد. وی  
افزود: دکتر جواد لاریجانی بیش از سه دهه با قوه قضائیه همکاری دارند 
و از زمان تاسیس ستاد حقوق بشر دبیر این ستاد بوده و هم مسئولیت 
اصلی را عهده دار بودند. او گفت: دکتر باقری نیز در وزارت امور خارجه و 
بسیاری از اموری که به نحوی از انحا مربوط به این حوزه می  شود، آشنا 
بوده و تجربه کافی و وافی دارند. ایشان افزود: دکتر لاریجانی با عنایت به 
مسئولیت های مختلفی که داشته و دارد، اصرار داشت که با توجه به برخی 
مسئولیت ها شاید نتواند آن مقداری که لازم است، در این مقطع از زمان 
هم در امور بین المل و هم در ستاد حقوق بشر انجام وظیفه کند و وقت 
بگذارد و خودش متقاضی بود که شخصی به جای وی مشغول شود و از 
جمله کسانی که معرفی کرد، دکتر باقری بود. او با قدردانی از دبیر سابق 
ستاد حقوق بشر و همکاران وی گفت: از دکتر جواد لاریجانی به دلیل 
همکاری در طول سالیان متمادی با قوه قضائیه و در سمت دبیر و عضو 
ستاد حقوق بشر که در حد وسع و امکانات و مجموعه مقدوارت و شرایط 
حقیقا خدمات بسیار خوبی را در این زمینه ارائه دادند، تشکر می کنم. 
معاون اول قوه قضائیه افــزود: از دکتر باقری نیز به دلیل پذیرش این 
مسئولیت تشکر می کنم و قطعا با انرژی و تعهد و مسئولیتی که دارند 
نقاط قوتی که وجود داشته را ارتقاء می بخشد و زمینه های بهتری که باید 
انجام شود را دنبال خواهد کرد. وی با بیان اینکه حقوق بشر از نگاه اسلام 
بسیار مهم است، گفت: موضوع مهم در اسلام، انسان و حقوق انسان است.

فرصتی برای پاسداری از حقوق مردم
علی باقری کنی در مراسم معارفه خود به عنوان معاون امور بین الملل 
و حقوق بشــر قوه قضائیه گفت: خدا را سپاس می گویم که ما را در 
حلقــه کارگزارانی قرار داد تا برای صیانت از حقوق مردمی که خدا 

آن ها را دوست دارد و آن ها نیز خدا را دوست دارند، گام برداریم.
او گفت: از خداوند به دلیل حضور در مســئولیتی در عرصه دفاع از 
حقوق مردمی که در برابر مومنان خاضع و خاشع و در برابر کافران 
پیروز هستند سپاسگزارم. معاون امور بین الملل و دبیر ستادحقوق 
بشر قوه قضائیه افزود: از خدایی که به ما فرصت داد تا در عرصه صیانت 
از حقــوق مردمی که در راه خدا جهاد می کنند و از ســرزنش هیچ 
سرزنش گری نمی ترسند، خدمت کنیم، تشکر می نمایم و خدا را 

شاکرم که به ما فرصت داد تا از حقوق مردم پاسداری کنیم.

رئیس قوه قضائیه، دادگستری و ادارات را 
موظف به تعیین ساز و کاری ویژه برای 
انجام امور محرومان، مستمندان و همه 
افرادی دانست که به هر دلیلی با تنگنای 
اقتصادی مواجه هستند. به گزارش  اعتبار 
به نقل از روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله 
سیدابراهیم رئیســی در جلسه شورای 

عالی قوه قضائیه، حماســه نهم دی ماه را از تجلی قدرت الهی از غیر 
مجاری معمولی و طبیعی دانست و گفت: تجربه ۹ دی را در بسیاری از 
روزهای انقلاب داشته ایم و هر جا مردم احساس کرده اند که دشمن 
دسیسه می کند، با حضور خود به توطئه های دشمن پایان داده اند. از 
جمله این ایام، ۵ دی امسال بود که دشمن به صورت شفاف دعوت به 
قتل، ویرانگری، کشتار و غارت کرده بود و مردم هم شفاف پاسخ دادند 
که ناامیدسازی دشــمن همچنان در اولویت است. مردم مشکلات 
اقتصادی و خواسته های مهمی دارند که باید مورد توجه جدی قرار 
گیرد اما در عین حال، اولویت ناامیدسازی دشمن باید همچنان باقی 

بماند تا از انقلاب، ارزش ها و کشور، صیانت شود.
 پاسداشت بصیرت مردم در گرو صیانت از حقوق آنها است

رئیسی، پاسداشت بصیرت و مقاومت مردم را در گرو صیانت از حقوق 
مردم در همه عرصه ها توسط مسئولان و کارگزاران کشور دانست و با 
بیان اینکه امروز حل مشکلات اقتصادی و گره گشایی از معیشت و سفره 
مردم، یک مسئولیت اساسی است، افزود: در طول چهل سال گذشته، 
این تجربه را به دســت آورده ایم که هر جا در شرایط جنگ اقتصادی و 
تحریم، حضور و مشــارکت مــردم را مد نظر قرار داده ایــم، مردم با 
مسئولیت پذیری در صحنه حضور یافته اند و موفقیت کشور را رقم زده اند.

 لزوم گسترش عدالت قضایی برای محرومان
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به سفر کوتاه خود به 
شهرستان های ورامین و پیشوا، به همه مسئولان در مجموعه دستگاه 
قضایی و سایر دستگاه ها تذکر داد که ساز و کاری ویژه پیش بینی شود 
تا مردمی که به هر دلیل شرایط اقتصادی مناسبی ندارند، قادر به تامین 
هزینه اخذ وکیل نیستند یا لسان حقوقی ندارند و به طور کلی آحاد 
محرومان و مستمندان، در دسترسی به عدالت و احقاق حقوق شرعی 

و قانونی خود یا انجام امور اجرایی و اداری، با مانعی رو به رو نباشند.
رئیس دستگاه قضا با ذکر مثالی در این زمینه، به یکی از مواردی که با 
آن در سفر اخیر به ورامین مواجه شده است اشاره کرد و گفت: فردی را 
مشــاهده کردم که تحت پوشش کمیته امداد بود و از مددجویان به 
حساب می آمد اما می گفت برای انجام یک کار کارشناسی در پرونده 
خــود، باید ۵۰۰ هزار تومــان پرداخت کند. بــر همین مبنا همه 
دادگستری ها و به طور کلی دستگاه ها در سراسر کشور باید زمینه های 
لازم را فراهم کنند تا در شرایط اقتصادی موجود، همه مردم بتوانند 
حقوق خود را در عدلیه و ادارات دنبال کنند و نیروها نیز باید با اخلاص، 
پیگیری و جدیت تلاش کنند که مشکل مردم حل شود و هیچکس 
علاوه بر تنگناهای معیشتی و مشکلات اقتصادی، درد مضاعفی را برای 

احقاق حق یا انجام کار خود احساس نکند.
راه اندازی50 دفتر در سراسر کشور

رئیسی همچنین با اشاره به گزارش رئیس سازمان پزشکی قانونی، 
راه اندازی ۵۰ دفتر در سراسر کشور برای دسترسی راحت تر مردم به 
خدمات پزشــکی قانونی را امری بسیار مبارک دانست و بر ضرورت 

پیگیری این موضوع و تامین اعتبارات لازم برای آن تاکید کرد.
وی حضور علی باقری کنی به عنوان معاون امور بین الملل و رئیس ستاد 
حقوق بشر جمهوری اسلامی در جمع مسئولان قضایی را خوش آمد 
گفت و ضمن قدردانی از تلاش های دکتر محمدجواد لاریجانی در این 
سمت، گفت: یکی از مواردی که مقام معظم رهبری تاکید کرده اند و 
باید مورد توجه جدی قرار گیرد، احیای ظرفیت بخش بین الملل قوه 

قضائیه است.
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کرمان

ــئولیت  ــا مس ــرکت ب ــام ش ــارت فرن ــتا تج ــرکت وس ــرات ش ــی تغیی آگه
محــدود بــه شــماره ثبــت ۳97759 و شناســه ملــی ۱0۳20۴8۱۴2۳ بــه اســتناد 
ــورخ 98/08/۱8  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم صورتجلس
ــمت  ــر ک.م۳590069۱۱2 بس ــوش نظ ــاز خ ــد : فرحن ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره عبدالرضــا خــوش نظــر ک.م ۳59۱5680۳۱ 
ــه  ــابی ک.م 2590۴۳۴69۳ ب ــز حس ــره کامبی ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــمت نائ بس
ــدند.  ــاب ش ــدود انتخ ــدت نامح ــرای م ــرکت ب ــره ش ــت مدی ــو هیئ ــمت عض س
ــرکت  ــدآور ش ــی و تعه ــادار و بانک ــمی و به ــناد رس ــه اوراق و اس ــاء کلی امض
ــا  ــادی و اداری ب ــای ع ــه ه ــا و نام ــروات ، قرارداده ــفته ، ب ــک ، س ــل چ از قبی
ــت  ــازمان ثب ــد س ــی باش ــر م ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــردا و ب ــل منف مدیرعام
ــران  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش اس

 )7۱590۴(

ــی و  ــتگاههای صوت ــندگان دس ــف فروش ــه صن ــه اتحادی ــرات موسس ــی تغیی آگه
تصویــری تلفــن همــراه و لــوازم جانبــی شهرســتان تهــران بــه شــماره ثبــت ۳۳907 
و شناســه ملــی ۱۴00۴05۳788 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده 
ــران  ــاف ته ــاق اصن ــه 96/7/۱۱ ات ــماره ۳6۴5۱ / ف مورخ ــوز ش ــورخ 96/06/22 ومج م
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : حــق امضــا کلیــه چــک هــا ، اســناد تعهــد آور ، اوراق 
بهــادار بانکــی ، تعهــدات مالــی و حقوقــی بــا امضــای خزانــه دار و رییــس و در غیــاب 
هــر یــک نائــب رئیــس اول همــراه بــا مهــر اتحادیــه و نامــه هــای اداری و اســتخدامی 
ــا  ــاب وی ب ــره و در غی ــت مدی ــس هیئ ــای رئی ــا امض ــه ب ــی اتحادی ــر مال ــناد غی و اس
ــوط در  ــاده مرب ــردد و م ــی گ ــام م ــه انج ــر اتحادی ــس اول و مه ــب رئی ــای نای امض
اساســنامه اصــلاح گردیــد. تعــداد اعضــای هیئــت مدیــره بیــن 2 تــا ۱2 نفــر تعییــن 
گردیــد کــه شــامل 7 عضــوء اصلــی و ۳ عضــوء علــی البــدل و 2 بــازرس مــی باشــد و 
مــاده مربــوط در اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )7۱5900(

ــدود  ــئولیت مح ــا مس ــرز ب ــان الب ــازان خوب ــرکت راه س ــرات ش ــی تغیی آگه
بــه شــماره ثبــت 6975 و شناســه ملــی ۱0۱9002058۳ بــه اســتناد صورتجلســه 
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 98/0۳/2۱ تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــا دریاقــت کلیــه ســهم الشــرکه  ــه کــد ملــی ۱۴90۱9۴85۱ ب - علــی آب زاده ب
ــه  ــد در نتیج ــارج گردی ــرکت خ ــدوق ش ــال از صن ــغ 500/000 ری ــه مبل ــود ب خ
ــش  ــال کاه ــغ ۱/500/000 ری ــه مبل ــال ب ــغ 2/000/000 ری ــرکت از مبل ــرمایه ش س
یافــت و مــاده مربوطــه دراساســنامه اصــلاح گردیــد لیســت شــرکا پــس از کاهش 
ــرا آب زاده  ــرکه و زه ــهم الش ــال س ــین آب زاده دارای 500/000 ری ــرمایه: حس س
دارای 500/000 ریــال ســهم الشــرکه حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت 
شــرکتها و موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت 
اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری شــهریار )7۱5899( 

آگهــی تغییــرات شــرکت آریــا ســازه نــگار اطلــس بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴2۴62۳ و شناســه ملــی ۱0۳2076۳727 بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 97/05/0۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس جدیــد: اســتان تهــران - شهرســتان 
ــام خمینی-کوچــه شــهید محمدرضــا آبنیکی-پــلاک -۱۴,00۱-طبقــه پنجــم واحــد ۱۴ کــد  ــان ام ــه شــهر ری هرنجی-خیاب ری - بخــش مرکــزی - شــهر ری-محل
پســتی: ۱8756۴6909 2-مــاده مربــوط در اساســنامه شــرکت بــه شــرح مذکــور اصــلاح می گــردد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و 

موسســات غیرتجــاری تهــران )70752۱( 

ــه  ــاص ب ــهامی خ ــران س ــی ای ــای صنعت ــرکت رنگه ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱0۱0۱05766۱ ب ــه مل ــت 60722 و شناس ــماره ثب ش
ــاذ  ــل اتخ ــات ذی ــورخ 22/02/۱۳97 تصمیم ــالیانه م ــادی س ــی ع ــع عموم مجم
شــد : آقــای فرامــرز دهقــان بــه شــماره ملــی25۳9007۴65 بــه ســمت رئیــس 
ــه شــماره ملــی۴650685۳0۳  ــره و آقــای جــواد شــایق بروجنــی ب هیــات مدی
ــه  ــک ب ــن ون ــای محس ــره و آق ــات مدی ــو هی ــل و عض ــر عام ــمت مدی ــه س ب
شــماره ملــی57۱99۱9287 بــه ســمت نایــب رییــس هیــات مدیــره بــرای مــدت 
دو ســال انتخــاب گردیدنــد. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از 
قبیــل چــک ، ســفته ،بــروات ،قراردادهــا و عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری 
بــا امضــاء مدیــر عامــل و رییــس هیــات مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت 
معتبــر مــی باشــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا 

ــران )7۱590۳(  ــاری ته ــات غیرتج و موسس

ــت  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــونار ب ــان س ــرکت ایرانی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــوق  ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۴00۳727996 ب ــه مل ۴۴5۳8۱ و شناس
ــره  ــت مدی ــای هیئ ــداد اعض ــد : تع ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 95/08/۱7 تصمیم ــاده م الع
ــرح  ــه ش ــنامه ب ــه در اساس ــاده مربوط ــه م ــد ودر نتیج ــی باش ــر م ــی ۳ نف ــب از 2 ال مرک
مذکــور اصــلاح شــد. نحــوه ی امضــای اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت و چــک 
هــا و بــروات وســفته هــا وســایر اوراق تجارتــی و غیــره ونیــز اشــخاصی کــه حــق امضــا 
ــنامه  ــه در اساس ــاده مربوط ــه م ــود و در نتیج ــد نم ــن خواه ــره تعیی ــت مدی ــد را هیئ دارن
اصــلاح گردیــد. موضــوع فعالیــت شــرکت بــه شــرح ذیــل تغییــر یافــت و در نتیجــه مــاده 
مربوطــه در اساســنامه اصــلاح شــد: طراحــی، ســاخت و فــروش انــواع تجهیــزات، ماشــین 
آلات و دســتگاه هــای صنعتــی، تجــاری، فرهنگــی، ورزشــی و محیــط زیســتی – ســاخت 
ــی،  ــاری، فرهنگ ــی، تج ــای صنعت ــواع مکانه ــدازی ان ــر و راه ان ــز، تعمی ــی ، تجهی عمران
ورزشــی و محیــط زیســتی، مشــاوره در امــور تجــاری، صنعتــی، ورزشــی و محیــط زیســت، 
اخــذ نمایندگــی از شــرکتهای معتبــر بیــن المللــی - واردات و صــادرات انــواع تجهیــزات، 
ماشــین آلات و دســتگاه هــای صنعتــی و غیــر صنعتــی - اعطــای نمایندگــی بــه شــرکتهای 
ــزات،  ــواع تجهی ــرات ان ــروش و تعمی ــس از ف ــات پ ــدازی و خدم ــب، راه ان ــی - نص داخل
ماشــین آلات و دســتگاه هــای صنعتــی و غیــر صنعتــی - تامیــن قطعــات و فــروش لــوازم 
یدکــی انــواع تجهیــزات، ماشــین آلات و دســتگاه هــای صنعتــی و غیــر صنعتــی- تامیــن 
ــات  ــا و موسس ــار از بانکه ــذ وام و اعتب ــرکت - اخ ــورد نیازش ــانی م ــروی انس ــوزش نی و آم
ــا  ــده ه ــی - شــرکت در مزای ــه صــورت ارزی و ریال ــی و خارجــی ب ــاری داخل ــی و اعتب مال
ــد  ــروش، تولی ــد، ف ــی ، خری ــا اشــخاص حقیقــی و حقوق ــرارداد ب ــد ق ــا و عق ــه ه و مناقص
کالاهــای مجــاز بازرگانــی -عقــد قــرارداد بــا اشــخاص حقیقــی و حقوقــی –ترخیــص کالا از 
گمــرکات مجــاز کشــور-حضور در نمایشــگاه هــا و برپایــی غرفــه در صــورت لــزوم پــس از 
اخــذ مجــوز هــای لازم علیرضــا آخونــدی بــا شــماره ملــی00756۱8۱5۱ بــا دریافــت مبلغــی 
ــرمایه  ــش داد و س ــال کاه ــه 250000000 ری ــود را ب ــرکه خ ــهم الش ــرکت س ــدوق ش از صن
شــرکت از ۱250000000 ریــال بــه ۱000000000 ریــال کاهــش یافــت و در نتیجــه مــاده مربوطــه 
ــرح  ــن ش ــرمایه بدی ــش س ــس از کاه ــرکاء پ ــت ش ــد . لیس ــلاح گردی ــنامه اص در اساس
ــا شــماره ملــی 0075787۴2۳ دارای 500000000 ریــال  مــی باشــد محمــد رضــا آخونــدی ب
ــک  ــد تاجی ــال وحی ــی 00756۱8۱5۱ دارای250000000 ری ــماره مل ــا ش ــدی ب ــا آخون علیرض
یبــر بــا شــماره ملــی 65899۳6۳7۴ دارای 250000000 ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

ــران )7۱5905(  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب کش

ــه شــماره  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت بازرگانــی پرشــین ارســا شــرکت ب
ثبــت ۳99890 و شناســه ملــی ۱0۳20۴9602۳ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده 
ــه آدرس  ــران ب ــی ته ــد ثبت ــرکت در واح ــل ش ــد : مح ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 98/08/۱۱ تصمیم م
اســتان تهــران - منطقــه ۱۴ ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه بــاغ فیــض ، 
خیابــان 22 بهمــن ، خیابــان شــهید منوچهــر اکبــری ، پــلاک ۳۳ ، طبقــه ســوم ، واحــد ۳0۱ کدپســتی 
ــد. ســازمان  ــوق اصــلاح گردی ــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح ف ــر یافــت و م ۱۴7۳۱9۴558 تغیی

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )7۱590۱( 

تولیدهمچنان
مطالبهگرازبانکهاست

شعار»ماميتوانیم«
درسایپامحققشدهاست

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در جلسه شورای معاونین این 
وزارتخانه با اشاره به اهمیت تامین 
مالی واحدهای صنعتی کشــور در 
شرایط فعلی، گفت: امسال علاوه بر 
صادرات، تامین سرمایه در گردش و 
نقدینگی مورد نیاز واحدها می تواند 

به رونق تولید بیش از کمک نماید.  ایشان افزود: در مواردی که 
ظرفیت تولید داخلی و تامین نیاز کشور وجود دارد باید زمینه 

های لازم را فراهم کنیم و مانع واردات شویم.
وی اقدامات اساســی وزارت صمــت را در جهت دهی منابع 
تسهیلاتی شامل ۳ محور اساسی دانست و اضافه کرد: اولویت 
بخش صنعت و معدن شناسایی شده و اولویت های این بخش 
براســاس آمایش ســرزمینی جهت تخصیص منابع صندوق 

توسعه ملی اعلام شده اند.
رحمانی محور دوم اقدامات را شامل معرفی صنایع پیشران و 
دارای اولویت به بانک مرکزی دانست و گفت: برای این منظور 
۵۰ هزار میلیارد تومان از سوی بانک مرکزی به بانک های عامل 

کشور ابلاغ شده و سهمیه هر یک از آنها تعیین شده است.
وی افزود: ساز و کار اجرای این طرح نیز از سوی وزارت صمت 
مشخص شده و فهرستی از طرح های ۵۰ گانه در مناطق محروم 
و کم برخوردار و همچنین طرح های دارای پیشرفت فیزیکی 
بالای ۶۰ درصد تهیه شده است. وزیر صنعت، معدن و تجارت 
محور سوم اقدامات را شامل راهکارهای تامین مالی بر اساس 

بنگاه ها و صنایع خاص عنوان کرد.
تحقق ۳0 درصدی پرداخت تسهیلات به بخش صنعت و 

معدن در سال جاری
رحمانی اعلام کرد: از ابتدای ســال جــاری بالغ بر ۵۳1 هزار 
میلیارد تومان تسهیلات بانکی در کشور پرداخت شده است که 
سهم بخش صنعت و معدن حدود 1۶۲ هزار میلیارد تومان بوده 

که حدود ۳۰ درصد تسهیلات پرداختی را شامل می شود.
وی اضافه کرد: روند اعطایی تسهیلات به بخش صنعت و معدن 

از سال ۹۰ کاهشی بوده و نیازمند بازنگری است.
وزیر صمت تاکید کرد: باید اعتماد شبکه بانکی به بخش صنعت 
و معدن بیش از این باشد و این مهم نیازمند فرهنگ سازی است.
رحمانی با اشاره به اجرای طرح رونق تولید و پرداخت تسهیلات 
در ایــن چارچوب به واحدهای صنعتی از ســال ۹۵، گفت: از 
ابتــدای طرح رونق تولید تاکنون در مجموع بالغ بر 1۰۷ هزار 
طرح و واحد صنعتی، کشاورزی و گردشگری تسهیلاتی حدود 

8۳ هزار میلیارد تومان دریافت کرده اند.
رحمانی افزود: از محل تسهیلات تبصره 18 که از منابع صندوق 
توســعه ملی و بانک های طرف قرارداد با وزارت صمت تأمین 
می شــود، از ســر جمع ۷8۰۰ میلیارد تومان تسهیلات قابل 
پرداخت بــه متقاضیان تاکنون فقــط 1۷۰۰ میلیارد تومان 

پرداخت شده که معادل ۲۲ درصد منابع تحقق یافته است.
وزیــر صنعت، معدن و تجــارت تصریح کرد: ایــن وزارتخانه 
ماموریتی ویژه به معاونت طرح و برنامه خود داده تا سایر روش 
های نوین مالی را نیز شناســایی کرده و از آن برای تأمین مالی 

بهره برداری نماید.
رحمانی خاطرنشان کرد: آمارهای موجود در کشورهای توسعه 
یافته در این خصوص مؤید عملکرد متفاوت آنها است که حتما 

این مهم باید در کشور مورد توجه قرار گیرد.
وی گفــت: طبق برآوردها بالغ بــر ۲۰۰۰هزار میلیارد تومان 
نقدینگــی در جامعه وجود دارد که باید با تدابیر اصولی، منابع 
موردنیاز جذب صنعت شود تا به نوعی مانع حرکت این منابع 
سرگردان به سوی واسطه گری و دلالی در سایر بخش ها شویم.
رحمانی در پایان خاطرنشان کرد: امسال باتوجه  به افزایش نیاز 
صنعت به منابع مالی، تســهیلات پرداختی بانکی باید به طور 

متناسب افزایش داشته باشد.

به گزارش سایپانیوز، محمدحسین فروزان مهر افزود: محصولات آینده 
سایپا با توجه به ویژگي ها و امکانات درنظر گرفته شده، مي توانند سلایق 
گوناگون مشتریان را با رعایت استانداردهای ایمنی و کیفی تحت پوشش 
قرار دهند. به گفته وی مهم ترین ویژگی فعالیت هاي نوآورانه سایپا، طراحي 
و ساخت محصولات جدید با تکیه بر توان و ظرفیت داخلي و استفاده از 
دانش و استعداد جوانان و نخبگان ایرانی است. فروزان مهر ضمن تحسین 
برنامه توسعه محصول سایپا و تولید خودروهاي جدید در این گروه با وجود 
پیچیدگي ها و محدودیت هاي فني این عرصه، ادامه داد: بخش عمده 
قطعات محصولات ســایپا با استفاده از توان شرکت هاي دانش بنیان و 
صنعتگران داخلي تولید شده اند که حاکی از بي اثر ساختن تحریم ها در 
این مجموعه است.  معاون مالي و پشتیبانی قوه قضاییه در ادامه گفت: 
صنعت خودرو کشور نقش مهمي در فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي دارد 
و در این میان، گروه سایپا با برخورداري از ویژگي ها و قابلیت هاي موجود 
جایگاه ممتازي در این عرصه دارد. وي افزود: با توجه به ظرفیت سازي هاي 
این گروه در زمینه تولید محصولات جدید در سال آینده، کشور در زمینه 
رقابت در بازارهاي منطقه و جهان نیز فرصت مناسبي در اختیار خواهد 
داشــت. فروزان مهر در پایان با اشاره به برنامه قوه قضاییه در حمایت از 
واحدهاي تولیدي و صنعتي گفت: این قوه حمایت از فعالیت هاي مؤثر 
گروه خودروسازي سایپا را در زمینه رونق تولید و اشتغال زایي، در دستور 

کار خود قرار داده تا اعتلاي این صنعت محقق شود.

فرشادمقیمیمدیرعاملایرانخودرو:خبر

بسته تشویقي براي نهضت داخلي سازي قطعات روي میز ایران خودرو
مدیرعامل ایران خودرو در نشســت با اعضاي 
انجمن قطعه ســازي با بیان این که براي رفع 
مشکلات و موانع نیازمند همکاري با تشکل هاي 
قطعه سازان هســتیم گفت: برخي مشکلات 

ریشه اي را باید با همکاري با هم رفع کنیم.
فرشاد مقیمي افزود:  توقف هر دستگاه خودرو 
بــراي حتي یک روز ســبب پرداخت جریمه 
دیرکــرد تحویل خودرو مي شــود که در کنار 
نارضایتي مشتریان، زیان قابل توجهي را به دلیل 
پرداخت مبالغ جریمه به ایران خودرو وارد مي 
کند. وي تصریح کرد:  همکاري مستمر در مسیر 
رفع مشــکلات مي تواند مانع از شکل گیري 
زیان هاي این چنیني شــود. مقیمي بر عرضه 
قطعه باکیفیت به خطوط تولید ایران خودرو 
تاکید کرد و گفت: بخشي از هزینه ها نیز مي تواند 
از طریق کاهش میزان بازگشت قطعات به شبکه 
خدمات پس از فروش مدیریت شــود. به هیچ 
عنوان اجازه ورود قطعه بي کیفیت به خط تولید 
را نخواهیم داد تا تصویر ذهني مشتریان نسبت 
به ایران خودرو مخدوش نشود. وي در ادامه با 
بیان این که تامین و تزریق نقدینگي و اختصاص 
تسهیلات مصوب به زنجیره تامین خودروسازان، 
شرایط را به سمت مطلوب تري هدایت خواهد 
کرد،  گفت: اراده و توان سازندگاني که در شرایط 

بحران، همراه ایران خودرو بوده اند را فراموش 
نخواهیم کرد. مدیرعامــل ایران خودرو افزود: 
براي قطعاتي که ظرفیت هــاي لازم در میان 
قطعه سازان وجود ندارد از توانمندي  سایر بخش 
ها مانند صنایع دفاع استفاده خواهیم کرد. در 
صورتي که سرمایه گذاري هاي مورد نیاز توسط 
قطعه ساز انجام شده و ظرفیت هاي لازم وجود 
داشته باشد قطعا از توانمندي هاي این بخش 
استفاده خواهیم کرد. همکاري با صنایع دفاع را 
مي توان به فرصتي تبدیل کرد تا در مسیر ارتقاي 

وضعیت خودروسازي گام برداریم.

وي ایجاد عدالت در پرداخت مطالبات را سبب 
رضایت قطعه ســازان دانســت و گفت: بسته 
مشوقي را به زودي اعلام خواهیم کرد تا نهضت 
ساخت داخل را به صورت واقعي و به دور از شعار 
اجرایي کنیم. مقیمــي درعین حال گفت: به 
دنبال این هستیم که از ظرفیت قطعه سازان 
همکار نهایت استفاده را ببریم و تمایل زیادي به 
افزایش منابع تامین نداریم. ســازندگان باید 
قطعات مورد نیاز را در کم ترین زمان، بالاترین 
کیفیت و قیمت رقابتي عرضه کنند. وي در پایان 
بر هم سویي قطعه سازان با ایران خودرو در زمینه 

اهداف و استراتژي هاي صنعت خودرو کشور 
تاکید کرد. گفتني اســت در این دیدار اعضاي 
صنایع انجمن صنایع همگن قطعه سازي نیز 
دیدگاه ها و نظرات خود را درباره وضعیت فعلي 
همکاري با ایران خودرو که حاکي از رضایت از 

بهبودهاي ایجاد شده بود بیان کردند.
تکمیل و عرضه 5 هزارو 299 دستگاه خودرو

به همت مجموعه کارکنان گروه صنعتي ایران 
خودرو رکورد تکمیل و تجاري سازي خودروها 
شکسته شد. برمبناي این گزارش، پنجشنبه 
گذشته ۲۴۳۶دستگاه  و روز جمعه نیز ۲8۶۳ 
دستگاه خودروتکمیل، تجاري سازي و به بازار 

عرضه شده است.
همت بلند زنجیره تامین و تلاش شبانه روزي 
کارکنان گروه صنعتي ایران خودرو سبب ثبت 
ایــن رکورد در تولید و عرضه محصولات ایران 
خودرو شــد. طبق هدفگذاري صورت گرفته 
خودروهاي داراي کســري در دي ماه به صفر 
خواهد رسید و از ابتداي بهمن ماه تولید بدون 

کسري ادامه خواهد یافت.
پیش بیني مي شود، افزایش عرضه به بازار توسط 
ایران خودرو، زمینه ساز ایجاد تعادل در بازار در 
ماه هاي پایاني ســال و جلوگیــري از افزایش 

التهاب در آن خواهد شد.

نادر سخا مدیرعامل شرکت صنایع تولیدی کروز 
در مورد طراحی موتور گفت: نخست باید نیازهای 
اولیه در طراحی موتور در نظر گرفته شود تا با یک 
کالیبراسیون، ECU و کاتالیست مناسب بتوان 
سطح آلایندگی یورو۵ را بدست آورد. وی با اشاره 
به تاثیر EMS بر افزایش ســطح اســتاندارد 
آلایندگی اظهار کرد: سیستم مدیریت موتور از 
اجزای متفاوتی ماننــد کویل، دریچه گاز برقی، 
ECU، سنسورها، انژکتور و… تشکیل می شود 
که استفاده از قطعات با کیفیت در اجزای آن در 
دستیابی به استاندارد یورو۵ بسیار حائز اهمیت 
اســت. کروز توانســته در خصــوص موتورها و 
خودروهــای متفاوت ازقبیل موتــور ۷EF در 
خودروهای دنا پلاس، دنا، سورن و سمند؛ موتور 

۳TU؛ موتور ۵TU در خودروهای ۲۰۷، ۲۰۶، 
رانا و پارس؛ خودروهای تیبا، کوییک و ســاینا و 
همچنین موتور EC۵، استاندارد یورو ۵ را کسب 
کند سخا افزود: همچنین در صورت استفاده از 
 ECU بروزتر در خودرو مانند EMS سیستم
نســل جدید، می توان با کنترل دقیق تر توابع 
عملکردی، به سطح استاندارد آلایندگی بالاتر 
دست یافت. در این راستا کروز توانسته در خصوص 
 EF۷ موتورها و خودروهای متفاوت ازقبیل موتور
در خودروهای دنا پلاس، دنا، سورن و سمند؛ موتور 
TU۳؛ موتور TU۵ در خودروهای ۲۰۷، ۲۰۶، 
رانا و پارس؛ خودروهای تیبا، کوییک و ســاینا و 
همچنین موتور EC۵، استاندارد یورو ۵ را کسب 
کند. سخا با اشاره به اهمیت کاتالیست در دستیابی 

خودرو به استاندارد یورو۵ و نحوه عملکرد آن اظهار 
کرد: کاتالیست ماده ای است که سرعت واکنش 
های شــیمیایی را از طریق کاهش انرژی فعال 
سازی، افزایش می دهد بدون اینکه خود در آنها 
شرکت کند. یکی از موارد استفاده کاتالیست ها، 
مبدل های کاتالیستی می  باشد که با هدف کاهش 
آلودگی هوا، بر سر راه خروجی موتورهای بنزینی 
نصب شده اند. کروز در حال حاضر تامین کننده 
کاتالیســت موتور TU۵ اســت کــه بر روی 
خودروهای پژو ۲۰۶ و ۲۰۷، رانا، پارس و ۴۰۵ قرار 
دارد و توانسته اســتاندارد یورو ۵ را بدست آورد. 
همچنیــن از دیگر محصولاتی که کاتالیســت 
استفاده شده در آن دارای استاندارد یورو ۵ است 

می توان به وانت کارا ۲۰۰۰cc اشاره کرد.

وی با اشــاره به اجرا 
شدن استاندارد یورو 
۵ در کاتالیست های 
تولیدی کروز گفت: 
کروز در حال حاضر 
کننــده  تامیــن 
موتور  کاتالیســت 

TU۵ اســت که بر روی خودروهای پژو ۲۰۶ و 
۲۰۷، رانــا، پــارس و ۴۰۵ قرار دارد و توانســته 
استاندارد یورو ۵ را بدست آورد. همچنین از دیگر 
محصولاتی که کاتالیســت استفاده شده در آن 
دارای استاندارد یورو ۵ است می توان به وانت کارا 
cc۲۰۰۰ اشاره کرد که نقش بسیار مهمی در 

پیشگیری از آلودگی هوا دارد.

چالشاصلیطراحیخودرودرایران
برای تولید خودرو در کلاس 

جهانی چه اقداماتی باید 
انجام دهیم؟

ارشد  کارشناس  مدنی  سعید 
صنعت خودرو: اگر می خواهیم 
در کلاس جهانی خودرو تولید 
کنیم، بایــد برخی قطعات را از 
خارج تامین کنیم. اگر بتوانیم 
این قطعــات را تامین کنیم، ما 
توانایــی طراحــی خودروهای 

جدید را داریم. اما در شرایط فعلی تحریم ها مشکل ایجاد کرده اند. 
ازسوی دیگر، اگر بتوانیم مسائل داخلی را حل کنیم، می توانیم به 
عرضه محصولات جدید امیدوار باشــیم. به عنوان مثال قرار بود 
محصول پلت فرم اس پی 1۰۰ طی سال ۹۵ به تولید انبوه برسد، 
اما چون خودرو جدیدی بود، باید بسیاری از قطعات آن از خارج 

وارد می شد. تغییرات مدیریتی نیز باعث عقب تر افتادن آن شد.
 طراحی خودرو در کشور چقدر هزینه خواهد داشت؟

ما در کشور هیچ گاه خودرویی را طراحی نکرده ایم که بدانیم چقدر 
هزینه خواهد داشت. همواره به صورت پراکنده طراحی هایی در 
مراکز تحقیقات خودروسازان انجام شده است. ما هزینه سنگینی 
برای طراحی نمی پردازیم. درحال حاضر و با همین نیروهایی که 
وجود دارنــد و حقوق می گیرند، کار طراحــی را انجام داده ایم. 
نمی توانیم بگوییم هزینه های طراحی بالاســت. اما ســاختن 
نمونه های اولیه، آزمایش، تست و... چیزی حدود 1۰۰میلیون دلار 

هزینه خواهد داشت.

خبر

گفتوگو-بخشدوم

دارندگانمحصولاتایرانخودروبرایسرویسهایادواریبهنمایندگیهایمجازمراجعهکنند
به گزارش روابط عمومي ایساکو، معاون خدمات پس از فروش 
این شرکت تشریح کرد: متاسفانه در سال هاي اخیر تولید و 
توزیع قطعات یدکي غیر اصل، بی کیفیت و در بسته بندي هاي 
تقلبي در بازار به نحوي رواج یافته که تشــخیص اصل بودن 
قطعات براي مشتریان تقریبا غیرممکن شده و این در حالي 
است که استفاده از این قطعات علاوه بر تحمیل هزینه هاي 
مالي زیاد، در بخش اقلام و قطعات ایمني خطرات جاني را نیز 

براي مشتریان به همراه دارد.
وردینی با اشــاره بــه این که حوزه خدمات پــس از فروش 
ایران خودرو همزمان با همکاری با مراجع قانونی در خصوص 
پایش، نظارت و جمع آوری بر محصولاتی که باعث گمراهی و 
ســردرگمی مشتریان این مجموعه می شــود، به دارندگان 
محصولات ایران خودرو تاکید کــرد :  که برای بهره مندی از 

قطعات و خدمات استاندارد و با کیفیت به هنگام تعمیرات و 
سرویس های خودرو، تنها به نمایندگی های مجاز این شرکت 
مراجعه نمایند.  وی در خصوص اقداماتی که طی ســال های 
اخیر برای مبارزه با پدیده قاچاق و قطعات تقلبی در شرکت 
ایساکو انجام شده است به طرح اصالت قطعه اشاره کرد و گفت: 

در این طرح مصرف کنندگان مي توانند پس از خرید قطعه، 
شــماره بارکد درج شده بر روي بســته بندی آن را به شماره 
۳۰۰۰۳1 پیامک کرده و بلافاصله پس از ارســال پیامک، از 
اصالت داشتن و یا نداشتن قطعه از طریق پیام کوتاه آگاه شوند.
همچنین این شرکت به منظور جلوگیري از کلاهبرداري و 
تقلب در بازار قطعات یدکي، نزدیک به ۵ ســال اســت که با 
قراردادن لیست و قیمت قطعات در موبایل اپلیکیشن ایساکو، 
مشتریان را از لوازم یدکی ارائه شده توسط این شرکت، مطلع 
کرده اســت. وی در پایان گفت: حوزه خدمات پس از فروش 
ایران خودرو به صورت مستمر با برگزاری جلسات، کارگروه ها 
و کمیته های مختلف و بررسی نقاط قابل بهبود و به روزرسانی 
رویه ها، فرآیندها، ابزار و تجهیزات نمایندگی های مجموعه، 

سعی در ارائه بهترین خدمات به مشتریان خود دارد.

قطعاتکروزاستانداردآلایندگییورو۵راکسبمیکنند

هفتهنامهاقتصادیایران



 
رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان بازدید از شرکت دیجی 
کالا گفت: حذف واسطه های زاید می تواند روی کاهش قیمت تمام شده کالاها 
تاثیر بسزایی داشته باشد.وی افزود: رساندن کالا با قیمت و کیفیت مناسب به 
دست مصرف کننده باید هدف اول و اولویت همه فروشگاه های اینترنتی عرضه 
کالا در سطح کشور قرار گیرد.وی ادامه داد: ما به عنوان دولت و مجموعه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت رســالت داریم از هرگونه اجحــاف در حقوق مردم 
جلوگیری کنیم. رحمانی اضافه کرد: باید این اصل در تجارت داخلی کشور 
جاری شود که قیمت کمتر، فروش بیشتر، سود و عایدی بیشتری برای عرضه 
کننده هر کالایی دارد. وی تصریح کرد: مدل دیجی کالا در توزیع کالا در سطح 
کشور باید مورد توجه قرار گیرد و خوشبختانه فروشگاه های زنجیره ای در 
تعادل بازار طی مدت اخیر همراهی خوبی داشــتند و با تکمیل سامانه های 
تجاری وزارتخانه و کنترل دقیق فرآیند ها به طور مسلم روند قیمتی کالاها در 
بازار راحت تر از گذشته تنظیم می شوند. رحمانی تاکید کرد: باید روی موضوع 

رقابت برای کاهش قیمت در سطح عرضه بیش از این کار کنیم.

بایدعرضهومصرف
کالایایرانیتبدیلبه
فرهنگعمومیشود

رضا رحمانی

نبی الله خون میرزایی رئیس سازمان شیلات ایران با اشاره به اینکه رایزنی سازمان 
شیلات ایران با وزارتخانه های نفت و معاونت امنیتی وزارت کشور درباره در نظر 
گرفتن سهمیه بنزین برای صیادان نتیجه داد، افزود: در رایزنی ها و مکاتباتی که 
انجام شد، توجیهات فنی سهمیه  بنزین صیادان را یادآور شدیم.خون میرزایی افزود: 
در این مذاکرات به سهمیه بندی قبلی بنزین برای قایق های صیادی، مصرف سوخت 
این قایق ها، نظرات فائو در این زمینه، قدرت موتور، فاصله صیدگاهی و روزهای 
دریاروی اشاره کردیم و متوجه شدیم که مسئولان تصمیم گیر در این زمینه پیشتر 
نســبت به این دلایل فنی آگاهی نداشتند.این مقام مســئول با بیان اینکه در 
سهمیه بندی بنزین نیز دیدگاه سازمان شیلات را جویا نشده بودند، گفت: سهمیه 
بنزین قایق های صیادی یک هزار و ۲۰۰ لیتر در ماه تعیین شود.به گفته وی، در 
مرحله دوم، نرخ سوخت با مبلغ یک هزارو ۵۰۰ تومان در هر لیتر در نظر گرفته 
شده است و اکنون این مصوبه روند اجرایی خود را می گذراند.بنا براین گزارش، پیش 
از این پرویز محبی، سرپرست معاونت صید و بنادر ماهیگیری سازمان شیلات به 

نیاز یک هزار و ۴۰۰ لیتری سوخت در ماه برای فعالیت صیادان اشاره کرده بود.

سهمیهبنزین
قایقهایصیادی
ماهانه۱200لیتر

نبی الله خون میرزایی

 سید پرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، با اشاره به سرمایه گذاری 
1۵۰۰ میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان در منطقه مرزی و محروم جنوب خراسان 
رضوی تاکید کرد: کارخانه کنسانتره سنگان تا پایان سال ۹۹ به بهره برداری خواهد 
رسید.  وی در بازدید از پروژه فولاد شرق کاوه در منطقه سنگان واقع در جنوب 
استان خراسان رضوی، از نزدیک در جریان تکمیل این پروژه قرار گرفت. ایشان با 
اشاره به راه طولانی 8 ساله طی شده در این پروژه اظهار کرد: بنیاد مستضعفان 
انقلاب اسلامی به منظور تکمیل زنجیره تولید فولاد به عنوان یک صنعت مادر، 
سرمایه گذاری برای احداث مجتمع کنسانتره فولاد شرق کاوه را انجام داد و با اتمام 
مراحل ساخت این مجتمع، گامی مهم در جهت تکمیل زنجیره تولید فولاد در بنیاد 
مستضعفان برداشته می شود.وی با بیان اینکه منطقه سنگان جزو مناطق مرزی 
شرقی کشور و از جمله مناطق محروم است که برادران اهل تسنن ما در این منطقه 
زندگی می کنند گفت: در حال حاضر که در مراحل تکمیل احداث این مجتمع 
هستیم، حدود ۳۵۰ نفر مشغول کارند و در سال آینده با افزایش شیفت کاری، 

تعداد کارگران و پرسنل احداث این پروژه به حدود ۶۰۰ نفر خواهند رسید.

احداثکارخانه۱۵00
میلیاردتومانیدر
منطقهایمرزیومحروم

 سید پرویز فتاح

در آخرین آمار ارائه شده از سوی معاونت طرح و برنامه وزارت صمت، 
تولید انواع لوازم خانگی بیش از 8/ ۵ درصد رشد در ۷ ماه نخست سال 
را داشته است. عباس هاشــمی، مدیر کل دفتر صنایع فلزی و لوازم 
خانگی وزارت صمت دربــاره ورود دو برند جدید به بازار لوازم خانگی 
گفت: با توجه به افزایش دامنه تحریم ها که منجر به تعلیق همکاری دو 
شرکت کره ای با طرف های ایرانی برای تامین قطعات و مواد اولیه شد، 
طرف های ایرانی در جهت ادامه تولید خود منابع جدید و ثلث های جدید 
را پیش بینی کردند. وی با اشاره به سیاست وزارت صمت در حمایت از 
تولید داخل و ساخت داخل گفت: طرف های ایرانی دو شرکت کره ای با 
استفاده از توان و پتانسیل داخلی کشور توانستند در جهت بومی سازی 
صنعت لوازم خانگی قدم بردارند. وی اضافه کرد: طرف های ایرانی در 
ادامه تولیدات خود توانستند خوشبختانه با تامین قطعات مورد نیاز و با 
جایگزین کردن محصولات ایرانی به جای محصولات کره ای برند ملی را 

تولید و آن را تقویت کنند.

وروددوبرند
جدیدلوازم
خانگی

عباس هاشمی

محسن هاشمی رئیس شورای اسلامی شهر تهران از بی توجهی بودجه ملی 
به موضوع حمل و نقل شهر تهران و محیط زیست شهری انتقاد کرد. وی با 
اشاره به بودجه سال ۹۹ کشور که هم اکنون در مجلس در حال بررسی 
است، گفت: سهم حمل ونقل عمومی در بودجه سال آینده بسیار ناچیز و در 
حد صفر است، در بودجه عمومی دولت حدود 8۰هزار میلیارد تومان برای 
یارانه نقدی در نظر گرفته شده است اما از این مبلغ یک ریال نیز به حمل 
ونقل عمومی تخصیص داده نشده است. هاشمی اضافه کرد: مجموعا سهم 
عمران شهری و مسکن در بودجه برای هر ایرانی فقط ۲هزار تومان است و 
این طور به نظر می رسد که دولت وظیفه ای برای خود در این حوزه قائل 
نیست.  وی تاکید کرد: سهم شهروندان استان تهران از بودجه عمرانی که 
بیشترین نقش را در تولید درآمد ملی در کشور دارند، کمترین سرانه بین 
۳1 استان کشور و کمتر از ۶۰هزارتومان در سال است و سهم محیط زیست 
نیز از بودجه برای هر ایرانی سالانه هفت هزار تومان است. طبیعی است با 

این بودجه نباید انتظار اقدامات مهمی در حوزه محیط زیست داشت.  

سهمصفرحملو
نقلعمومیاز
یارانه۹۹

محسن هاشمی

محمد باقر عالی معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل ایدرو در دیدار محمد امینی 
فرد نماینده در مجلس شورای اسلامی بر جدیت سازمان گسترش ونوسازی صنایع 
ایران در راستای توسعه صنعتی مناطق محروم تاکید کرد .  عالی در این دیدار با تشکر 
از سازمان برنامه و بودجه جهت تخصیص اسناد خرانه اسلامی برای تکمیل طرح بافت 
بلوچ ، بر استفاده از همه ظرفیت های تامین مالی از جمله منابع داخلی ایدرو جهت 
اتمام این پروژه تاکید کرد. رئیس هیئت عامل ایدرو افزود: علیرغم وجود محدویت های 
ناشی از تحریم های ظالمانه ، تدابیر لازم برای اتمام پروژه بافت بلوچ از مسیرهای لازم 
صورت گرفته است. در این دیدار امینی فرد نیز با قدردانی از روند مناسب اقدامات انجام 
شده نکات مدنظر خود را ارائه کرد و نقش این واحد صنعتی در رونق تولید محلی را 
جدی برشمرد. شرکت گسترش صنایع بافت بلوچ یکی از پروژه های سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران است که در راستای ماموریت و احیای صنایع فرسوده به این 
سازمان واگذار شده و در حال حاضر جزو شرکت تابعه ایدرو محسوب می شود. این 
کارخانه در کیلومتر ۵ جاده ایرانشهر به بمپور و در فاصله ۳۷۰ کیلومتری از زاهدان قرار 

دارد و یکی از بزرگترین کارخانه های نساجی کشور بشمار می رود .

تکمیلکارخانه
بافتبلوچ،اولویت
سازمانگسترش

محمد باقر عالی

گودرز کریمی فر، مدیرکل تعاون و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش گفت: قرارداد 
بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان در راستای بهبود وضعیت درمانی این قشر در تمام 
هزینه های بیمارستانی اعم از جراحی های تخصصی، درمان طبی و سایر اعمال 
جراحی، هزینه های پاراکلینیکی، ویزیت پزشکان، هزینه تهیه پیوند اعضا طبیعی با 
تأیید انجمن های مربوطه، هزینه های اروتــز و پروتز طبق تعریف و تعرفه وزارت 
بهداشــت، هزینه های مرتبط با نازایی و ناباروری و فرانشیز داروی در تعهد بیمه 
همگانی و ملزومات دارویی بدون سقف است. کریمی فر با بیان اینکه به منظور توجه 
به منزلت اجتماعی فرهنگیان و در راستای حمایت های تکمیلی درمان، خدمات 
درمانی بدون سقف را در راستای افزایش طیب خاطر معلمان در نظر گرفتیم، گفت: 
در بیش از ۵ هزار و ۵۰۰ بیمارستان و مرکز درمانی در سراسر کشور با رشد 1۰ 
درصدی مراکز طرف قرار داد، ارائه خدمات انجام می شود. وی افزود: هر کدام از افراد 
بیمه شده، چنانچه به مراکز طرف قرارداد در سراسر کشور مراجعه کنند، صرفاً با 
ارائه کدملی و بدون هرگونه پرداخت در تعهدات و خدمات بدون سقف، برابر مفاد 

تفاهمنامه از مزایای بیمه تکمیلی درمان برخوردار خواهند بود.

پرداختبدونسقف
هزینههایبیمارستانی
برایفرهنگیان

گودرز کریمی فر

علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه شفافیت و واقعی 
شــدن بودجه باید تحقق پیدا کند، همه آمار و ارقام آن دقیق باشد و هیچ 
ملاحظه ای در این زمینه وجود ندارد، بیان کرد: درآمدها و هزینه ها در بودجه 
هرچه شفاف تر باشد، مناقشات داخلی کشور کمتر خواهد بود. وی با بیان اینکه 
باید شرایط کسب و کار را ساده کنیم، افزود: در بسیاری از کشورها جز در دو 
بخش بهداشت و درمان و امنیت، سرمایه گذاری، به اجازه دولت نیاز ندارد زیرا 
شرایط سرمایه گذاری را دولت ها اعلام می کنند و هر سرمایه گذار در چارچوب 
اعلام شده، عمل کرده، دولت نیز نظارت می کند. لاریجانی ادامه داد: این برنامه 
در کشور ما نیز با توجه به اینکه در شرایط تحریم قرار داریم، باید در خصوص 
سرمایه گذاری های خرد و متوسط اجرا شود. ایشــان گفت: پایشی را اتاق 
بازرگانی در خصوص شرایط کسب و کار انجام داده که نشان می دهد اگر مانند 
بسیاری از کشورها شرایط را برای سرمایه گذاری تسهیل نکنیم، سرمایه گذاری 
به خوبی انجام نمی شود. همچنین گاهی تعارض منافع سبب می شود که اجازه 

فعالیت در برخی از کسب و کارها صادر نشود.

کاهش
مناقشاتداخلی
باشفافیتبودجه

علی لاریجانی

رضا اردکانیان با اشاره به اینکه در ادمه پویش »هرهفته الف ب ایران« برای 
افتتاح دو طرح صنعت برق  با سرمایه گذاری ۴۷۶ میلیارد تومان به کرمان 
آمدیم اظهار داشــت:  نیروگاه مقیاس کوچک رفســنجان و نیروگاه بزرگ 
خورشیدی 1۰ مگا واتی در ماهان امروز افتتاح شدند. وی با بیان اینکه نیروگاه 
خورشــیدی 1۰ مگا واتی نور ماهان از جمله نیروگاه مزرعه ای ما در کشور 
محسوب می شود گفت: هم نیروگاه پشــت بامی در مقیاس کیلو وات و هم 
نیروگاه مزرعه ای در مقیاس مگاوات در کشور داریم. وزیر نیرو با عنوان اینکه 
حدود 8۰۰ مگاوات ظرفیت نصب شده نیروگاه های تجدیدپذیر در کشور است 
که باید توســعه پیدا کند افزود: با راه اندازی این نیروگاه ها صرفه جویی قابل 
ملاحظه ای در تولید آلاینده ها در کشور شده است. وی درباره اینکه در تولید 
آلاینده ها در کشور چیزی در حدود ۳ هزار تن جلوگیری شده و یک میلیارد و 
۳۰۰ میلیون متر مکعب صرفه جویی شده است گفت: حجم زیادی نزدیک به 
یک هزار میلیون لیتر آب شیرین با راه اندازی نیروگاه های تجدیدپذیر در کشور 

صرفه جویی شده است.

صرفهجویییکهزارمیلیون
لیترآبشیرینباراهاندازی
نیروگاهتجدیدپذیر

رضا اردکانیان

عبدالهاشم حسن نیا رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: 
تا پایان سال آینده تمام جاده های مناطق سیل زده ترمیم و بازسازی 
می شود. وی با اشاره به خسارت سیل به 1۴ هزار کیلومتر از جاده های 
کشور گفت: تاکنون بیش از ۵ هزار کیلومتر از این جاده ها ترمیم شده و تا 
پایان سال آینده تمام این 1۴ هزار کیلومتر جاده در سطح کشور ترمیم 
خواهد شد. معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به تلاش بیش از ۲۰ هزار 
نیروی فعال در راهداری کشور افزود: اســتان اصفهان به عنوان قطب 
حمل ونقل و چهار راه کشور بیشترین کمک رسانی را به مناطق سیل زده 
به خصوص استان های لرستان و خوزستان داشته است. معاون راهداری 
و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان نیز در همایش تقدیر از راهداران این 
استان با اشاره به وجود بیش از 11 هزار و ۶۰۰ کیلومتر راه دراین استان 
گفت: بیش از ۹۰۰ نفر پرسنل اداره کل راهداری استان با کمک ۵۵۰ 
دستگاه ماشین آلات و ۲۰۰ دستگاه تجهیزات جاده ای وظیفه نگهداری 

و بهسازی جاده های استان را بر عهده دارند.

ترمیموبازسازی
تمامجادههای
مناطقسیلزده

عبدالهاشم حسن نیا

محمدرضا یزدی  زاده عضو شورای راهبردی نظام مالیاتی گفت: در مصوبات مجلس 
هیچ اراده ای بر اخذ مالیات از ثروتمندان و جلوگیری از فرار مالیاتی نبوده است. 
یعنی نه دولت در این رابطه لایحه ای تهیه کرده و نه مجلس طرحی داده است.  به 
گزارش فارس، وی گفت: درآمد مالیاتی که امسال محقق می  شود حدود 1۳۰ هزار 
میلیارد تومان است که این رقم برای سال آینده رشد ۲۵ تا ۳۰ درصدی داشته 
است. به نظرم می  رسد که بودجه ۹۹ از طریق معادله مجهول جلو رفته است. یعنی 
گفتیم هزینه  ها اینقدر است، خب هزینه  ها را که کاری نمی  توانیم بکنیم، درآمد 
مالیاتی هم این رقم باشد. به نظرم بیشتر سعی بر این بوده که بودجه را متعادل 
نشان دهند. ولی مسلم است که بین 1۰۰ تا 1۵۰ هزار میلیارد تومان این بودجه با 
کسری مواجه خواهد بود. وی تصریح کرد: گفته شده است این کسری را با درآمد 
مالیاتی جبران می  کنند و سیستم اقتصادی کشور ظرفیت مالیاتی دارد. شاخص 
اندازه  گیری سهم مالیات، شاخص مالیات به تولید ناخالص داخلی است که نشان 
می  دهد که چه درصدی از تولید ناخالص داخلی تولید در هر کشوری را مالیات 

می  گیرند. این شاخص در ایران زیر 8 و در  کشورهای صنعتی ۳۵ درصد است.

دولتومجلسارادهای
برایاخذمالیاتاز
ثروتمندانندارند

محمدرضا یزدی  زاده
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ترسیممسیریروشن
ازاقداماتمشترک
فرهنگیبا
تفاهمنامههمکاری
باآستانقدسرضوی

کسریبودجهسالآیندهحدود۵۵هزار
میلیاردتومانخواهدبود

عادل آذر رئیس دیوان محاســبات 
کشــور گفت: کســری بودجه ۹۹ 
چیزی حدود ۵۵ هزار میلیارد تومان 

پیش بینی می شود.
وی درباره میزان کسر بودجه سال 
۹۹ اظهار داشت: خیلی حرف های 
عجیــب و غریب مطرح می شــود 
درباره کســری ۲۲8 هزار میلیارد 
تومانــی، منتها اگر ما بخش اعتبــارات هزینه ای را همان 1۵ 
درصدی که دولت حساب کرده است روی لایحه بودجه بیاوریم 
مابقی را هم مبنا بگذاریم بر عملکرد سال ۹8، باورمان این است 
که با ظرفیت و جا به جایی اعدادی در همین بودجه، کســری 
بودجه واقعی ســال ۹۹ چیزی حدود ۵۵ هزار میلیارد تومان 

خواهد شد.
آذر با بیان این که از موضع رئیس دیوان محاســبات صحبت 
می کند و تلاش می کند نظرات شخصی اش را نگوید، گفت: ما 
به کلیات رای دادیم، زیرا اگر رای نمی دادیم در صحن مجلس 

هم رای نمی دادند و لایحه بودجه به دولت برمی گشت.
وی افزود: در این وضع به دولت ۲ هفته فرصت می دادند تا لایحه 
را اصلاح کند، و در این دو هفته هم هیچ اتفاقی نمی افتاد، به هر 
حال منطقی ترین تصمیم را به واسطه ملاحظات اجتماعی و 

اقتصادی که تایید کلیات بودجه بود گرفتیم.
رئیس دیوان محاســبات کشور درباره منابع بودجه هم گفت: 
اقلام اساســی درآمدی دولت یکی مالیات اســت که دولت تا 
حدودی واقع بینانه دیده است و ۹۵ درصد آن حاصل می شود 
منتها دولت نباید برود سراغ خوش حساب ها بلکه باید به دنبال 

مودیان جدید برود و از فرار مالیاتی جلوگیری کند.
آذر افزود: در حوزه نفت هم دولت اعداد را خوب دیده است، اما 
نکته مهم در حوزه نفت برداشت از صندوق توسعه ملی است که 
دولت بخشی )1۶ درصد( را تحت عنوان فریز آورده و آن را درآمد 

تلقی کرده است که این باید اصلاح شود و بازگردد.
رئیس دیوان محاســبات درخصوص فروش اوراق مشارکت و 
خزانه نیز گفت: فروش اوراق، قلم درشت دیگری از درآمدهای 
دولت است، اما چیزی که پیش بینی شده و قابل ملاحظه است 
آن 8۰ هزار مییارد تومان است، اما قانون برنامه گفته ۵۰ هزار 
میلیــارد و از طرفی حرف ما این اســت که دارایی که فروخته 

می شود باید تبدیل به احسن شود نه این که خرج شود.
وی همچنیــن افــزود: بخش عمــده ای )بیــش از نیمی( از 
شرکت های دولتی زیان ده هستند و به لحاظ مدیریتی و بهره 

وری مشکل دارند که باید برای آن فکری کرد.

وزیرمیراثفرهنگی،صنایعدستیوگردشگری:خبر

طرحتعطیلاتزمستانیدرچرخدندههای
اداریگیرکرد

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری با بیان اینکه 
طرح تجاری ســازی صنایع دستی در 
کشورمان را دو سالی است که آغاز کرده 
و پیش می بریم، گفت: تلاش شــد بر 
طراحی مبتنی بر سلیقه مشتری و بازار 
کار کنیم زیرا برخی طرح ها در قدیم 

مانده بود و سلیقه امروز مشــتری دیگر آن را نمی پسندید. و امروز 
طراحی ها بسیار متفاوت شده و بر روی برندسازی کار بسیاری کردیم 
و جا دارد تلاش های خود را به برند تبدیل کنیم و باید بر روی بازارهای 
جدید و بسته بندی نیز تمرکز بیشتری کنیم و زحمات صنعتگران و 
هنری که خلق می کنند نباید به صورت فله ای به فروش برسد بلکه باید 
در بسته بندی های موردقبول جهان نیز باارزش افزوده بیشتری به 
فروش برسانیم گرچه کارهایی شده اما نیاز به فعالیت بیشتری در این 
حوزه داریم تا صنایع دسته خود را به هیچ عنوان فله ای نفروشیم و  در 
گذشته به صنایع دستی به عنوان کالای لوکس و عتیقه ای نگریسته 
می شــد اما بخش جدیدی به عنوان کاربردی کردن صنایع دستی 
باقیمتی پایین تر که در زندگی روزانه مردم کاربرد داشــته باشد نیز 
راه اندازی شده است. وی با بیان اینکه جوانان تحصیل کرده امروز در 
رشته های مختلف صنایع دستی درحال فعالیت و کارآفرینی هستند 
و شرمنده ایم که به تناسب فعالیتشان نتوانستیم امکانات حمایتی را 
فراهم کنیم، خاطرنشان کرد: موضوع بیمه هنرمندان صنایع دستی 
متاسفانه دو سال است که در بخش های دولت پیگیری می کنم اما 
بودجه های اندک به آن اعطا می شود و  با تناسب به پولی که دریافت 
کرده ایم، چهار تا پنج هزار نفر در قیاس با ۵۰۰ هزار نفر را در لیست 
بیمه اضافه کرده ایم، تصریح کرد: باید این موضوع را پیگیری کنیم و 
امید دارم ســازمان برنامه وبودجه کشــور به امــر بیمه هنرمندان 
صنایع دســتی توجه کافی کند زیرا قانون وجود دارد و نیاز به تامین 
بودجــه لازم داریم تا این اطمینان خاطر برای هنرمندان این بخش 
فراهم شود. وی در خصوص تعیین تکلیف طرح تعطیلات زمستانی، 
اظهار کرد: این طرح را از دو سال پیش همراه با مزایایش به دولت ارائه 
کردیم و استان های جنوبی کشور به دلیل شرایط آب و هوایی عمده 
اوقات خوب گردشگری شــان نیمه دوم سال است و طرح تعطیلات 
زمستانی سبب رونق اقتصادی و گردشگری این استان ها خواهد شد. 
وی با بیان اینکه علاوه بر آن در شهرهای بزرگ نیز موضوع آلودگی 
هوا وجود دارد و این طرح سبب کاهش آلودگی می شود، اضافه کرد: 
متاســفانه به این موضــوع توجه چندانی نشــد و در چرخه وزارت 
آموزش وپرورش رفت و با توجه به سه مرتبه نامه نگاری آن ها اظهارنظر 

نمی کردند و در چرخ دنده های اداری گیر کرد.

خدادادغریبپور:

توجه همه جانبه ایمیدرو به پدافند غیرعامل
خداداد غریب پور رییس هیات عامل ایمیدرو که در 
مراسم امضای تفاهم نامه همکاری بین ایمیدرو و 
سازمان پدافند غیرعامل کشور سخن می گفت، اعلام 
کرد: خوشــبختانه ایمیدرو در تمامی زوایا پدافند 
غیرعامل را مورد توجه قرار داده اســت. جانمایی 
مناسب، ریسک اقتصادی پایین و برخورداری از بازار 
مطلوب، از مواردی اســت که در این ارتباط باید در 
پروژه ها مد نظر قرار گیرد. فولاد خوزستان و فولاد 
چابهار که در کنارآبهای آزاد واقع شده اند نمونه هایی 
از جانمایی مناســب پروژها اســت. وی با اشاره به 
تشکیل ســتاد ایمنی معادن در مدیریت “ایمنی، 
بهداشت، محیط زیست و انرژی” سازمان خاطر نشان 
کرد: یکی از سیاست های جدید ایمیدرو توجه به 
ایمنی معادن به ویژه در “معادن واگذار شده” است. 
به اعتقاد غریب پور، ایمیدرو باید نگاهش به تولید 
ایمن در دو بعد نیروی انسانی و محیط زیست باشد. 
غریب پور تصریح کرد: این سازمان به عنوان یک نهاد 
حاکمیتی ایمنی معادن را در اولویت قرارداده و در 
راستای عمل به پدافند غیرعامل جانمایی مناسب، 
ریسک پایین اقتصادی، ایمنی و زیست محیطی را 

مورد توجه قرار می دهد.
رونق سرمایه گذاری در بخش معدن و صنایع 

معدنی کشور
ایشان با اشاره به اکتشاف ۴۰۰هزارکیلومتر مربعی 
معادن در ســال جاری افزود: با اکتشاف ۴۰۰هزار 

کیلومتر مربع در سال ۹8 مجموع اکتشافات ایمیدرو 
تاکنون به ۶۵۰ هزار کیلومتر مربع رسیده است که با 
این حجم از اکتشافات، آینده پیش روی بخش معدن 
و صنایع معدنی درخشان خواهد بود و رونق سرمایه 
گذاری خواهیم داشت. غریب پور ادامه داد: از آنجا که 
بخش معدن آمادگی و ظرفیــت های لازم را برای 
سرمایه گذاری دارد بنابراین توجه به ایمنی و محیط 
زیست و پدافند غیرعامل ضروری است. همچنین 
توجه به اکتشاف، زیربناها، ایمنی معادن را در راستای 

توجه به پدافند غیرعامل باید مورد نظر قرار داد.
عبور از سد تحریم ها

وی یادآور شد: برخلاف تهدیدهایی که در نتیجه 
تحریم های ظالمانه علیه ایران در صنعت فولاد و 
صنایع معدنی به ویژه فلزات اساسی در سال گذشته 
و سال جاری صورت گرفت به طور کلی توانستیم 

در تولید و صادرات رشــد داشته باشیم و ظرفیت 
هایی ایجاد کردیم که در این شرایط نیز به موفقیت 
دســت یافتیم. این بدین معنی است که اقدامات 
درســت و ظرفیت های خوبی مورد استفاده قرار 
گرفته اســت. وی گفت: خوشبختانه ایمیدرو در 
بخش زیربناها تفاهم نامه های مناسبی با وزارت 
راه و شهرسازی امضا کرده است و کارهای بزرگی 
در این حوزه انجام خواهدشــد. وی تصریح کرد: 
سرمایه گذاری ۴۰۰ میلیارد تومانی برای احداث 
خط دوم جاده ســنگان تربت حیدریه، راه آهن 
بافق- سنگان به طول 8۰۰ کیلومتر و انتقال آب 
دریای عمان به سه استان شرقی کشور -که موجب 
ایجاد امنیت پایدار در شــرق کشور می شود- از 
جمله اقدامات در حــال اجرای ایمیدرو در حوزه 

زیرساخت است.

امضای تفاهم نامه همکاری
تفاهم نامه بین ایمیدرو و سازمان پدافند غیرعامل، 
در راستای اجرای سیاست های کلی نظام در بخش 
پدافند غیرعامل، مــاده ۵8 قانون احکام دائمی و 
فرامین و تدابیر مقام معظم رهبری مبنی بر رعایت 
اصــول پدافند غیرعامــل به منظــور افزایش 
بازدارندگی،کاهش آسیب پذیری، تداوم فعالیت 
های ضروری، ارتقاء پایداری ملی و تسهیل مدیریت 
بحران در مقابل تهدیدات و اقدامات نظامی دشمن 
و همچنین فرهنگ ســازی و آموزش در زمینه 
پدافند غیرعامل صورت گرفت که امروز بین خداداد 
غریب پور، رئیس هیات عامل ایمیدرو و سرتیپ 
پاســدار غلامرضــا جلالــی رئیس ســازمان 
پدافندغیرعامل کشور و عبدالله جلالی معاون امور 
صنعت، تجارت و صنایع دفاعی ســازمان پدافند 

غیرعامل کشور به امضا رسید.
تفاهم نامه مذکور به مدت ۵ سال و با موضوع اهتمام 
در پیاده سازی اصول پدافند غیرعامل در شرکت 
هــا، مراکز، مجتمع ها و واحدهای تابعه ایمیدرو، 
نهادینه سازی اصول و ملاحظات پدافند غیرعامل 
در طرح های جدید، موجود و توسعه ای و همچنین 
اجرای دوره های آموزش عمومی و تخصصی جهت 
آشنایی مدیران و کارکنان ایمیدرو و شرکت ها، 
مجتمــع ها و واحدهای تابعه بــا موضوع پدافند 

غیرعامل اجرا خواهد شد.

بهمن افراسیابی معاون حفاظت سازمان جنگل ها 
و مراتع گفت: حدود دو میلیون هکتار از اراضی 
منابع طبیعی در تصرف نیرو های دولتی، نظامی 
و انتظامی است که تاکنون با بررسی ۴۵۰ هزار 
هکتار،موفق شده ایم حدود ۳۵ هزار هکتار آن را 
به منابع طبیعی برگردانیم. وی در نشست خبری 
همچنین گفت: بیــش از ۵۰ میلیون هکتار از 
اراضی منابع طبیعی کشور تحت پوشش طرح 
کاداستر)سند مالکیت دولت یا سایرمالکان( قرار 
گرفته که جنگل ها و بیشه زار ها در اولویت اول 

است. وی افزود: از 1۳۵ میلیون هکتار جنگل های 
تحت حفاظت این سازمان فقط سه هزار و 1۵۰ 
نفر نیرو مشغول حفاظت هستند که میانگین آن 
برای هــر ۴۰ هزار هکتار یک نفر اســت، این 
درحالیست که در قانون حفاظت بین المللی برای 
هر 1۰ هزار هکتار باید یک نفر نیروی حفاظتی 
وجود داشــته باشــد. وی گفت: تاکنون موفق 
شده ایم برای ۲۰ هزار کیلومتر از مناطق حساس 
منابع طبیعی در کشور کمربند سبز ایجاد کنیم 
تا در روند حفاظت اخلالی ایجاد نشــود. آقای 

افراســیابی افزود: طرح هــای خوبی در بحث 
سوخت رســانی به جوامع جنگل نشین انجام 
داده ایم تا آن ها از مصرف چوب برای ســوخت 
دست بکشــند و تا کنون به ۴۵۵ هزار خانوار، 
سوخت جایگزین از جمله نفت و آبگرمکن های 
خورشیدی واگذار شد. وی گفت: سالانه حدود 
1۶ هزار هکتار از جنگل های کشور دچار حریق 
می شود که طی حدود هزار و 8۰۰ فقره حادثه 
صورت می گیرد. وی در خصوص ایجاد معادن و 
مجوز های مربوطه در منابع طبیعی هم گفت: از 

سال 8۶ تاکنون حدود 8۰ میلیون هکتار ازسوی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت برای ایجاد معدن 
استعلام شده است که از این مقدار حدود ۴ و نیم 
میلیون هکتار مورد موافقت سازمان جنگل ها و 
مراتع قرار گرفته و تا امروز صد هزار مورد استعلام 
به منابع طبیعی ارسال شــده است. ایشان در 
خصــوص صدور مجوز برای معــادن افزود: در 
جنگل ها و بیشــه زار ها به هیچ عنوان موافقت 
نخواهیم کــرد و در همان لحظــه اول جواب 

استعلام را منفی اعلام می کنیم.

حدوددومیلیونهکتارازاراضیمنابعطبیعیدرتصرفنیروهایدولتی،نظامیوانتظامیاست

اردشیر سعد محمدی مدیرعامل شرکت مس از فرهنگ سرای مس سرچشمه؛ 
قدیمی ترین مرکز هنری و فرهنگی شهر سرچشمه؛ بازدید کرد. در این بازدید 
نادعلی اسماعیلی رئیس هیئت مدیره و علی محمدی عضو هیات مدیره، حیدر 
ضیغمی، مشاور مدیرعامل و مدیر گروه روابط عمومی، حسین احمدی مدیر 
مجتمع مس سرچشمه و محمدرضا رجب پور مدیر روابط عمومی و خدمات 
اجتماعی مجتمع مس سرچشمه اردشیر سعدمحمدی را همراهی و ایشان از 
محمدصالح رزم حسینی کارتونیســت کرمانی و مسئول فرهنگسرای مس 
سرچشمه که اخیرا در جشنواره » طنز کشور چین« موفق به دریافت جایزه شده 
بود ، تقدیر کرد. وی بر تداوم فعالیت های فرهنگی و هنری برای پر کردن اوقات 
فراغت فرزندان پرسنل صنعت مس تاکید کرد. برگزاری دوره های خوش نویسی، 
نقاشی، موسیقی، عکاســی، تئاتر، تذهیب، قلم زنی و هنرهای دستی برای 
هنرجویان از مهترین فعالیت های این مرکز فرهنگی در سرچشمه است. افزون 
بر این، در این مرکز برنامه های فرهنگی همچون نقد و بررسی فیلم و کتاب و 

شعر و داستان و کلاس های مثنوی خوانی و شاهنامه خوانی برگزار می شود.

پرکردناوقاتفراغت
فرزندانپرسنل
صنعتمس

اردشیر سعد محمدی

هفتهنامهاقتصادیایران



 

ابوالقاسم رحیمی انارکی مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به اقداماتی که بانک مسکن 
در راستای ایفای مسوولیت اجتماعی خود انجام داده است، گفت: در این راستا سال 
گذشته کمپین آب و در سال جاری کمپین خاک را برگزار کرده ایم و برای سال 
آینده، برگزاری کمپین هوا را برنامه ر یزی کرده ایم تا به نحوی بتوانیم در آگاه سازی 
جامعه نسبت به وضعیت کشور در این این حوزه و مسائل اقلیمی از قبیل گرم تر 
شدن زمین و تبعات آن نقش داشته باشیم. وی با اشاره به اینکه صنعت ساختمان 
یکی از صنایعی است که سهم بالایی در مصرف سوخت های فسیلی دارد، گفت: با 
وجود هزینه های سنگینی که برای ساخت وساز انجام می شود، در ایران عرف این 
است که پس از ۲۰ سال ساختمان را کلنگی تلقی کرده و آن را نوسازی می کنند. با 
این اقدام هم سرمایه های ملی به هدر می رود و هم حجم انبوهی نخاله ساختمانی 
وارد طبیعت می شود. از این رو باید به دنبال روش های اصولی برای افزایش عمر بنا 
و در عین حال کاهش هزینه های ســاختمانی باشیم و ســازنده های حرفه ای 
استفاده کننده از فناوری های نوین در حوزه ساخت و ساز، تسهیلات 1۷۰ میلیونی 

معادل ۲.۵ برابر سنتی سازها را از بانک مسکن دریافت می کنند.

سومینکمپین
زیستمحیطیبانک
مسکندرراهاست

ابوالقاسم رحیمی انارکی

عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین گفت: مرکز نوآوری ایران زمین 
جوان است و اساساً نوع فعالیت آن هم جوان و نو پا است. وی افزود: با توجه به 
رویکرد مرکز به عنوان مولد شتاب دهنده در مجموعه بزرگ گروه ایران زمین، می 
توان نیازهای جدی برای گروه خلق شــود که در نهایت موجب پیشرفت کل 
مجموعه خواهد شد و ایجاد ارتباط متقابل همه واحدهای مجموعه با یکدیگر و 
مطرح شدن مسائل مختلف، می تواند راه حل های موثری برای دیگر بخش ها 
باشد و شانس موفقیت را بالاتر خواهد برد. در واقع محصول با همکاری خودشان و 
با پشتوانه بانک و گروه شرکت های زیر مجموعه، تولید و ارائه می شود و یکی از 
تعاریفی که می توان برای استارت آپ ها بیان کرد، کسب و کار نوپا مبتنی بر 
تکنولوژی نوین است. در شرایط کنونی رقابت بین این نوع کسب و کارها پیشرفت 
چشمگیری داشته است و راه موفقیت در این روند ایجاد ایده های خلاقانه و به 
اشتراک گذاری آن اســت. مرکز نوآوری ایران زمین می تواند محلی مناسب و 
کاربردی برای جذب و حمایت ایــن ایده ها و پردازش بــر روی آن در جهت 

پیشرفت گروه ایران زمین و نهایتاً تقویت بخش علمی و نخبه کشور باشد.

مرکزنوآوریایرانزمین
پایگاهیبرایمشارکتو
جمعآوریایدههایخلاقانه

عبدالمجید  پورسعید

عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی در دیدار رئیس جمهوری با 
فعالان صنعت پتروشیمی چند نکته را به زبان آورد: - پتروشیمی ها 
به خوبی به تعهدات خود عمل کرده اند و صنایع پتروشیمی، پیشتازان 
تأمین ارز مورد نیاز کشور هســتند. - برای واردات کالاهای مورد نیاز 
کشــور ۲۹ میلیارد دلار نیاز ارزی بود که رقمی قابل توجه اســت و 
 توانســتیم باوجود فشــار بی ســابقه دشــمنان آن را تأمین کنیم. 
- پتروشیمی ها ۲۰ درصد این نیاز ارزی را تأمین کردند و در سامانه نیما 
نیز حدود ۵۳ درصد سهم پتروشیمی ها بود. - پتروشیمی های کشور در 
سامانه نیما پیشتاز هســتند. - خوشبختانه مدیران پتروشیمی ها در 
شرایط سخت فشار و تحریم در تأمین ارز سامانه نیما کمک های بسیار 
شایانی داشتند و با این روند در آینده می توانند در گردش تجارت کشور 
تأثیرگذار باشند. - پتروشیمی ها ۹۲ درصد تعهد صادراتی خود را تا 
پایان مردادماه تأمین کرده اند و این رقم از نظر بانک مرکزی رقمی قابل 

قبول است.

پیشتازانتأمینارز
موردنیاز
کشور

عبدالناصر همتی

قاسم تقی خامسی زاده معاون آب و آبفای وزیر نیرو در نشستی که با حضور 
مهندس حمیدرضا جانباز مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور، عباس 
رضایی استاندار اصفهان، مهندس هاشم امینی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان و جمعی از مدیران استان در شــرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان برگزار شد، اظهارداشت: برای استفاده از آب دریا مطالعاتی انجام داده ایم 
و به 1۷ اســتان به ویژه برای صنعت می توانیم آب دریا تخصیص دهیم که 
ازجمله این استان ها اصفهان است. وی در این جلسه، با بیان اینکه وزارت نیرو 
مسئولیت تامین آب پایدار و مطمئن شرب مردم ایران را به عهده دارد، گفت: 
برای وزارت نیرو هیچ نقطه کشور تفاوتی ندارد، هم اکنون  به ۷ میلیون نفر در 
روستاها آبرسانی شده که عدد قابل توجهی است و در شهرها هم کارهای بزرگی 
در زمینه تامین آب شرب پایدار  صورت گرفته است. وی با اشاره به اینکه در کل 
کشور ۴۶۰ هزار کیلومتر خط انتقال آب داریم، افزود: ۶۶ هزار کیلومتر خط 
جمع آوری فاضلاب داریم، همچنین تصفیه خانه های آب از ۲۷ به ۲۵۰ مورد 

رسیده و تصفیه خانه های فاضلاب از ۴ به ۲۴۰ مورد رسیده است.

انجاممطالعاتبرای
تخصیصآبدریابه۱۷
استانکشور

قاسم تقی خامسی زاده

 محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی در گفتگویی 
در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه نیاز سالانه مسکن طبق طرح جامع 
مسکن ۹۰۰ تا یک میلیون واحد مسکونی در سال است، برنامه وزارت خانه را برای 
تحقق این مهم تشریح کرد. وی با اشاره به اینکه نیازی که در طرح جامع مسکن و 
قانون برنامه ششم توسعه در خصوص تولید مسکن، تاکید شده به این مفهوم 
نیست که برای تامین همه آن ها، دولت باید ورود کند، تصریح کرد: قرار است 
همیشه مسکن توسط بخش خصوصی تولید شود و دولت تسهیل کننده و فراهم 
کننده شرایط تولید مسکن برای بخش خصوصی باشد. اما در عین حال با توجه به 
فضایی که به دلیل شرایط اقتصادی در کشور حاکم شده، دولت برای کمک به 
بخش خصوصی وارد عمل شد و طرح اقدام ملی مسکن با این رویکرد و در پاسخ به 
افکار عمومی طراحی و وارد مرحله اجرایی و عملیاتی شد. وی ادامه داد: توان دولت 
در پروژه طرح اقدام ملی ۴۰۰ هزار واحد مسکونی است اما ثبت نام هایی که در 
مرحله اول و تعدادی از استان ها در مرحله دوم در ۳1 استان و ۵۳8 شهر انجام 

شد، نشان داد که در بسیاری از شهرها، نیاز بیش از میزان ثبت نامی است.  

امضایتفاهمنامه
اقدامملیتولید
مسکنبهزودی

 محمود محمودزاده

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، برات کریمی در بازدید از شرکت 
های صنایع چوب و کاغذ مازندران و طرح و توسعه آینده پویا  نقش این 
مجموعه ها را در اقتصاد کشور مهم و تاثیرگذار خواند.  وی با اشاره به شعار 
محوری ســال مبنی بر افزایش رونق تولید ، تمام تلاش و همت همه 
مدیران بانک ملی ایران را کمک به افزایش تولید و اشتغال عنوان کرد و 
گفت: با توجه به ظرفیت و استعداد این مجموعه افزایش تولید و عبور از 
بحران های اقتصادی را از طریق افزایش ســرمایه  و حضور فعال سایر 
سهامداران و همت جمعی کارکنان این شرکت قابل حل دانست. عضو 
هیات مدیره بانک ملی ایران با اشاره به قابلیت ها و ویژگی های این واحد ، 
آنها را از معدود واحدهایی نام برد که در کنار بخش تولید، در بخش های 
گردشگری و کشاورزی نیز فعالیت دارند.   ناصر شاهباز، بنگاهداری را در 
شرایط اقتصادی فعلی ، کار بسیار سخت و پر ریسکی خواند و ضمن تقدیر 
از زحمات مدیران این مجموعه، استراتژی بانک ملی ایران در قبال شرکت 

ها بخصوص شرکت های زیرمجموعه را  ویژه و خاص عنوان کرد. 

افزایشتولیدوعبوراز
بحرانهایاقتصادیرااز
طریقافزایشسرمایه

برات کریمی

حمید الیاسی معاون اجرایی صرافی بانک توســعه صادرات ایران گفت: شرکت 
صرافی توسعه صادرات حوالجات ارزی به اکثر نقاط جهان، به ارزهای محلی و برخی 
ارزهای منطقه ای انجام می دهد. وی اظهار داشت: شرکت صرافی توسعه صادرات 
حوالجات ارزی به اکثر نقاط جهان، به ارزهای محلی و برخی ارزهای منطقه ای 
انجام می دهد. وی افزود: حوالجات این صرافی از بانک های کشورهای دیگر صادر و 
ملاحظات لازم پیرامون مشکلات ناشی از تحریم و محدودیت های بازرگانی و بانکی 
منبعث از آن توسط صرافی مرتفع می شود. ایشان گفت: این صرافی در مواردی که 
مشتری با هماهنگی بانک عامل تقاضای پرداخت وجه حواله به صورت نقد به 
نماینده ذینفع در برخی کشورهای مقصد داشته باشد، امکان پرداخت نقد به صورت 
ارزهای درهم، دلار یورو، دینار عراق و ... را دارد و خرید ارزصادرکنندگان به سه 
شیوه صورت می پذیرد که خرید ارز در حساب های امین صرافی در سایر کشورها 
و ثبت آن در سامانه نیما توســط فروشــنده ارز یکی از روش های خرید ارز از 
صادرکنندگان است در این شیوه پس از طی مراحل سامانه نیما، معادل ریالی وجه 

به حساب فروشنده در هریک از بانک های داخل کشور واریز می شود.

انجامحوالجاتارزی
بهاکثر
نقاطدنیا

بانک توسعه صادرات

محمد رضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران با تاکید بر این که منابع این بانک 
متعلق به مردم و کشور است، گفت: همه ما باید در جریان اداره کردن اموری که در 
دستمان است، »ملی« فکر کنیم و »ملی« کار کنیم. وی در دیدار با حمید رضا 
رستمی مدیرعامل شرکت پتروشیمی بندر امام با تاکید بر این که همه کشور برای 
همه مردم ایران اســت، ادامه داد: تاریخ بانک ملی ایران نشــان می دهد مردم 
کشورمان از جان و دل برای تاسیس و فعالیت این بانک مایه گذاشته اند و ما نیز 
همه تلاشمان را برای حفظ و صیانت از آن به کار می بندیم. وی اجرای پروژه های 
عظیم کشوری مانند پتروشیمی ها، پالایشگاه ها و آزادراه ها با حمایت بانک ملی 
ایران را یادآور شد و گفت: خدمات گسترده این بانک به عموم مردم بر هیچ کس 
پوشیده نیست و دایره این خدمات هر روز نیز بیشتر توسعه می یابد. وی به تحول 
بانک ملی ایــران در حوزه بانکــداری الکترونیک و بانکداری دیجیتال اشــاره و 
خاطرنشان کرد: محصولات نوین این بانک توانسته به نحو بسیار مطلوبی در میان 
مشتریان رخنه کند، به طوری که مشتریان بزرگ و کوچک بانک ملی ایران امروز با 

این خدمات نه تنها حساب های بانکی بلکه وجوه خود را نیز مدیریت می کنند. 

»ملی«فکرکنیم
و»ملی«
کارکنیم

محمد رضا حسین زاده

مرتضی اکبری مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهرایران گفت: شوراي فرهنگ 
عمومي به پیشنهاد بانک قرض الحسنه مهرایران و با هدف ترویج سنت نیکوي 
قرض الحسنه به منظور تقویت حس نوع دوستي در میان آحاد جامعه، روز 1۴ 
اسفند را به نام روز »ترویج فرهنگ قرض الحسنه« نامگذاری کرد. وی اظهار 
داشت: این بانک پیشنهاد نامگذاري روزي خاص به نام »قرض الحسنه« را با هدف 
احیاء فرهنگ قرض الحسنه که نقش بسزایي در توانمندسازي اقشار متوسط و 
ضعیف جامعه ایفا مي کند به دبیرخانه شوراي فرهنگ عمومي ارایه داد. وی افزود: 
شورای فرهنگ عمومی با توجه به اهمیت موضوع »قرض الحسنه«، پیشنهاد 
مطرح شده را به منظور بررسي کارشناسي در کمیسیون نامگذاري روزهاي خاص 
متشکل از نمایندگان منتخب اعضاي شــوراي فرهنگ عمومي و همچنین 
نمایندگان فرهنگستان هاي چهارگانه مطرح کرد و پیشنهادهای مزبور با موافقت 
کارشناسان پس از تصویب شوراي فرهنگ عمومي، براي تأیید نهایي به شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي اعلام شد. وی از همکاري هاي دکتر محمدرضا موالي زاده 

دبیر محترم شوراي فرهنگ عمومي کشور قدرداني کرد.

نامگذاریروز۱۴اسفند
بهنام»ترویجفرهنگ
قرضالحسنه«درتقویم

مرتضی اکبری

محمد بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت گفت: کسب و کارهای دیجیتال از بخش 
های پویا و در حال توســعه در اقتصاد بزرگ دنیا هستند و رشد بخش اقتصاد 
دیجیتال سه برابر رشد کل اقتصاد کشورها است. وی توسعه دیجیتال را نیازمند 
سه مولفه شامل سیاســت های دولت و الزامات وزارت اقتصاد، زیرساخت های 
فیزیکی، دانش دیجیتال و توسعه بسترهای دیجیتال از محیط های داخلی به 
محیط های بین المللی خواند و  خوشبختانه با برگزاری جلسات مکرر و پیگیری 
های وزارت اقتصاد، بحث بانکداری دیجیتال سرعت گرفته است و بانک ملت 
ظرفیت های کم نظیری در زمینه فناوری اطلاعات دارد و از این نظر در کشور 
دارای رتبه نخست است که  دانش دیجیتال هم نیازمند توانمندسازی کاربران 
است که بانک ملت در این زمینه گام های بلندی برداشته است و بانک ملت از 
ســال ۹۶ اقدامات خود را در حوزه بانکداری دیجیتال شروع کرده است که از 
ابتدای سال ۹۷ سند تحول افق 1۴۰۰ این بانک در ۹ محور تدوین شده که یکی 
از آنها بانکداری دیجیتال است ضمنا از ابتدای سال جاری منشور ۹8 طراحی شده 

که باز هم یکی از محورهای آن بانکداری دیجیتال قرار داده شده است.

نقشهراهتحولدیجیتال
بانکملتتاپایانسال
نهاییمیشود

محمد بیگدلی

اقتصاد، بانک، بیمه
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پتروشیمیها
رانتخوار
نیستند

اسلاموتوسعهیافتگی
دستهبندینظریههایمذهبواقتصاد

عبدالحسین سیف الهی کارشناس 
ارشــد اقتصادی:   درباره مذهب و 
توسعه نیز مطالبات مفصلی انجام شده 
و نظریه های مختلفی ارایه شده است 
اشاره به این مباحث نیز مناسب است 
. ســابقه طرح مباحــث اقتصادی از 
دیدگاه دین به قدمت اندیشــه های 
دینی باز می گردد، اما می توان گفت 
بحث علم اقتصاد و دین از زمان آدام 

اسمیت آغاز شد . آدام اسمیت در کتاب ثروت ملل مباحثی از رفتارهای 
کلیسا و روحانیون را در قالب نظریه های اقتصادی خود گنجاند ، مانند 
اینکه روحانیون و معلمان مذهبی نیز مانند دیگران در رفتارهایشان خود 
محوری را ملاک دارنــد ، رفتارهای مذهبی روحانیون مانند رفتارهای 
اقتصادی افراد است و مطالبی مانند اینها ) اسمیت ] 1۷۷۶[ ، 1۹۶۵، ۶۰ 
– ۷۴۰ ( ، پس از اســمیت - شاید به این علت که او رفتارهای دینی را بر 
اساس اصول اقتصادی تحلیل می کرد - نظرات او مورد توجه اندیشمندان 
معتقد به دین قرار نگرفت . آدام اســمیت نظر خود را برای تشریح رفتار 
کلیسا و سران مذهبی ارایه کرد . ویر 1۳۰ سال پس از اسمیت تلاش کرد 
، دیدگاه جدیدی ارائه کند ، با این مضمون که تفاوت های اقتصادی ، در 
رفتار افراد و در نتیجه تفاوتهای اقتصادی - جوامع میتواند ناشی از تفاوتهای 
مذهبی و به ویژه اخلاق منبعث از مذهب آنها باشد ) ویر ]1۹۵۰[ ، 1۹۵8 
( ، نظریه ویر توسط اندیشمندان مختلف ، مورد نقد و بررسی قرار گرفت ، 
اما در خیزش جدید جوامع اســلامی و دانشمندان مسلمان ، نظریات 
جدیدی مبنی بر تأثیر دین بر رفتارهای اقتصادی ارائه شد و به دنبال آن 
، این خیزش باعث رشد شدید مباحث اقتصاد و دین در ۳۰ سال اخیر شده 
است در کنار این رشد ، بعضی از محققان به نظریه های آدام اسمیت – که 
نگرش خاصی به مذهب دارد- باز گشته اند و بررسی رفتارهای دینی بر 

اساس مبانی اقتصادی را محور مطالعات خود قرار داده اند .
در کنار این روند ، اندیشمندان معتقد به دین ، در ادیان مختلف تلاش 
کرده اند ، اقتصاد سنتی سرمایه داری را از ابعاد مختلف به نقد بکشند 
و بعضی از اقتصاد دانان تلاش کرده اند ، نظام ها با ابعادی از نظام های 

اقتصادی مبتنی بر مذهب را ترسیم کنند .
بر این اساس می توان مجموع مطالعات موجود در زمینه رابطه اقتصاد 

و دین را در چهار دسته برشمرد :
1 – تشریح و تبیین رفتارهای دینی به ویژه گروه ها و مؤسسات مذهبی 
بر اساس و مبتنی بر مبانی اقتصادی با روش علمی مانند آنچه آدام 
اسمیت بیان میکند از جمله مطالعات در این زمینه کتاب آکلاند و 
دیگران با عنوان : کلیسای کاتولیک در قرون وسطی به عنوان بنگاه ) 
1۹۹۶( ، اندرســون )1۹88( ، فینک و اســتارک )1۹88( ، یاناکن 

)1۹۹۲و1۹۹۷( و مانند اینها است .   ادامه دارد 

یادداشت-۴ نوری: کنشگری و اطلاع رسانی شفاف و به هنگام، رسالت اصلی روابط عمومی ها
بوجارزاده: ضرورت هم افزایی، ایجاد انسجام و بهره  مندی از رویکردهای جدید رسانه ای

کسری نوری مدیر کل روابط عمومی وزارت 
نفت بر عبور از قالب های کلیشه ای در بخش 
های مختلف روابط عمومی های صنعت نفت 
تاکید کرد و کنشگری، اطلاع رسانی شفاف و 
به هنگام را رســالت اصلی روابط عمومی ها 
دانســت. به گزارش خبرنــگار پایگاه اطلاع 
رســانی شــرکت ملی نفت ایــران، وی در 
نخستین نشست هم اندیشی روابط عمومی 
شرکت های تابعه شــرکت ملی نفت ایران 
گفت: بخشی از دغدغه های افکار عمومی در 
مسایل مرتبط با صنعت نفت، به شیوه های 
مربوط به اطلاع رسانی وابسته است و از این 
منظر نقــش روابط عمومی ها در ســازمان 
اهمیت بیشتری می یابد. وی افزود: لازم است 
تا برنامه منسجمی در حوزه اطلاع رسانی در 
روابط عمومی های صنعت نفت تدوین شود و 
در آن رویکرد اطلاع رسانی به هنگام و شفاف 
مورد توجه قرار گیرد.  نوری عبور از رویکردها 
و قالب های کلیشه ای در ارتباطات را یکی از 
لازمه های اطلاع رسانی موثر دانست و تاکید 
کرد: روابط عمومی ها باید از عنصر خلاقیت 
در ارتباطــات و اطلاع رســانی بــه صورت 
گسترده اســتفاده کنند. وی با اعلام اینکه 
بسیاری از مردم از دشواری های کار عملیاتی 
و دغدغه های کارکنان صنعت نفت بی اطلاع 
هســتند،  گفت: این بی اطلاعی، باعث بروز 
قضاوت های نادرست در صنعت حیاتی نفت 
می شود که باید به آن توجه ویژه شود. نوری 
در ادامه از ایجاد انگیزه و تعهد به عنوان دو 
محور اصلی فعالیت ها در روابط عمومی های 
صنعت نفت نــام برد و اضافه کــرد: یکی از 
وظایف اصلی روابط عمومی در شرایط فعلی 
کنشگری اســت؛ در این رابطه لازم است تا 
روابط عمومی ها با شناســایی و پیش بینی 
مسائل پیش رو، از ایجاد جوسازی های رسانه 
ای  مغرضانه در صنعت نفت جلوگیری کنند. 
بنابراین گزارش، نخستین نشست هم اندیشی 
روابط عمومی شرکت های تابعه شرکت ملی 
نفت ایران، با حضور جمعی از مدیران ارشد 
شرکت ملی نفت ایران و روسا و فعالان روابط 
عمومی های وزارت نفت و شرکت ملی نفت 
ایران، از صبح امروز )سه شنبه 1۰ دیماه( در 
سالن شــهید بهشــتی وزارت نفت در حال 

برگزاری است.

مجید بوجارزاده رییس روابط عمومی شرکت 
ملــی نفت ایران ضمن تاکیــد بر ضرورت هم 
افزایــی، همگرایــی، ایجاد انســجام و تبادل 
اطلاعات بین روابط عمومی شرکت ملی نفت 
ایران و شرکت های تابعه، گفت: روابط عمومی 
ها باید تلاش کنند تا با خلاقیت، ســرعت در 
انتقال صحیح اطلاعات، ایجــاد ارتباطات دو 
ســویه و  چند سویه با بدنه سازمان و ذینفعان، 
درک صحیح از سیاست ها، اهداف و راهبردهای 
شرکت و تدوین دستورالعمل های رسانه ای، به 
یک سازمان رســانه ای قدرتمند برای جریان 
ســازی خبری در ابعاد داخلــی و ملی تبدیل 
شوند.  به گزارش خبرنگار پایگاه اطلاع رسانی 
NIOC، مجید بوجارزاده در نخستین نشست 
هم اندیشــی روابط عمومی های شرکت ملی 
نفت ایران که صبح امروز ) 1۰ دی ماه( در محل 
سالن همایش های شهید بهشتی وزارت نفت 
آغاز به کار کرد، هدف از برگزاری این نشســت 
هم اندیشی را تببین اهداف و  سیاست های کلی 
روابط عمومــی با حضور مدیــران و  معاونان 
مدیرعامل شرکت ملی  نفت خواند.  وی با اشاره 
به اهمیت دنیــای نوین ارتباطات، اظهار کرد: 
وظیفه روابط عمومی ها است که به سیاست ها، 
اهداف کلان، ماموریت ها و چشــم اندازهای 
شرکت متبوع خود تسلط کامل داشته باشند تا 
بتوانند به نقش خود در حوزه ارتباطات به عنوان 

یک سازمان رسانه ای موفق عمل کنند.   رئیس 
روابط عمومی شرکت ملی نفت ایران تاکید کرد: 
روابــط عمومی ها باید خــود را به عنوان یک 
سازمان رسانه ای قدرتمند بشناسند؛ سازمانی 
که نقش مهمی در انعکاس فعالیت های شرکت 
ملی نفت ایران به عنوان اصلی ترین و  بزرگترین 
بنگاه اقتصادی کشور دارد.   بوجارزاده با اشاره 
به گســترش فعالیت های رسانه ای در جهان 
امروز، تاکید کرد: روابط عمومی ها باید خود را 
با این مســیر و حرکت شتابان همگام کنند تا 
بتواننــد قدرت خود را در بخش رســانه ای و 
خبری حفظ و تقویت کنند.   وی ضمن تاکید 
بر ضرورت هم افزایی، همگرایی، ایجاد انسجام 
و تبادل اطلاعات بین روابط عمومی شرکت ملی 
نفت ایران و شرکت های تابعه، گفت: اگر روابط 
عمومی ها هم راســتا با ستاد حرکت کنند می 
تــوان با تجمیع توانمندی ها و تمرکز بر هدف 
مشــترک به عنوان یک قدرت واحد در حوزه 
ارتباطات و  رسانه عمل کرد.   بوجارزاده تصریح 
کــرد: روابط عمومی ها بایــد تلاش کنند تا با 
کارآمدی، خلاقیت، سرعت در انتقال صحیح 
اطلاعات، ایجاد ارتباطات دو سویه و  چند سویه 
با بدنه ســازمان و ذینفعــان، درک صحیح از 
سیاســت ها و اهداف و راهبردهای شرکت و 
تدوین دستورالعمل های رســانه ای، به یک 
سازمان رسانه ای قدرتمند برای جریان سازی 

خبری در ابعاد داخلی و ملی تبدیل شوند. 
وی توضیح داد: روابط عمومی ها باید به سطحی 
از توانمندی و اشراف بر مسائل و  موضوعات روز 
حوزه تحت مدیریت خود برســند که بتوانند 
اتفاقــات را پیش بینی و برای آن تحلیل و ارائه 
راهکار دهند که این امر مســتلزم باور قلبی و  

تمرکز و تسلط بر سازمان است. 
بوجارزاده، شــناخت وضعیت موجود روابط 
عمومی، شناسایی کاســتی ها و نقاط قوت، 
استفاده از تجهیزات و ابزارهای رسانه ای جدید، 
تغییر از عملکردهای سنتی به قالب های نوین، 
مدیریت بحران و  تدوین دســتورالعمل های 
برخورد با بحــران، برنامه ریزی برای مدیریت 
افکارعمومی، تدوین اســتراتژی، برنامه ریزی 
برای جذب و نگهداشت سرمایه های اجتماعی، 
توجه ویژه به آموزش، توانمندسازی کارکنان، 
جانشین پروری، مستندسازی و استانداردسازی 
را از اولویــت های قابل توجه روابط عمومی ها 

برشمرد.
وی ضمن تاکید بر ضرورت انعکاس فعالیت های 
شاخص شرکت ملی نفت ایران به ویژه فعالیت 
هایی که در ارتباط با مردم و  جامعه است، مانند 
مســئولیت های اجتماعی، بیان کرد: ارکان 
جریان سازی در یک سازمان رسانه ای نیازمند 
ارتباط تنگاتنگ میان مدیران،کارشناســان، 
شرکت های اصلی و  روابط عمومی است که باید 

به این مهم توجه شود. 
رئیس روابط عمومی شــرکت ملی نفت ایران 
خطاب به رؤسای روابط عمومی شرکت های 
تابعه اظهار کرد: ما به  عنوان روابط عمومی و  بدنه 
اصلی رســانه ای شرکت ملی نفت ایران باید با 
همگرایی، همکاری و باور قلبی، خود را به عنوان 
یک  قدرت بررگ اقتصادی و رسانه ای بشناسیم 
و  با اطلاع رســانی صحیح، بــه هنگام و تولید 
محتوای متناسب با شــرایط حاضر خود را با 
فضای جدید ارتباطاتــی دنیای نوین همگام 

کنیم.

مدیرعاملبانکسینادراصفهاناعلامکرد:

مشارکتبانکسینا
درطرحهایاشتغالزاییوتولید

مدیرعامل بانک سینا طی سفر به استان اصفهان ضمن دیدار با 
کارکنان بانک، بر ارتقاء توانمندی های شعب جهت ارائه خدمات 

مطلوب به هموطنان تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، دکتر ایمانی در این دیدارها 
با اشاره به ظرفیت ها و امکانات بالای شهر اصفهان به عنوان قطب 
اقتصادی کشــور گفت: جاذبه های توریستی، صنایع دستی، 
کارخانه های بزرگ فولاد و همچنین نوآوری و توانمندیهای 
شهروندان در توسعه پایدار شهری، جایگاهی ممتاز از این شهر 
به نمایش گذاشته که استفاده بهینه و مطلوب از این ظرفیتها 
در جهت ارتقاء توانمندی های شعب می تواند نقشی مهم در 

ارائه خدمات و جلب رضایتمندی مشتریان گرامی ایفا کند.
وی با اشاره به نامگذاری سال ۹8 از سوی مقام معظم رهبری 
به نام رونق تولید افزود: بانک سینا در راستای تحقق شعار سال 
و حرکت در مسیر اقتصاد مقاومتی با هدف کمک به اشتغال و 
رونق تولید به ویژه در مناطق روستایی و کمتر برخوردار کشور، 
تاکنون اعتباری بیش از ۲۰ هزار میلیارد ریال را به ۴۴۰۰ طرح 
اشتغالزای روستایی اختصاص داده که با بهره برداری تعداد قابل 
توجهی از این طرح ها، زمینه اشتغالزایی بیش از 1۶۰۰۰ نفر از 
هم میهنان به ویژه جوانان فراهم شده است. مدیرعامل بانک 
سینا با تاکید بر اینکه بانک ها با اعطای تسهیلات بجا می توانند 
موجبات اشتغال و نشاط جامعه را فراهم آورند، خاطرنشان کرد: 
سیاســت بانک سینا در حمایت از کسب و کارهای زودبازده و 
اشتغالزا کماکان تداوم خواهد داشت و امیدواریم با این اقدام و 
بااستفاده ازخردجمعی، مشارکت همگانی و ارائه ایده های نو از 
سوی کارکنان بانک، بتوانیم نقشی مهم در اعتلا و شکوفایی 
میهن عزیزمان ایران اســلامی برداریم. دکتر ایمانی، هدف از 
سفرهای استانی را دیداراز نزدیک با کارکنان بانک سینا جهت 
آشنایی با توانمندی ها وظرفیت های شعب عنوان کرد و افزود: 
تــلاش برای هدایت این توانمندی ها در جهت جلب رضایت 
مشتریان و ارائه خدمات جدید مطابق با نیازهای روز جامعه از 

دیگر اهداف این سفر است.
وی همچنین با اشــاره به امتیاز بانک سینا در برخورداری از 
سرمایه انسانی متعهد و متخصص اظهار داشت: بانک سینا به 
یمن کارکنان ارزش آفرین و توانمند، به موفقیت های خوبی 
دست یافته که این موفقیت ها در سایه توکل به خداوند متعال، 
همدلی، انسجام، برنامه ریزی، تلاش و کوشش تقویت و تداوم 
خواهد یافت. گفتنی است در این دیدارها، کارکنان شعب بانک 
ســینا، نقطه نظرات خود را در جهت بهبود روند فعالیت ها با 

مدیرعامل بانک مطرح کردند.

رضا دولت آبادی مدیرعامل بانک تجارت گفت:  صنعت پتروشیمی به عنوان یک 
صنعت ارزش آفرین و عامل مهم توسعه پایدار، با استفاده از دانش متخصصان پرتوان 
ایرانی و همگام با اســتانداردهای جهانی، فرصت های طلایی را برای شکوفایی 
اقتصادی فراهم کرده است. از امتیازات مهم صنعت پتروشیمی ایران می توان به 
تأمین مواد اولیه در داخل کشور اشــاره کرد. با گسترش این صنعت ضمن رفع 
بسیاری از نیازهای داخلی، ارزش افزوده نفت سیاه نیز به داخل کشور بازگشته و رونق 
اقتـــصادی کشور محقق می شود. تنوع محصولات پتروشیمی تکمیل کننده 
حلقه های مفقوده صنایع مختلف است و بدون شک توسعه صنایع وابسته این صنعت 
نقش به سزایی در پیشرفت صنعت پتروشیمی خواهد داشت. یکی از مهمترین 
ویژگی های این صنعت ارزش افزوده بســیار بالای آن است. به این ترتیب که با 
تغییرات شیمیایی و فیزیکی بر هیدروکربورهای نفتی و گازی می توان ارزش افزوده 
مناسبی ایجاد کرد. از ویژگی های دیگر صنعت پتروشیمی، تنوع محصولات آن و 
تأمین مواد اولیه هزاران کارگاه و کارخانه صنایع پایین دستی آن است که تاثیری 

مستقیم در اشتغال زایی و کسب درآمدهای ارزی و قطع وابستگی اقتصاد دارد.

صنعتپتروشیمی
صنعتارزشآفرینو
عاملتوسعهپایدار

رضا دولت آبادی

قدرت اله نوروزی شهردار اصفهان از افزایش تلاش های مدیریت شهری برای 
توســعه ناوگان حمل و نقل عمومی شــهر اصفهان همچــون رایزنی با نهاد 
ریاست جمهوری خبر داد و گفت: از دیگر فعالیت های ما نوسازی و بازسازی 
ناوگان بوده که به همین منظور ۳۵ اتوبوس 18 متری برای تردد در خطوط 
بی آر تی اصفهان خریداری شده است. سال گذشته، ۵۰ اتوبوس نو خریداری و 
۵۰ اتوبوس بازســازی کردیم و ۴۰ عدد دیگر هم به ناوگان اضافه می شــود. 
همچنین قراردادی امضا کردیم تا 1۰۰ دستگاه اتوبوس دیگر را بازسازی کنیم.  
وی ادامه داد: بــه همین منظور ۲۰۰ میلیارد تومان بــرای خرید اتوبوس نو 
تخصیص دادیم اما به دلیل تحریم ها خرید سخت شده است. در همین زمینه ۳۵ 
اتوبوس 18 متری برای بی آر تی و ۲۰ اتوبوس 1۲ متری خریداری شده است و 
۲۰ اتوبوس گازسوز را مجددا به چرخه بازگرداندیم و در کنار این وسایل، مترو 
هم 1۰۰ هزار نفر را روزانه جابه جا می کند و تا 1۵۰ هزار نفر هم ظرفیت دارد و 
مذاکراتی را نیز برای تبدیل هزار تاکسی فرسوده به تاکسی نو انجام داده است و 

تسهیلاتی برای تاکسیرانان به منظور تعویض خودروها در نظر می گیریم. 

رایزنیباریاستجمهوری
برایتوسعهناوگان
حملونقلاصفهان

قدرت اله نوروزی

هفتهنامهاقتصادیایران
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مهندسعظیمیانمدیرعاملفولادمبارکهاصفهان:

تکمیل زنجیرۀ تولید در کل گروه فولاد مبارکه معاونعمرانوتوسعهامورشهریوروستاییوزیرکشور

امضاءتفاهمنامههمکاریسازمان
شهرداریهاودهیاریهاباذوبآهن

اصفهانجهتتأمینریل

تعدادتأمینکنندگانداخلیفولاد
مبارکهبه1۰هزاررسید

بانکآیندهاولینمدرسهکانتینریکشوررا
دراستانگیلاناحداثکرد

همایشملیسیاستهایاقتصادیدوران
دفاعمقدسوکاربردآندرجنگاقتصادی

در راستای اجرایی شدن راهبردهای شرکت فولاد مبارکه مبنی بر 
حمایت از تولید ملی و شرکت های سازنده و تولیدکنندۀ داخــــــلی، 
آذرماه ســــــال جـــــاری ده هزارمین کد تأمین کنندگی در 
سیستم خرید فولاد مبارکه به ثبت رسید. مهدی سهرابی رئیس 
برنامه ریزی خرید  فولاد مبارکه، ضمن اعلام این خبر و با تشــریح 
وضعیت تأمین کنندگان این شرکت گفت: معاونت خرید متشکل از 
شش واحد مختلف است که چهار واحد آن کارِ خرید و دو واحد دیگر 

پشتیبانی خرید را به شرح زیر انجام می دهند:
واحد خرید مواد اولیه و انرژی )گروه سنگ آهن، حامل های انرژی، 
نسوز، مواد شیمیایی و ...(؛  واحد خرید مواد مصرفی )لوازم ایمنی و 
اداری، لوله و اتصالات، لوازم برق عمومی، کابل ها، سیم بکسل، پیچ و 
مهــره و ...(؛ واحد خرید ماشــین آلات، تجهیزات و قطعات یدکی 
)گیربکس، پمپ، مبدل حرارتی، قطعات هیدرولیکی و نیوماتیکی، 
غلتک و ...(؛ واحد خرید خدمات )قراردادهای توسعه، حمل ونقل، 
مشاوره، تعمیر و نگهداری و...(؛  واحد کنترل مواد )واردات و امور انبارها 
و کنترل موجودی و ...(؛  واحد برنامه ریزی و پشتیبانی خرید )ارزیابی 

تأمین کنندگان، پشتیبانی سیستم های خرید، ترخیص کالا و ...(
وی با بیان این که از 1۰ هزار تأمین کنندۀ ثبت شده، ۴۵1 تأمین کننده 
در سال 1۳۹8 به فهرست تأمین کنندگان اضافه شده اند، گفت: تعداد 
تأمین کنندگان فعالی که در سه سال اخیر حداقل یک سفارش از فولاد 
مبارکــه دریافت کرده اند، ۲۶۰8 واحد اســت. از ایــن تعداد، 118 
تأمین کننده مربوط به واحد خرید مواد اولیه، ۹8۶ تأمین کننده مربوط 
به واحد خرید مواد مصرفی، ۹۶۷ تأمین کننده مربوط به واحد خرید 
قطعات یدکی و ۵۳۷ تأمین کننده مربوط به واحد خرید خدمات است. 
وی با اشاره به این که تأمین کنندگان در ۹1۵ زمینۀ تخصصی فعالیت 
دارنــد و هر تأمین کننده می تواند به صورت هم زمان در چند زمینه 
فعالیت فعال باشد، اظهار داشت: هر زمینۀ فعالیت مشتمل بر یک 
فهرست کوتاه از تأمین کنندگان مرتبط است. از ۹1۵ زمینۀ فعالیت، 
۴۲ زمینه در حوزۀ مواد اولیه و انرژی، ۳۷1 زمینه در حوزۀ مواد مصرفی، 
۳1۴ زمینــه در حوزۀ قطعات یدکــی و 188 زمینه در حوزۀ خرید 
خدمات تعریف شده است.  در همین خصوص سید مجتبی رسولی 
کارشــناس واحد برنامه ریزی خرید گفت: در ســال 1۳۹۴ بستر 
الکترونیکی ارتباط با تأمین کنندگان )سامانه سمات یا SRM( برای 
تأمین کنندگان متقاضی ورود به خرید ایجاد شد. تأمین کنندگانی که 
متقاضی ورود به لیست خرید فولاد مبارکه باشند با ثبت نام در سایت 
فولاد مبارکه و بارگذاری مدارک لازم می توانند اعلام آمادگی کنند. در 
حال حاضر به طور میانگین روزانه حدود ۶ تأمین کننده در سایت ثبت نام 
می کنند. وی ادامه داد: پس از بررســی مــدارک تأمین کنندگان 
ثبت نام شده در واحد برنامه ریزی خرید، تأمین کنندگانی که مدارک 
آن ها کامل باشد در فهرست بازدید میدانی قرار خواهند گرفت و سپس 
تیمی از کارشناسان فنی و بازرگانی از تأمین کنندگان بازدید می کنند. 
درصورتی کــه تأمین کنندگان امتیــاز لازم را کســب کنند، کد 
تأمین کنندگی به آن ها تخصیص داده می شود و در زمینه فعالیت های 
مرتبط فعال خواهند شد. مجتبی رسولی افزود: از سال 1۳۹۵ تمامی 
استعلام ها الکترونیکی شده و از طریق سامانه سمات )SRM( سایت 
فولاد مبارکه در کارتابل تأمین کنندگان قرار گرفته است. از سال 1۳۹۷ 
ســفارش های جزئی و از ســال 1۳۹8 نیز ســفارش های متوسط 
الکترونیکی شده و در کارتابل تأمین کنندگان از طریق سامانه سمات 
)SRM( ارسال می شود. این کارشناس واحد برنامه ریزی خرید اعلام 
کرد: از برنامه های آتی برنامه ریزی خرید در آینده ایجاد نسخۀ موبایلی 
سامانۀ سمات )SRM(، الکترونیکی شدن مناقصات، ارائۀ اطلاعات 
وضعیت عملکرد تأمین کنندگان در سامانۀ سمات )SRM(، ارائۀ 
گواهی صلاحیت همکاری به تأمین کنندگان و به کارگیری هوش 

مصنوعی در فرایندهای خرید است.

بانک آینده اولین مدرســه کانتینری کشور را که 
نســل جدید مدارس در مناطق کــم برخوردار و 
صعب العبور هســتند، در مدت ۴۵ روز در استان 
گیلان احداث و به بهره برداری رساند.  مدرسه سه کلاسه »امید 
آینده« که جزو مدارس نسل جدید کانتیري است در روستای 
میانده شهرستان تالش احداث شده است؛ این نسل از مدارس 
کانتینري از نظر ایســتایی، ایمن و امن بوده و با دارا بودن همه 
استانداردها، دانش آموزان مي توانند با خیال آسوده در آن درس 

بیاموزند، زندگی کنند و حس خوبی داشته باشند.

مرکز مقاومت بسیج وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
همایش ملی سیاست های اقتصادی دوران دفاع 
مقدس و کاربرد آن در جنگ اقتصادی را برگزار می 
کند. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، همایش ملی 
سیاست های اقتصادی دوران دفاع مقدس به منظور استفاده از 
تجربیات و سیاســت های اقتصادی آن دوران مهم و حیاتی در 
شــرایط کنونی کشــور برگزار می شــود. بر پایه این گزارش، 
پژوهشگران، کارشناسان، نخبگان و خبرگان اقتصادی کشور می 
توانند مقالات علمی-ترویجی خود را تا 1۵ بهمن ماه با محورهای 
سیاست های مالیاتی، سیاست های پولی و بانکی، بازار سرمایه و 
تامین مالی، امور بیمه ای، سیاست های ارزی نقدینگی و تورم، 
بودجه و بودجه ریزی، مصرف، پس انداز، سرمایه گذاری داخلی و 
خارجی، سیاست های تجاری، سیاست های یارانه ای و تامین 
کالاهای اساســی، اقتصاد هوشمند، انضباط مالی، مولدسازی 
دارایی ها، بهبود فضای کســب و کار، درآمدهای نفتی، اقتصاد 
مقاومتی و رونق تولید و الگوی بهینه مصرف درآمدهای نفتی ارائه 
کنند. لازم به ذکر است، به مقالات برگزیده و برتر جوایز ویژه تعلق 
می گیرد و در فصلنامه علمی به چاپ خواهد رسید. علاقمندان 
می توانند برای ثبت نام و ارســال مقالات و دریافت اطلاعات به 

سامانه http://eco.basij.mefa.ir  مراجعه کنند.

مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر 
کشور و رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور از امضای 
تفاهم نامه همکاری مشترک این سازمان و کارخانه ذوب آهن در 
زمینه تولید و تأمین ریل موردنیاز مجموعه های قطار شهری کشور 
خبر داد. مهدی جمالی نژاد با بیان این خبر گفت: امضای این تفاهم 
نامه درراستای اهداف عالی سازمان شهرداریها و دهیاریهای کشور در 
زمینه توسعه حمل و نقل ریلی درون شهری و حومه و نیز نگاه ملی 
مجموعه وزارت کشور در حمایت از صنایع داخلی کشور و استفاده 
حداکثری از توانمندی های بومی و ایجاد ظرفیت  و توانمندی  تولید 
ریل در ذوب آهن اصفهان، طی فرآیند ارزشمند طی شده در سال 
های اخیر، صورت گرفته است. وی ابراز امیدواری نمود که که با امضای 
این تفاهم نامه و تعامل و همکاری متقابلی که میان دولت، مدیریت 
شهری و صنعت ایجاد خواهد شد، علاوه بر توسعه حمل و نقل عمومی 
شهری که از دغدغه های مردم و اولویتهای همه مسوولان است و تاثیر 
زیادی در کاهش آلودگی شهرهای بزرگ دارد، شاهد توسعه و حمایت 
از تولید ملی ریل موردنیاز خطوط متروی کلانشهرهای کشور باشیم. 
وی با بیان اینکه تامین تجهیزات موردنیاز قطارشهری ها از اولویتهای 
اصلی دولت است، تاکید کرد: بهره گیری از توانمندی شرکت های 
داخلی در توســعه خطوط و ایستگاه های قطار شهری ها و تامین 
تجهیزات مورد نیاز آنها از جمله واگن های مترو با اســتفاده از توان 
داخلی در اولویت وزارت کشور و سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشــور قرار دارد. وی اضافه کرد: در راستای اجرایی شدن مفاد این 
تفاهم نامه، اطلاعات مربوط به ریل موردنیاز قطار شهری ها توسط 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور استخراج و پس از برآورد 
لازم  سعی می کنیم در اسرع وقت، زمینه انعقاد و مبادله قرارداد واحد 
هر یک از قطار شهری ها با شرکت ذوب آهن اصفهان را فراهم نماییم. 
جمالی نژاد با بیان اینکه توانمندی ها و ظرفیتهای مناسبی در شرکت 
های تولیدکننده داخلی وجــود دارد، تصریح کرد: با توجه به نیاز 
شهرداریها به تامین ماشین آلات و تجهیزات حوزه کاری آنها از جمله 
توسعه خطوط قطارشهری، تلاش کردیم با امضای این تفاهم نامه 
زمینه حضور بخش خصوصی داخل کشور به عنوان موتور اصلی 
تامین کننده این نیازها را فراهم نماییم. وی افزود: هم اکنون بیش از 
۵۰۰ کیلومتر خطوط مترویی مصوب در کلانشهرها در حال مطالعه 
و اجرمی باشد که برهمین اساس حدودا ۲هزار کیلومتر خطوط ریلی 
برای اجرای این پروژه ها نیازمند است که در مرحله اول برای خطوط 
ریلی در حال ساخت هزار کیلومتر برای دو سال آینده نیازمندیم که 

باید از سوی کارخانه ذوب آهن تهیه شود.

خبـــرخبـــر

حمیدرضافولادگررئیسکمیسیونویژهحمایتازتولیدملیونظارتبراجرایاصل۴۴قانوناساسیمجلسشورایاسلامیدرگفتوگوباخبرنگارخبرگزاریخانهملتدربارهسرنوشت
لایحهآزادسازیسهامعدالت،گفت:اگرچهگزارشکمیسیوندربارهسرنوشتلایحهآزادسازیسهامعدالتآمادهاستاماازآنجاییکهمجمعتشخیصمصلحتبراساسسیاست
هایکلینظامدربارهاینلایحهنظامنقطهنظراتیداشت،درحالحاضرنکاتمدنظرمجمعدرجریانبررسیقرارگرفتهاست.نمایندهمردماصفهاندرمجلسشورایاسلامیافزود:
کمیسیونویژهحمایتازتولیدملیدرتلاشاستپیشازبررسیلایحهآزادسازیسهامعدالتدرصحنعلنینکاتمدنظرمجمعتشخیصمصلحتنظامرابررسیواعمالکند.اگرچه
رئیسسازمانخصوصیسازیمعتقداست،سهامعدالتتاپایانآبانماهدرسالبعداجراییمیشوداماتحققاینامرمشروطبهقانونشدناینلایحهاست.ویاظهارکرد:اگرچه
رئیسسازمانخصوصیسازیمعتقداست،سهامعدالتتاپایانآبانماهاجراییمیشوداماتحققاینامرمشروطبهقانونشدناینلایحهاست.پسازتصویباینلایحهدر
مجلسبایدزمینهبرایتدوینآییننامههایاجراییآنفراهمشــود.رئیسکمیسیونویژهحمایتازتولیدملیونظارتبراجرایاصل۴۴قانوناساسیمجلسبابیاناینکه
براساسلایحهآزادسازیسهامعدالتفرآیندآزادسازیوساماندهیسهامعدالتظرفمدت۵سالاجراییودرنهایتمدیریتومالکیتآندراختیارمردمقرارمیگیرد،

اضافهکرد:لایحهمذکوردرمجلسدهمبررسیخواهدشدزیرادرحالحاضرنوبتبررسیقراردارد.

مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه اصفهان که به همراه جمعی از 
معاونان خود و فرمــاندار شهرستـان از 
شرکت فـولاد سفیددشت چهار محال 
و بختیاری بازدیــد می کرد، بر کامل 
شــدن زنجیــرۀ تولیــد در تمامی 
بخش های گروه فولاد مبارکه به ویژه در 
شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال 

و بختیاری تأکید کرد.
وی با تأکید بر اهمیت تولید مولد و نقش 
آن در اشتغال زایی و چرخۀ اقتصادی 
کشــور تصریح کرد: منفک شدن از 
اقتصاد متکی به نفت هر روز بیشتر از 
پیش احساس می شود؛ ازاین رو فولاد 
مبارکه به منظور اجرای کامل چرخۀ 
فولاد در گروه خــود و به ویژه در این 
شــرکت آمادگی کامل دارد و انتظار 
می رود دولت و مسئولان محترم استان 
چهارمحال و بختیاری نیز این شرکت 

را در این زمینه یاری کنند؛ چراکه این 
استان قابلیت چرخۀ کامل زنجیرۀ فولاد 
را دارد. در جریان این بازدید مدیرعامل 
شرکت فولاد سفیددشت نیز ضمن ارائه 
گزارشی از روند تولید این شرکت گفت: 
شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال 

و بختیاری، شــامل فاز احیا )تبدیل 
گندله آهــن به آهن اســفنجی( و 
فولادسازی )تبدیل آهن اسفنجی به 
اســلب( با ظرفیت تولید سالانه 8۰۰ 
هــزار تن تا یک میلیون تــن، در ۳۵ 
کیلومتری شــهرکرد مرکز اســتان 

چهارمحال و بختیاری است.
محمود ارباب زاده با بیان این که فولاد 
سفیددشت با تولید ۵۵۰ هزار تن آهن 
اســفنجی از ابتدای امسال تاکنون 
به اندازۀ کل ســال 1۳۹۷ تولید آهن 
اسفنجی داشته و رکورددار تولید در 

بین طرح های هفتگانه فولادی است، 
تصریح کرد: واحد فولادســازی این 
شرکت هم اکنون با 8۰ درصد پیشرفت 
در حال آماده ســازی اســت و انتظار 
می رود با تلاش کارکنان، پیمانکاران و 
مسئولان دســت اندرکار سال آینده 
شاهد ذوب گیری کورۀ قوس آن باشیم. 
وی با اشــاره به این که فولاد مبارکه 
اصفهــان ۶۵ درصد و ایمیدرو نیز ۳۵ 
درصد سهام شرکت فولاد سفیددشت 
را دراختیار دارند، افــزود: واحد احیا 
مستقیم شــرکت فولاد سفیددشت 
چهارمحال و بختیاری به عنوان فاز اول 
این کارخانه با مشارکت فولاد مبارکه و 
ایمیدرو به عنوان نخستین طرح فولاد 
استانی، در آبان ماه سال ۹۵ راه اندازی 
شــده و اکنون نیز در راستای تکمیل 
زنجیرۀ تولید در حال آماده سازی واحد 

فولادسازی خود است.

حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان، روز شنبه ۲۳ آذرماه، در جمع 
معاونان و مدیران اجرای پروژه های شــرکت، 
خواستار چابک سازی فرایند اجرای پروژه ها و 
تلاش در تســریع مدیریت زمــان پروژه ها با 
به کارگیری نیروی کار در سه شیفت کاری شد.

  مدیرعامل فولاد مبارکه، ضمن تأکید بر رفع 
مشکلات اجرایی پروژه ها و چالش های موجود، 
با اشاره به شرایط فعلی پروژه های این شرکت 
گفت: وضعیت فعلی پروژه هایی که در معاونت 

اجرای پروژه ها تعریف شده در شرایط مناسبی 
اســت، اما تسریع در اجرای آن ها مورد انتظار 
شرکت اســت. عظیمیان افزود: خوشبختانه 
مشکلات مالی در این روند دخیل نیست، اما 
برخی از موانع به صورت فرایندی پیشــرفت 
پروژه ها را با کندی مواجه می کند. در این زمینه 
لازم است ایستگاه ها و ترمزهای روند اجرای 
پروژه ها شناســایی و رفع شــوند. پروژه های 
شــرکت باید روند روبه رشد و سرعت بیشتر، 
بهبودها مســتمر و جلسات بررسی وضعیت 

پروژه ها ادامه داشته باشد. مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه تصریح کرد: اجرای پروژه ها باید 
در شرکت هایی که فولاد مبارکه صاحب 1۰۰ 
درصد سهام آن هاست نیز همانند شرکت فولاد 
مبارکه کنترل و اجرا شــود تا پروژه ها چابک 
گردد و با سرعت بیشتری، پیشرفت کند. تمام 
تیم های اجرایی و پیمانکاران باید به گونه ای 
ترغیب شوند تا به صورت شبانه روزی پروژه را 
به پیش ببرند و در کوتاه ترین زمان ممکن به 
اتمام برسانند؛ چراکه وقفه در پیشرفت هیچ 

پروژه ای قابل قبول نیست.
گفتنی اســت در ابتدای این نشست، احمد 
سعیدبخش، معاون اجرای پروژه های شرکت، 
پس از طرح برخی از مشکلات معاونت اجرای 
پروژه ها گفت: چالش های موجود، به صورت 
عمده ناشی از شرایط پیرامونی و محیط حاکم 
بر پروژه ها نظیــر تحریم ها، محدودیت های 
اقتصــادی، نوســانات نــرخ ارز و قیمت ها، 
مشکلات تأمین و شرایط داخل سازمانی و... 

است.

با حضور مهندس آذری  جهرمی وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، تفاهم نامه چهارجانبه بین 
معاونــت فناوری و نــوآوری ایــن وزارتخانه، 
پست بانک ایران و شرکت های ارتباطات سیار و 
ایرانسل در راستای ارتقای تاب آوری کشور در 
حوزه زیست بوم، رونق تولید و افزایش کاربری 
تلفن همراه هوشمند تولید داخل برای حمایت 
از شتابدهی و توسعه سهم بازار و زیست بوم این 

محصول به امضاء رسید. 
به گــزارش روابط عمومی پســت بانک ایران: 
براســاس تفاهم نامه مذکور این بانک به عنوان 
بانک عامل تعیین شده و خدمات بانکی موردنیاز 
را در چارچوب قوانین و مقررات تأمین می نماید.
آذری جهرمی در مراسم امضای این تفاهم نامه 
گفت: در شــرایط فعلی که قدرت خرید مردم 
کاهش پیــدا کرده و تعداد زیــادی از مردم از 
گوشی های شکســته و یا دست دوم که بعضا 
امنیت اطلاعات گوشی را به مخاطره می اندازد، 
اســتفاده می کنند، تولید داخل می تواند این 

موضوع را مرتفع کند.
وی ادامه داد: نیاز مردم به گوشی های هوشمند، 
ایجاد اشتغال و توسعه ی تولید داخل تبدیل به 
تفاهم نامه ای شد که به مفهوم ساده دولت برای 
تحریــک تقاضا و خرید مردم ایــن موضوع را 
اجرایی کرد تا تولید گوشــی های هوشــمند 
ساخت داخل هم بتواند نیاز مردم را برطرف کند 

و هــم به صنعت کمک خواهد کرد که از تحول 
دیجیتال عقب نیفتیم.

آذری جهرمی خاطرنشان کرد: به همین منظور 
صندوقی را آماده کردیم که 1۰۰ میلیارد تومان 
از پست بانک و 1۰۰ میلیارد تومان نیز از بانک 
مرکــزی و در مجمــوع ۲۰۰ میلیــارد تومان 
دراختیار پست بانک قرار می گیرد و این منبع 
دراختیار اپراتورها قرار داده می شود تا اپراتورها 
بتوانند این مبلغ را به صورت اقساطی در اختیار 

مشتریان گوشی داخل قرار دهند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تأکید کرد: در 
همین حال تفاهم نامه ای با وزارت صمت امضاء 
می شــود تا به جای افزایــش تعرفه ی واردات 
گوشی، تعرفه واردات قطعات گوشی کاهش یابد 

که این اقدام به نفع تولیدکنندگان است.
آذری جهرمی افزود: چهار تولید کننده  داخلی 
برای تولید گوشی هوشمند اعلام آمادگی کردند 
که ظرفیت های موجود در پارک علم و فناوری 
سجاد، منطقه ی ویژه پیام و پژوهشگاه ……… هم 

اختیار تولیدکنندگان قرار می گیرد.
به گفتــه وی بنا بر ارزیابی های صورت گرفته، 
نتیجه مورد انتظار این اســت که طی مدت دو 
سال موفق به تولید ۲ میلیون گوشی در هر سال 

شویم.
وی درباره قیمت متوسط این گوشی ها گفت: 
قیمت گوشی حدود ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 

اســت، به این مفهوم که تولید گوشی می تواند 
برای تولید کننده ۵ هــزار میلیارد تومان بازار 
ایجاد کند، در این راستا وظیفه دولت ایجاد سکو 
است به همین دلیل پس از امضای تفاهم نامه 
ها فراخوانی داده می شــود بــرای این که اگر 
مجموعه ای توان تولید داشت بتواند به این پروژه 

بپیوندد.
آذری جهرمی افزود: اکنون چهار تولید کننده 
گوشی همراه وطنی درحال فعالیت هستند که 
هر کدام در یک مرحله خاص از تولید قرار دارند، 
اســتانداردهایی که ما در این خصوص در نظر 
گرفته ایم بسیار سخت گیرانه است چرا که نمی 
توان گوشی تولید کرد و دست مردم داد اما از آن 

پشتیبانی نکرد.
همچنین سیدســتار هاشمی معاون نوآوری و 
فنــاوری وزارت ارتباطــات در ایــن مراســم 
درخصوص ارائــه  برنامه  حمایتی دولت جهت 
ارتقاء سهم بازار گوشی همراه هوشمند تولید 
داخــل گفت: این وظیفه بــه وزارت ارتباطات 

محول شــده و بسته  حمایتی دولت از پروژه ی 
زیســت بوم تلفن همراه با حضور اپراتورهای 
همراه اول و ایرانســل و پست بانک ایران آماده 

شده است.
وی ادامــه داد: در این معماری طراحی صورت 
گرفته مورد توجه همه  ذی نفعان است و همین 
طور کمک شایانی به توسعه ی بازار و تحریک 

تقاضا خواهد کرد.
بنابراین گزارش: ارتقاء استقلال کشور در زیست 
بوم تلفن همراه هوشــمند و افزایش آمادگی 
دربرابر تحریم های احتمالی این زیســت بوم 
مهمترین هدف این تفاهم نامه چهارجانبه است 
که مهمترین محورهای آن شامل؛ توسعه سهم 
بازار تلفن همراه هوشمند تولید داخل، افزایش 
توان رقابتی تولید داخل نسبت به نمونه مشابه 
خارجی و ارتقاء تــوان تولید داخل در تأمین و 
پشــتیبانی از نیازمندی های سخت افزاری و 
نرم افزاری کاربران ایرانی از مهمترین محورهای 

این همکاری چهارجانبه می باشد.
گفتنی است: این تفاهم نامه به امضای دکتر ستار 
هاشمی معاون فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، بهزاد شــیری مدیرعامل 
پســت بانک ایران، مهــدی اخــوان بهابادی 
مدیرعامل شرکت ارتباطات سیار ایران)همراه 
اول( و بیژن عباســی آرند مدیرعامل شرکت 

ایرانسل رسید.

لایحهآزادسازی
سهامعدالتدر
مجلسدهم
نهاییمیشود

 استاندار مازندران در همایش تجلیل از صادرکنندگان نمونه 
این اســتان، از عملکرد بانک صادرات ایران در حمایت از 
تولیدکنندگان قدردانی کرد. در این همایش که با حضور 
رئیس کارگروه توسعه صادرات استان و مدیران کشوري و استاني برگزار شد، 
احمد حسین زادگان با بیان اینکه مشکلات پیش روي کشور نیاز به مشارکت 
همه جانبه دارد، افزود: با توجه به نقش مؤثر سیســتم بانکي کشــور در 
زمینه هاي مختلف اقتصادي، بانک ها مي توانند با حمایت از بخش تولید، 
شرایط رونق اشتغال را فراهم کرده و در این راستا، بانک صادرات مازندران 
نسبت به سایر بانک ها عملکرد بهتری داشته است. مدیر شعب بانک صادرات 
مازندران نیز در این همایش گفت: بانک صادرات ایران همسو با شعار سال با 
عنوان »رونق تولید« و با توجه به شرایط اقتصادي و مشکل نقدینگي، طرح 
اختصاصي خود به نام »طراوت« را ارائه کرد که امکان داد و ستد نسیه اي را 
فراهم می کند. وحید نصیري در خصوص طرح مذکور عنوان کرد: طرح 
»طراوت«، یک طرح اعتباري ویژه تولید اســت که واحدهاي تولیدي به 
پشتوانه آن مي توانند محصولات خود را به صورت نسیه به خریداران فروخته، 
نقداً پول خود را دریافت کرده و مواد اولیه مورد نیاز خود را به صورت نسیه 
خرید کنند. به بیان ساده تر اینکه، خریدار در صورت نداشتن نقدینگي کافي 
مي توانند در ازاي اعتبارات اسنادي داخلي ریالي مدت دار، مواد اولیه یا کالاي 
خود را خریداري کرده و فروشنده مي تواند با مراجعه به شعب بانک صادرات 
ایران، با تنزیل lc ، وجه خود را نقداً دریافت کند. وی همچنین اظهار کرد: 
بانک صادرات ایران آماده همکاري و امضاي تفاهم نامه با خانه صنعت ایران و 
اتاق بازرگاني مازنــدران در زمینه هاي اقتصادي، صــادرات و حمایت از 
صادرکنندگان و تولیدکنندگان در قالب تعهدات و طرح طراوت است.در پایان 
این مراسم، با اهدای لوح سپاس و تندیس از طرف اتاق بازرگاني مازندران و 
نیز هدیه  از سوي مدیریت شعب بانک صادرات مازندران، از صادرکنندگان 

برتر استان تجلیل شد.
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محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی از تشکیل 
کمیته اجرایی نهادهای حمایتی با محوریت 
بنیاد مسکن انقلاب اســلامی، برای احداث 
سالانه ۲۰۰ هزار واحد مسکونی در کشور خبر 

داد.
به گزارش اعتبار  به نقل از روابط عمومی وزارت 
راه و شهرسازی،  ایشان در حاشیه برگزاری 
نشست تامین مسکن گروه های کم درآمد که 
با حضور نهادهای حمایتی در ســاختمان 
دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزار شد، با 
اشــاره به اینکه یکــی از تکالیف حاکمیتی 
جمهوری اســلامی ایران در قانون اساسی، 
تامین مسکن گروه های کم درآمد است، گفت: 
تامین مسکن گروه های کم درآمد مورد تاکید 
مقام معظم رهبری و اراده دولت است که در 
این خصوص گام های موثری برداشته شده 
است. وی گفت: سازمان بهزیستی، کمیته 
امداد امام خمینی )ره(، خیرین مسکن ساز، 

بنیاد مستضعفان و سازمان اوقاف و امور خیریه 
و بسیج مستضعفان با محوریت بنیاد مسکن 
انقــلاب اســلامی وظیفه تامین مســکن 
گروه های کم درآمد را برعهده دارند که در این 
خصوص نشســتی در ســاختمان دادمان 
تشکیل و همگرایی در این خصوص بین نهادها 
ایجاد شد و  ستاد هماهنگی و راهبری احداث 
واحدهای مسکونی برای گروه های کم درآمد 
تشکیل شده و مقرر است تا کمیته اجرایی آن 
نیز شکل بگیرد، به نحوی که احداث ۲۰۰ هزار 
واحد مســکونی در سطح کشــور در برنامه 

نهادهای حمایتی قرار بگیرد.
اسلامی خاطرنشان کرد: در احداث سالانه ۲۰۰ 
هزار واحد مسکونی اقشار کم درآمد تسهیلات 
ارزان قیمت بانک مرکزی بر اساس مصوبه بانک 
مرکزی، کمک های حساب 1۰۰ حضرت امام 
)ره(، کمک بلاعوض بنیاد مســکن و  کمک 
سازمان ها و نهادهای حمایتی همچون آستان 

قدس رضوی، سازمان اوقاف و امور خیریه، و 
بسیج مستضعفان، کمیته امداد و بهزیستی 

نقش موثر دارد.  
وی با اشاره به اینکه عملیاتی کردن احداث 
سالانه ۲۰۰ هزار واحد مسکونی برای گروه 
های کم درآمد در استان ها به شکل قرارگاهی 
و با استفاده از ظرفیت استان ها و استانداری ها 
انجام می شود، توضیح داد: با توجه به اینکه 
دهک های یک تا سه امکان پرداخت قسط 
تســهیلاتی را که دریافت می کنند، ندارند، 
نهادهای حمایتی نقش مهمی را این راستا ایفا 

خواهند کرد و بــا ارایه کمک های بلاعوض 
نهادهای حمایتی و همچنیــن ارایه رایگان 
خدمات مهندسی، نهضتی را پایه گذاری می 
کنیم تا از این طریق احداث سالانه ۲۰۰ هزار 
واحد مسکن محرومان عملیاتی و اجرایی شود.
اسلامی گفت: با بانک اطلاعاتی که نهادهای 
حمایتی دارند، شناسایی و احصاء افراد واجد 

شرایط و برنامه اقدام مشخص می شود.
وی از اعلام آمادگی بســیج برای ســاخت 
واحدهای مسکونی برای گروه های کم درآمد 
خبــر داد و افزود: بنیاد مســکن با توجه به 
مسئولیت قانونی که در اینکار دارد، محوریت و 
تمرکز کار را برعهــده دارد. همچنین، بنیاد 
مستصفعان در تامین مصالح نقش ایفا می کند.

اسلامی تصریح کرد: قانون به ما حکم می کند 
که با اعتقاد پای احداث واحدهای مسکونی 
برای گروه های کم درآمد بایستیم و از اقصی 

نقاط کشور محرومیت زدایی کنیم.

سالانه۲۰۰هزارکمدرآمدصاحبخانهمیشوند/شناساییافرادواجدشرایطازطریقبانکاطلاعاتی
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اختلافنظردربارهبرگزاریزودهنگامانتخاباتفدراسیونفوتبال

مخالفتهیأترئیسه
بادرخواستوزارتورزش

پس از اســتعفای مهدی تاج از ریاست فدراسیون فوتبال، بین وزارت ورزش و 
برخی اعضای هیأت رئیسه این فدراسیون درباره زمان برگزاری انتخابات اختلاف 
نظر وجود دارد. جلسه اضطراری هیات رئیسه فدراسیون فوتبال پس از استعفای 
مهدی تاج، روز دوشــنبه برگزار شد؛ جلسه ای که از ساختمان فدراسیون به 
ساختمان وزارت ورزش و جوانان منتقل و تکلیف فدراسیون پس از استعفای تاج 
مشخص شد. یکی از مهم ترین این تصمیمات سرپرستی حیدر بهاروند بود که 
از این پس و در غیاب نایب رئیس اول )به دلیل استعفای علی کفاشیان( به عنوان 
نایب رئیس دوم امور فدراسیون را در دست دارد. مهم ترین مأموریت حیدر بهاروند 
که اکنون نفر اول فدراسیون فوتبال است، برگزاری انتخابات خواهد بود؛ انتخاباتی 
برای مشخص شدن جانشین مهدی تاج به عنوان رئیس فدراسیون تا فدراسیون 
از شرایط بغرنج خارج شود. فدراسیونی که اکنون در آستانه یکی از مهم ترین 
رویدادهایش که انتخابی المپیک ۲۰۲۰ توکیو است، رئیس خود را از دست داده 
امــا در چند ماه پیش رو بازی های مهم دیگری هم در برنامه خواهد داشــت؛ 
مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر که مسلماً مهم ترین رویداد فوتبال 
ایران در سال ۹۹ خواهد بود. وضعیت نامناسب تیم  ملی در جدول گروه … هم 
این بازی ها را حساس تر می کند و نداشتن سرمربی و بلاتکلیفی تیم ملی، اوضاع 
را وخیم  تر کرده است. وزارت ورزش بر این عقیده است که انتخابات فدراسیون 
فوتبال باید پیش از موعد مقرر و تا پایان سال ۹8 برگزار شود. این موضوعی است 
که مهدی علی نژاد، سرپرست معاونت ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش 
و جوانان نیز به آن اشاره کرده و درباره زمان احتمالی برگزاری انتخابات فدراسیون 
فوتبال گفته است: »هیات رئیسه فدراسیون فوتبال باید در این باره تصمیم گیری 
کند و فکر می کنم ظرف چند روز آینده زمان برگزاری انتخابات را مشخص کنند«. 
محمود اسلامیان، عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال نیز از تأکید وزیر ورزش 
بر برگزاری هر چه زودتر انتخابات صحبت کرده اما در عین حال گفته با توجه به 
مشکلات پیش رو بعید است انتخابات به این زودی برگزار شود. واقعیت این است 
که وزارت ورزش تأکید دارد بهاروند پس از قرار گرفتن در رأس فدراســیون، 
مقدمات برگزاری انتخابات را فراهم کند. این در حالی است که برخی اعضای 
هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال مخالف این موضوع هستند و تمایل دارند انتخابات 
در همان تاریخ 18 اردیبهشت ۹۹ برگزار شود. با این شرایط اکنون اختلاف نظر 
بر سر برگزاری انتخابات پیش از سال ۹8 یا در همان اردیبهشت ۹۹ است و باید 
دید در نهایت کدام طرف می تواند حرف خود را به کرسی بنشاند. پرونده فسخ 
قرارداد مارک ویلموتس، انتخاب سرمربی برای تیم ملی، پشتیبانی از تیم  ملی 
در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، مراودات مالی فدراسیون فوتبال با فیفا و 
مسائل مهم دیگر همه در گرو انتخاب رئیس فدراسیون فوتبال است و به نظر 
نمی رسد به تعویق افتادن انتخابات ثمری برای این فدراسیون داشته باشد. چه بسا 
شاید هر روزی که در انتخاب رئیس تعللی صورت بگیرد، ماجرای ویلموتس و 

فدراسیون فوتبال پیچیده تر شود و فدراسیون در شرایط بدتری قرار بگیرد.

بهاروندجانشینتاجشد؛انتخاباتفدراسیون
فوتبالپیشازموعدمقرربرگزارمیشود

با تصمیم مشــترک وزارت ورزش و فدراســیون فوتبال، مقرر شد 
انتخابات این فدراســیون پیش از موعد و تا پایان سال جاری برگزار 
شــود.  به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، با استعفای 
مهدی تاج از ریاست فدراسیون فوتبال امروز اعضای هیئت رئیسه 
تشــکیل جلسه دادند تا ضمن بررســی این موضوع درباره تعیین 
جانشین تاج صحبت کنند. این اعضا پس از تشکیل جلسه در این 
محل، به وزارت ورزش رفتند تا با وزیر ورزش و جوانان نیز جلسه ای 
داشــته باشند. با توجه به اینکه فدراسیون فوتبال پس از استعفای 
کفاشیان، نایب  رئیس اول ندارد، حیدر بهاروند نایب رئیس دوم، به 
عنوان جانشین تاج امور فدراسیون را پیش خواهد برد. پیگیری ها 
خبرنگار تسنیم نشان می دهد که برگزاری انتخابات پیش از موعد در 
دستور کار وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال قرار گرفته است. طبق 
برنامه اردیبهشت ماه سال ۹۹ باید انتخابات فدراسیون انجام شود اما 
با توجه به شرایط خاص فوتبال و برای اینکه کارها روی زمین نماند، 
تصمیم گرفته شد بلافاصله پس از حضور بهاروند در رأس فدراسیون 
فوتبال، مقدمات برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال فراهم شود. بر 
این اساس مقرر شد که بهاروند هفته آینده مقدمات برگزاری مجمع 
را فراهم کند تا ظرف مدت ۴۵ روز شاهد برگزاری انتخابات باشیم. با 
این شرایط و در صورتی که همین روند طی شود تا پیش از پایان سال 

۹8 انتخابات فدراسیون فوتبال برگزار خواهد شد.

عیســی آل کثیر مهاجم دزفولی تیــم صنعت نفت آبادان روز 
گذشته موفق شد برابر سپاهان گلزنی کند تا نهمین گل خود 
در نیم فصل اول را به ثمر برساند و آقای گل مسابقات در نیم فصل 
اول باشد. باشگاه پرسپولیس برای جذب مهاجم گلزن صنعت 
نفت، دست به کار شــده و درخواست رسمی برای وی داشته 
اســت تا این مهاجم زهردار را در نیم فصل دوم در ترکیب خود 
داشته باشد. نصراصفهانی رئیس هیات مدیره باشگاه نفت آبادان 
با رد اینکه درخواست رسمی از سوی باشگاه پرسپولیس رسیده، 
به فارس گفت: در خصوص مذاکرات غیر قانونی که باشگاه ها با 
برخی از بازیکنان و مربی ما داشته اند گلایه هایی داریم. بازیکنی 
که با ما قرارداد دارد چطور ممکن است از هفته های قبل در حال 
مذاکره با باشــگاه دیگری باشد؟ ما به بازیکنان خود برای نیم 
فصل دوم نیاز داریم و بازیکنی را نمی خواهیم از دست بدهیم.

خبـــرخبـــر

 داریوش مصطفوی درخصوص استعفای مهدی تاج 
گفت: »او درحال پیگیری موضوعات مهمی همچون 
انتخاب سرمربی تیم ملی بود و در شرایط اضطرار کنونی 
باید یک سرپرست برای فدراسیون انتخاب شود تا کارها 
روی زمین نماند. تاج با چالش های زیادی مواجه بود و 
به نظرم برای فوتبال ایران کم نگذاشت. فدراسیون به 
دلیل تحریم ها حتی یک ریال هم پول نداشت و تاج 
حتی برای تأمین هزینه اردوهای تیم ملی هم مشکلات 
بسیاری داشت. بیماری به تاج اجازه نداد تا بماند و کارها 
را جلو ببرد و این موضوعات موجب شــد تا او استعفا 
دهد.« رئیس اسبق فدراسیون فوتبال به سؤالی مبنی 

بر اینکه بهترین فرد برای جایگزینی تاج چه کسی است، 
پاســخ داد: »در شرایط فعلی انتخاب یکی از اعضای 
هیأت رئیسه فدراسیون، بهترین کار است. در نهایت 
باید فردی انتخاب شــود که هم وزارت ورزش و هم 
مجامع بین المللی فوتبال، او را قبول داشته باشند.« 
داریوش مصطفوی ادامه داد: »مشکلات مالی مهم ترین 
موضوعی بود که بر سر راه مهدی تاج قرار داشت. اگر 
صدا و ســیما حق فوتبال را تحت عنوان حق پخش 
بدهد، فوتبال حتی می  تواند هزینه ۴ یا ۵ فدراسیون 
دیگر را هم تأمین کند. منتها تلویزیون از پرداخت حق 
فوتبال خودداری می  کند و این اصلاً خوب نیســت. 

فدراسیون نه تنها در مواردی چون حق پخش، پولی 
از داخل کشور دریافت نمی کرد، بلکه به دلیل 
تحریم ها توان دریافت پول هایی که در فیفا 
بلوکه شده اســت را هم نداشت. از سویی 
تعدادی از نمایندگان مجلس همانند یک 
فوتبالیست درباره مسائل فوتبال صحبت 
می  کنند در حالی که وظیفه آنها نظارت 
اســت، نه دخالت. مجلسی ها تا حدی 
عرصه را به تاج تنــگ کرده بودند که 
رئیس فدراسیون توان انجام هیچ کاری 

را نداشت.« 
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هفتهنامهاقتصادیایران

بررسی اشتباهات داوران در نیم فصل اول خیلی مسائل 
را درباره قضاوت های 1۶ هفته گذشته مشخص می کند؛ 
اینکه بر اساس اعلام کارشناسان هر تیم چقدر از داوری 

سود برده و ضرر کرده است.
 نیم فصل اول لیگ برتر فوتبال ایران برای داوران بسیار 
پرتنش بود؛ وجه مشترک همه بازی ها اعتراض هایی 
بود که بازیکنان و کادرفنی تیم ها با میزان شدت متفاوت 
به سوت های داوران داشتند و طبیعتا با توجه به خطاهای 
انسانی اشتباهاتی نیز رخ داده است. از این رو برنامه های 
مختلف تلویزیونی در هر هفته اشــتباهات داوران را 
بررسی کردند و حالا در پایان نیم فصل برنامه »فوتبال 

برتر« به جمع بندی درباره اشتباهات پرداخته 
است.

شب گذشته سعید مظفری 
زاده و یدالله جهانبازی دو تن 
از کارشناسان ثابت داوری 

فوتبال برتر که همه صحنه 
های مشکوک در مسابقات را به 

صورت هفتگی بررسی کرده بودند، 
میزبان محمدحسین میثاقی بودند و 

تیم تولید محتوای فوتبال برتر 
هم همه سود و ضرر های تیم 
های لیگ برتــری از داوری را 

مورد بررسی قرار داد.
نتیجه بررسی های اشتباهات 
داوران در هفته های مختلف به 
حصول امتیازهایی منجر شد 
که قاضی های لیگ برتر سهوا 

از تیم ها گرفتــه یا به آنها اهدا 
کردند. البته مــلاک این موضوع 

پنالتی هایی بود که اشتباها گرفته شده 
یا اینکه سهوا اعلام نشده است. یا گل های 

سالم و مردود و برخی موارد دیگر. این جمع 
بندی البته کاملا نسبی است و طبیعی است که 
نمی شــود فوتبال را به طور دقیق اینگونه مورد 
بررسی قرار داد. مثلا اگر بازیکنی به اشتباه اخراج 
شده یا از داور کارت قرمز نگرفته در نتیجه بازی 
هیچ تغییری حاصل نشده است. این در حالی 
است که قطعا با اخراج یک بازیکن از زمین 
می تواند شرایط مسابقه را تغییر بدهد و 
شاید با هر اتفاقی نتیجه بازی دستخوش 

تغییرات متعددی شود.
با این وجود بر اســاس بررسی های 
عددی اشتباهات داوران نتایجی 
حاصل شده که بر اساس آن تیم ها 
چقــدر از داوری ضرر یا ســود 
کردند. در ادامه به تفکیک هر 
تیم به این مسائل اشاره شده 

است:

استقلال تهران
*آبــی هــای فوتبال پایتخــت در بــازی با نفت 
مسجدسلیمان به تساوی یک بر یک رسیدند اما بعد 
مشخص شد یک پنالتی برایشان گرفته نشده و فرشید 
اسماعیلی نیز به اشتباه اخراج شده است.)۲+ امتیاز(

*اســتقلال، پارس جنوبی جم را با نتیجه ۲ بر صفر 
شکست داد؛ بعد از بازی مشخص شد گل پارس جنوبی 
سالم بوده و یک پنالتی نیز به سود حریف گرفته نشده 

است.)۲- امتیاز(
*آبی ها مقابل سپاهان به تساوی دو بر دو رسیدند؛ بعد 
از بازی مشــخص شد که یک پنالتی به سود 

استقلال گرفته نشده است.)۲+ امتیاز(
*دیدار استقلال و پیکان با تساوی دو 
بر دو به پایان رســید؛ بعد از بازی 
مشخص شد ضربه ایستگاهی 
منجــر بــه گل دوم پیکان 
یرقانونی بوده است.)۲+  غ

امتیاز(
جمع بندی: استقلال ۴ 
امتیاز از اشتباهات داوران 

ضرر کرده است.
نساجی مازندران

*شاگردان رضا مهاجری جلوی 
نفت آبادان به تساوی بدون گل 
رسیدند که بعد مشخص شد 
پنالتی حریف گرفته نشده است.

)1- امتیاز(
*نساجی با شهرخودرو به تساوی 
صفر- صفر رسید و مشخص شد 
که یک پنالتی برای حریف گرفته 

نشده است.)1- امتیاز(
جمع بندی: نســاجی ۲ امتیاز از 

اشتباهات داوران سود کرده است.
نفت مسجدسلیمان

*در بازی با استقلال نفت تساوی 
یک بر یک کسب کرد؛ بعد از بازی 
معلوم شد پنالتی استقلال گرفته 
نشده و فرشید اسماعیلی هم اشتباها 

اخراج شده است.)1- امتیاز(
*نفتی هــا در حالی مقابل فولاد به 
تساوی بدون گل رسیدند که دو گل 
سالم آنها اشــتباهات مردود شد.)۲+ 

امتیاز(
*در بازی با ذوب آهن نتیجه بدون گل 
حاصل شد اما داور پنالتی حریف نفت 

مسجدسلیمان را نگرفت.)1- امتیاز(
جمع بندی: نفت مسجدســلیمان تنها 
تیمی است که از اشــتباهات داوری در 
مجموع نه سود برده و نه ضرری کرده است.

گل گهر سیرجان
*در بازی با نفت آبادان که با شکست یک بر صفر گل 
گهر همراه بود، یک پنالتی برای تیم سیرجانی گرفته 

نشد.)1+ امتیاز(
جمع بندی: گل گهر یک امتیاز از داوری ها ضرر کرده 

است.
پرسپولیس

*مقابل شهرخودرو سرخپوشان پایتخت با یک گل 
مغلوب شدند. گل شهرخودرو را فرشاد فرجی زد که 
از دید کارشناسان باید خیلی قبل تر از گل اخراج می 
شد. اگر او اخراج شده بود، طبیعتا نمی توانست گل را 

بزند.)1+ امتیاز(
*پنالتی پرسپولیس باید در جریان تساوی بدون گل 

با ماشین سازی تکرار می شد.)۲+ امتیاز(
*مقابل فولاد خوزســتان که با برتری یک بر صفر 
پرسپولیس به پایان رسید، پنالتی حریف گرفته نشد.

)۲- امتیاز(
جمع بندی: پرسپولیس یک امتیاز از داوری ها ضرر 

کرده است.
شاهین بوشهر

*بازی شاهین و پیکان یک بر یک مساوی شد؛ به گواه 
کارشناسان یک پنالتی برای شاهین گرفته نشده و 
کرنر منجر به گل پیکان هم به اشتباه اعلام شده بود. 

)۲+ امتیاز خوشبینانه و 1- امتیاز بدبینانه(
جمع بندی: سایپا ۵ امتیاز از اشتباهات داوری ضرر 

کرده است.
شهرخودرو مشهد

*در جریان پیروزی یک بر صفر مقابل ماشین سازی 
پنالتی حریف گرفته نشد.)۲- امتیاز(

*در بازی با پرســپولیس با گل فرشاد فرجی پیروز 
شــدند اما این بازیکن باید قبل از گل اخراج می شد.

)۲- امتیاز(
*مقابل نساجی به تساوی بدون گل رسیدند اما بعد 
مشخص شد پنالتی شهرخودرو گرفته نشده است.

)۲+ امتیاز(
جمع بندی: شهرخودرو ۲ امتیاز از داوری ها سود برده 

است.
صنعت نفت آبادان

*دیدار نفت و ذوب آهن با تساوی یک بر یک به پایان 
رسید؛ بعدا مشخص شــد داور پنالتی ذوب آهن را 

نگرفته است.)1- امتیاز(
*نفتی ها با نتیجه یک بر صفر گل گهر را شکست دادند 
اما داور یک پنالتی به سود گل گهر نگرفت.)۲- امتیاز(

*در جریان تساوی بدون گل با نساجی مازندران گل 
سالم تیم صنعت نفت مردود اعلام شد.)۲+ امتیاز(

*در جریان برد ۳ بر ۲ مقابل پیکان پنالتی برای حریف 
گرفته نشد.)۲- امتیاز(

جمع بندی: نفت آبادان ۳ امتیاز از داوری ها سود برده 
است.

جدولیکههمهمنتظرشبودند

سود و زیان تیم ها از داوری در نیم فصل اول

واکنشباشگاهصنعتبهپیشنهادپرسپولیس

آزمون ، موفق ترین بازیکن در بین لژیونرهای فوتبال ایران
ســردار آزمون در بین لژیونرهای ایرانی در سال 
۲۰1۹ بهتریــن عملکرد را داشــت و بهترین 

فوتبالیست ایرانی شاغل در آن سوی مرزها بود.
موج جدید لژیونرهای ایرانی در چند سال اخیر و 
خصوصا از وقتی که کارلوس کی روش سرمربی 
تیــم ملی شــد، وارد بازارهای اروپایی شــدند. 
لژیونرهایــی که نســبت به ســال های دورتر، 
تعدادشان بیشتر شد اما از لحاظ کیفی در سطح 

پایین تری قرار گرفتند.
در سال ۲۰1۹ نیز بازیکنان ایرانی در کشورهایی 
چون انگلیس، هلند، بلژیک، اوکراین، لهستان، 
هلند، ترکیه، پرتغال، قطر، کرواســی، فرانسه، 

ویتنام، آذربایجان، روسیه
و  فعالیت داشــتند. برخی از آنها مانند علیرضا 
جهانبخش، سامان قدوس و سعید عزت اللهی 
نتوانســتند فروغ گذشــته را داشته باشند و بر 
عملکرد قابل قبولی از خود بر جای گذاشــتند. 
دســته ای دیگر نیز در بخشــی از سال خوش 
درخشیدند و در بخشی دیگر بسیار ضعیف عمل 
کردند؛ مانند کاوه رضایی و علی قلی زاده. با این 
حــال با توجه به در نظــر گرفتن عملکرد کلی 
ســتاره های لژیونر ایرانی در طول سال، برخی 
نمایش قابل توجهی داشتند و نگاه ها را به سمت 

خود خیره کردند که به آنان اشاره می شود.

۱ -  سردار آزمون
هرچقدر در تیم ملی انتقاد شنید و تحت فشار قرار 
گرفت، در عرصه باشگاهی خوش درخشید. سردار با 
انتقالی پر سر و صدا از روبین کازان به بزرگترین باشگاه 
روســیه یعنی زنیت پیوســت تا پــس از علیرضا 
جهانبخش دومین فوتبالیست گرانقیمت ایران لقب 
بگیرد. سردار در لیگ اروپا مقابل فنرباغچه دبل کرد. 
در اولیــن بازی در لیگ گلزنی کرد. زوج او و ژیوبا در 
خط حمله، تیم های روســی را به ســتوه آوردند و 
همچنان نیز این اتفاق در حال تکرار است. سردار در 
لیگ قهرمانان هم بهترین بود. او ۲ گل به لیون و بنفیکا 
زد تا بالاتر از مهدوی کیا و علی دایی به بهترین گلزن 
ایرانی تاریخ این مســابقات تبدیل شود. شنیده ها 
حکایت از آن دارد که سال ۲۰1۹، آخرین سال حضور 
سردار در فوتبال روسیه است و طی ۲ پنجره نقل و 
انتقالاتی بعدی باید شــاهد ترانســفر شدنش به 

لیگ های درجه یک اروپایی باشیم.
2 -  مجید حسینی

او مثالی شد برای فوتبالیست های ایرانی که به ترکیه 
رفتند و با ناکامی برگشتند. مدافع ۲۳ ساله چشم آبیِ 
سابق اســتقلال در دومین فصل حضورش در تیم 
ترابوزان اسپور ترکیه به یکی از ارکان خط دفاعی این 
تیم تبدیل شد. مجید در کنار ستاره هایی چون دنیل 
استوریج، جان اوبی میکل و – ترابوزان را به رده سوم 

جدول رده بندی سوپرلیگ ترکیه فرستاد. او به قدری 
مورد اعتماد کادر فنی است که حتی برای تیمش 
پنالتی هم می زند. میانگین توپ ربایی حسینی در هر 
مسابقه 1.۶ است و از ۵۹ درصد دوئل ها برنده بیرون 
می آید. تیم های ساسولوی ایتالیا و هرتابرلین آلمان 
به طور جدی در پــی جذب مدافع جوان تیم ملی 
هستند و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد شاید در همین 
زمستان شاهد انتقال او به سری  یا بوندسلیگا باشیم.

۳ -  مهدی طارمی
در ابتدای ســال ۲۰1۹ عضوی از تیم الغرافه بود. 
علی رغم انتقاداتی که به او می شد، یکی از ۲ گلزن 
برتر تیمش بود و حتی به تراکتورسازی هم ۲ گل 
زد. بــا این حال او در جولای ســال ۲۰1۹ با عقد 
قراردادی ۲ ساله به تیم پرتغالی ریو آوه پیوست. او 
در نخستین بازی خود موفق شد هت تریک کند و 
چنــدی بعد در دیــدار برابر تیم شناخته شــده 
اســپورتینگ لیسبون ۳ پنالتی گرفت تا در میان 
رسانه های پرتغالی به “مهدی پنالتی گیر” معروف 
شود. روند خوب طارمی در تیم ریوآوه ادامه دار بوده 
و با وجود مصدومیت چند هفته ای که گریبان گیرش 
شد، در 1۰ بازی، پنج گل زده و بهترین گلزن سبز 
و سفیدها است. مهدی در هر 11۴ دقیقه یک گل 
به ثمر می رساند و به نظر می رسد در سال ۲۰۲۰ 

نقش مهم تری در تیمش ایفا کند.
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در این میان رسالت مطبوعاتی ، حکم می کند که ما نیز به سهم خویش، 
هموطنان دیگرمان را از آنچه برصنایع تولیدی ، صنعتی وخدماتی استان 

اصفهان و دگر مناطق صنعتی استان های کشورمی گذرد، آگاه کنیم .
آنچه پیش رو دارید، اولین گام بلند برای تحقق این مهم است صفحات ویژه 
حاضر، شروع حرکت جدیدی است برای انتشار گزارشات اقتصادی وصنعتی 

کل کشور که به یاری خداوند از این به بعد منتشر خواهد شد .
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خبر

سرمایه گذاری در صنعت بیمه باید به گونه 
ای باشد که سود ناشی از آن جذابیت کافی را برای 

بیمه گذاران ایجاد کند.
به گزارش اعتبار به نقــل از اداره کل روابط 
عمومــی و امور بین الملل بیمــه مرکزی، دکتر 
غلامرضا سلیمانی در جریان بازدید از شرکت بیمه 
سینا ضمن اعلام این مطلب افزود: اگر صنعت بیمه 
در بخش سرمایه گذاری و تمرکز بر افزایش سود، 

نوآوری کند افزایش ضریب نفوذ بیمه دور از دسترس نخواهد بود. رییس کل 
بیمه مرکزی با تاکید بر اهمیت بهره گیری از فن آوری و دانش دیجیتالی در 
تمامی فعالیت های بیمه ای، تصریح کرد: تعامل تنگاتنگ واحدهای آی تی و 

حوزه فنی می تواند زمینه همگانی سازی محصولات بیمه ای را فراهم کند.
وی خاطرنشان کرد: انحصارگرایی در بخش فن آوری به سود صنعت بیمه 
نیست و باید به سمتی پیش برویم که درهای این صنعت به روی تمامی مجموعه 

های ارائه دهنده خدمات یکپارچه الکترونیکی باز باشد.
دکتر سلیمانی افزود: توسعه بیمه های زندگی با الگوسازی دیجیتالی و 
شفافیت در ارائه اطلاعات بیمه نامه به بیمه گذاران از رشد قابل توجهی برخوردار 
خواهد شد. رئیس کل بیمه مرکزی، پرداخت به موقع و دقیق تعهدات شرکت 
های بیمه در خصوص خسارات بیمه گذاران را عالی ترین جلوه رضایتمندی 
مردم دانســت و افزود: سرمایه صنعت بیمه اعتماد مردم است و باید با ایفای 

تعهدات خود به بیمه گذاران از این سرمایه بزرگ صیانت کنیم.
رییس شورای عالی بیمه در بخش دیگری از سخنان خود از صنعت بیمه 
به عنوان صنعتی در مســیر توسعه یاد کرد و گفت: جمع آوری پول های خرد 
مردم بهترین روش برای افزایش سرمایه شرکت های بیمه است و با تداوم این 
روند صنعت بیمه می تواند به یکی از مهمترین منابع تامین مالی کشور مبدل 

شود.
وی تاکیــد کرد: صنعت بیمه باید این باور را در خود تقویت کند که می 
تواند به یکی از ستون های تامین مالی کشور مبدل شود و در سایه این باور است 
که صنعت بیمه به صنعتی تعیین کننده و کلیدی تبدیل خواهد شــد.وی در 
پایان بر ضرورت تعامل صنعت بیمه و نهادهای مرتبط اعم از وزارت بهداشت و 
راهنمایی و رانندگی سخن گفت و از تمامی شرکت های بیمه خواست تا با هم 
افزایی سازنده به اعتبار و توانمندی صنعت بیمه کمک کنند. گفتنی است در 
این بازدید مدیرعامل شرکت بیمه سینا، اعضای هیئت مدیره و کارشناسان و 

کارکنان شرکت به طرح دیدگاه ها، مسائل و مشکلات خود پرداختند.

صنعتبیمهمیتواندبهیکیازمنابعمهم
تامینمالیکشورمبدلشود


